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KONYA OVASI 
ÇÖLLEŞİRKEN BİZ NE YAPIYORUZ? 

Zeki Dursun 
Zed Haber 
Ajansı

Pandeminin ilk günlerini düşünün. 
Çin’den sonra 2020 yılının Ocak ve Şu-
bat aylarında Avrupa’ya ayak basan ko-
ronavirüs nasıl da bir panik havası estir-
mişti. İtalya’da, İspyanya’da, İngiltere’de 
insanlar marketlere koşmuş ve rafları 
boşaltmışlardı. Türkiye’de şükür daha 
sakin bir süreçten geçildi. 

Yüzyılda bir yaşanabilecek olan bu du-
rum insanoğluna aslında bildiği ancak 
ihmal ettiği bir konuyu hatırlattı. GIDA… 

Dünya üzerindeki 200’ü aşkın devlet 
içerisinde kendi kendine yetebilen 7 ülke 
var. Bunlardan biri de Türkiye… Ancak 
son yıllarda ülkemizde de bazı sıkıntı-
lar yaşanmaya başlandı. Birkaç yıl önce 
hayvan azlığı nedeni ile et ithal edecek 
duruma gelmiştik. Bu durum ülke in-
sanında korkunç bir ürküntüye neden 
olmuştu. Türkiye et ithal edecek… Hay-
ret…! İnanılmaz bir durum… Evet, ithal 
etti de… Sırbistan’dan bile et ithal ede-
cek duruma geldik. 

Aynı tehlike zaman zaman tahılda da 
karşımıza çıkıyor. Halen buğday ithal 
ediyoruz ama kendimize yetecek kadar 
buğday üretebiliyoruz, şükür. İthal etti-
ğimiz buğdayları una dönüştürüp ihraç 
ediyoruz. Ancak bu durum,  tehlikenin 
geçtiği anlamına gelmiyor. Türkiye her 
an buğday da ithal edebilir. İşte o zaman 
bittiğimizin resmidir… 

İlkokul kitaplarında Konya, ‘Türkiye’nin 
tahıl ambarı’ olarak geçer. Doğrudur 

da… Konya tek başına Türkiye’nin tahıl 
ihtiyacının yaklaşık olarak dörtte birini 
üretiyor. Üretiyor dediğimiz, şimdilik… 
İlerisinde de durum aynı olur mu, belli 
değil… Çünkü Konya’nın suyu azalıyor. 

Zira, çevre illerin bağlantılı toprakları ile 
birlikte 100 bin kilometre kare civarında 
bir alana sahip olan güney İç Anadolu’da 
imdat çığlıkları geliyor. Kısa vadede çö-
züm bulunamazsa, ova ovalıktan çıka-
cak ve çölleşme başlayacak. 

Dergi olarak bu sayıda genelde tarımı, 
özelde Konya Ovasını işledik. Konya 
Ovası denildiğinde akla ilk gelen konu 
hiç şüphesiz ‘su’… 

Bir şekilde bu sorunumuzu çözmemiz 
gerekiyor. 

Ama nasıl…? 

Bu konuyu, meselenin ilgililerine sorduk.
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PSİKOLOJİK 
dayanıklılık…

 Sema KAVAK
Psikolog Psikoterapist 

Ancak hayatın sorunsuz olması müm-
kün değilken, çözümlerin de sadece 
bende olmadığını sık sık hatırlamak 
ve hatırlatmak gerekiyor. Sorunların 
ne, kim kaynaklı olduğu, o sorunun 
yalnızca bana mı ait olduğunu irdele-
yebilmek de çok önemli.
Çünkü bizim kontrolümüzde olmayan 
olayların, düşüncelerimizle birlikte 
bizi yok edebilecek kadar gücü oldu-
ğunu biliyoruz. Sağduyuyu yitirmek, 
her olumsuzluğun kaynağında kendi-

mizi görmek maalesef bizi içinden çı-
kılmaz bir girdaba sürükleyebilmekte.
Oysa ki, değiştirebileceğimiz şeyler 
sorunlar üzerine odaklansak, kendi 
kontrolümüzde olanlarla ilgilensek 
hayat çok daha yaşanılabilir olur. An-
cak öyle zamanlar gelir ki, bu gücü 
kendimizde bulamayız. İşte o noktada 
psikolojik olarak bize esneklik katabi-
lecek aktiviteler içine girmek bizi güç-
lendirecektir.

Özellikle pandemi döneminde hepi-
mizin ortak sorunu olan sosyallikten 
uzak olma, yalnız kalma, hasta olma 
kaygısı, iş/gelir kaybı vb. riskler; ki-
mimizde depresyon, kimimizde kaygı 
bozukluğuna yol açtı… kimilerinde ise 
sadece tedbirli olarak sahip oldukları 
içinde yeni düzen oluşturmalarına ne-
den oldu. Bunun için de işlerini evden 
yapmak, ev içerisinde yalnız ya da aile 
üyeleriyle yapılabilecek aktivitele-
re odaklanmak, teknoloji aracılığıyla 
eğitim, iletişim, vb. ihtiyaçlarını gider-
mek, kendine vakit ayırmak gibi stra-
tejiler geliştirdiler. Bu stratejileri geliş-
tirebilenler psikolojik esnekliğe sahip 
olanlar… ve bu yolu tercih ettikçe de 
esneklikleri arttı.
Bu esnekliğin kaynağında olan bizim 
rol modellerimizin sahip oldukları; 
sorunlar karşısında çözüm arayışına 
girme, konuşan, hayatı olduğu gibi 
karşılayan, zorluklar karşısında pes 
etmektense bazen zamana bazen de 
alternatiflere odaklanansa, yolunuz 
biraz daha kolay olacak ancak unu-
tulmamalı ki, hepimizin kendi yolunu 
kolaylaştırma imkanı var… yeter ki is-
teyin…

Hepimizin zorluklar karşısında nasıl tepki verdiğimiz, nasıl çözüm yolları 
ürettiğimiz, nasıl mücadele ettiğimiz değişiklik gösterir. Bu değişikliğin 

sebebi ise nasıl bir ortamda büyüdüğümüz, anne ve babamızın ya da bize 
ebeveynlik yapan kişinin sorunlar karşısında nasıl tepkiler verdiği ile deği-
şir. Elbette zaman içinde bir yetişkin olma serüveninde almış olduğumuz 

eğitimler, sosyal çevreler, hobiler ya da yeni yaşam deneyimleri de bu 
süreci etkileyebilmektedir ancak yine İŞİN ASLI VE ÖZÜ ÇOCUKLUK DE-

NEYİMLERİNE dayanıyor.
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TÜRKİYE’DEN BİR ÇİFTÇİ 

HİKAYESİ : SENCER SOLAKOĞLU
N. Yıldız 
ERDAL 

Bursa Karacabey’de Feyz çiftliğini  
kurarak adeta  Hollanda’daki  tarım 
paradigmasını Türkiye’de hayata 
geçiren Sencer Solakoğlu’nu tanı-
mayan pek yoktur.Bir dönem akşam 
haberlerinde sıkça karşımıza çıkı-
yordu.Özellikle uzay araçlarını çağ-
rıştıran tarım makinalarıyla.Sulama 
sistemleriyle.Tarlalarının üzerinde 
uçan drone’larla.Mandıralarındaki 
bakımlı Hollanda inekleriyle,SÜT’ün 
hikayesini yeniden yazışıyla.İçindeki  
bilgisayarla toprağı analiz eden,-
tohumun toprağa hangi derinlikte 
gömüleceğini ayarlayabilen akıllı 
traktörüyle.

Dünyanın birçok bölgesinden çiftçi-
lerle haberleşiyor.Avrupa’daki bazı 
çiftliklerin ürün rekolteleriyle reka-
bet ediyor.Amerikalı bir çiftçinin mı-
sır  hasadı stratejilerini  takip ediyor.

Tarımda teknoloji ve veri kullanımın-
da Avrupa 8’incisi.

YouTube kanallarına konuk oluyor.
Birçok çiftçi kendisine ulaşıp bil-
gi almak istediğinde  tecrübelerini 
paylaşıyor.Yurdun her yerinden çift-
çi dostları  ve danışanları var.Çok iyi 
bir donanımı var.

Burada önemli bir kelime var:DO-
NANIM.

Adeta bir  ‘tarım’(ve mandıra)filozo-
fu! Sencer Solakoğlu. 

On bir yaşında Türkiye’den ayrılıp,(-
yatılı okul için)İsviçre’de daha sonra 
Amerika’da okumuş,yaşamış;İktisat 
ve Psikoloji eğitimi görmüş,üç ya-
bancı dil bilen bir çiftçi.

Sonra Türkiye’ye dönüp,bir süre İs-

tanbul’da yaşa-
dıktan sonra,bir 
hevesle tarım ve 
hayvancılık sek-
törüne girmiş.
Bursa Karaca-
bey’deki arazisin-
de,Feyz çiftliğini 
kurmuş.

Ancak “Bu iş sa-
dece hevesle ya-
pılacak bir iş değil 
”diyor.Çiftlik işletmenin çok ciddi bir 
emek  gerektirdiğini ,epey yorucu 
olduğunu özellikle belirtiyor.

Bu arada Türkiye’deki çiftçiliği de 
eleştiriyor: Toprağı sür; tohumu, 
gübreyi at ve yağmur bekle!

Mesele bu olmamalı.Oysa ülkemiz-
de mesele tam da bu.Gündem tam 
da bu!Maalesef.

Tabi ki çiftçilerimiz Sencer Solakoğ-
lu ile aynı imkanlara sahip değiller.
Çiftçilerimiz eğitimli değiller.Çiftçi-
lerimiz üç dil bilmiyorlar.Tarlalarında 
yeni ve modern teknolojiyi kullana-
bilecek maddi güçleri yok,olsa bile 
bu teknolojilerin farkında değiller.
Yenilikçi değiller.Çiftçilerimiz küre-
sel ısınma ve iklim krizi konusunda 
yeterince bilgi sahibi değiller.Örgüt-
lü değiller.Hepsi çok dağınık,kendi 
kafasında ve kendince haklı.

Eski; dededen, babadan öğrendik-
leri tarımı uyguluyorlar.

Oysa kuraklık kapıda.Büyük gıda 
krizleri kapıda.Dünya başka bir ta-
rım paradigmasına doğru gidiyor.

Topraksız tarımın dahi konuşulduğu 
zamanlardayız.

Bu koşullarda sadece çiftçilerimizi 
suçlamak,tüm kurtuluş çarelerini 
onlardan beklemek de doğru değil.

Yeni ve bütüncül  bir TARIM POLİTİ-
KASI  gerekiyor.

Yağışların gittikçe azaldığı,azala-
cağı; krizlerin hesaba katılacağı bir 
tarım politikası.Ürün politikası.Su 
politikası.

TARIM,sadece çiftçilerin geçim kay-
nağı,ekmek kapısı olarak görülecek 
bir konu değil.

Tüm ülkenin sorumlulukla  düşün-
mesi taşınması gereken bir konu.

Bizim çiftçilerin meşhur bir sözü 
vardır: “Bilici olma, ekici ol.”Diye.

Zaman, tam da “bilici” olmanın za-
manıdır.

Bilinçli olma zamanı.
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Bazen bir kıssadan hisse, bazen bir 
atasözü, bazen bir türkü çok şey 
söyler. Söylemek  istediğimiz binler-
ce cümlelik ifadeyi bir anda anlatıve-
rir. Tıpkı Aşık Veysel’in şu dörtlüğün-
de olduğu gibi… 

21’inci asrın beşte birlik bölümünü 
geride bıraktık. Bizim gibi 20’inci 
yüzyılın son çeyreğini yaşayanlar çok 
şey görüp geçirdiler. Şu iki istatistiki 
bilgiye bir göz atalım. 

Türkiye’nin nüfusu 1970’te 35 mil-
yondu, şimdi 83.5 milyon. Geçtiğimiz 
yarım asırda nüfusumuz yaklaşık 1.5 
kat arttı. 

1970’te ülke nüfusunun sadece yüz-
de 30’u şehirlerde yaşarken, şimdi-
lerde yüzde 80’inden fazlası şehir-
lerde yaşıyor. 

Sanayi devrimi insanın hayatını ko-
laylaştırdı mı, zorlaştırdı mı? Tam 
bir münazara konusu… İnanın karar 
vermek, ‘doğrusu budur’ demek çok 
zor. 

Son günlerde gıda fiyatları aniden 
arttı. Yumurta, peynir, yağ, süt… 

Nedenini kuraklığa bağlayanlar var, 
pandemiye bağlayanlar var. Sebebi 
ne olursa olsun, ciddi bir tehlikenin 
kapımızda olduğu kesin. 

Modern tarım sistemleri ile, gübre 
ile, hormon ile, ilaç ile gelebileceği-
miz noktaya kadar geldik. Ama artık 
bıçak kemiğe dayandı. Ötesi yok. 

Peki, ne olacak, o zaman...?  Halen 
dünya üzerindeki nüfusun büyük 
kısmı düzenli beslenemiyor. Temiz su 
bulamayanların sayısı yüz milyonlar-
la ifade ediliyor. 

‘Bir taraftan da süt banyosu yapan-
lar, bir eli yağda-bir eli balda olanlar, 
israfta birbiriyle yarışanlar var’ şek-
linde mırıldandığınızı duyar gibi olu-
yorum. Evet haklısınız.  Evet, böyle 
bir sorumuz da var.  Ancak konumuz 
başka. Editörümüz o konuyu ele ala-
cağımız bir sayı hazırlarsa, dergimi-
zin o sayısında yazarız. 

Konumuz tarım. 

Ne zaman kuraklık olsa, ne zaman 
gıda fiyatları artsa, ne zaman ‘bu yıl 
buğday ithal edeceğiz’ diye haberler 
çıksa içim sızlar. 

Ah Konya ovası ahhhh…

Dünyanın belli başlı tarım havzala-
rından biri. Türkiye’nin tahıl ambarı. 
İçerisinde yaşadığımız şehre can ve-
ren topraklar… 

Konya kapalı havzası;  Karaman’ı, 
Aksaray’ı, Ankara , Kırıkkale ve Niğ-
de’nin bir kısmını  içine alan 70 bin ki-
lometre kareyi aşkın devasa bir alan. 

NE OLURSUNUZ, 
ŞU MESELEYE

 BİR OMUZ VERİN…! 

Nurettin 
BAY

Dost dost diye nice nicesine sarıldım.
Benim sadık yârim kara topraktır.

Beyhude dolandım boşa yoruldum.
Benim sadık yârim kara topraktır. 
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Su sorunu çözülse 3 Türkiye’yi besle-
yecek büyüklükte… 

En son Mavi Tünel Projesi ile çok kü-
çük bir bölümü suyla buluştu. 

Ya bundan sonrası…?  Artık havza 
içerisinde ovaya kazandıracak bir su 
kaynağımız kalmadı. Yer altı sularını 
da çeke çeke bitirdik. Bir taraftan ob-
ruklar oluşurken, diğer taraftan çöl-
leşme aldı başını gidiyor. 

Artık havza dışında su kaynağı bul-
ma vakti geldi. 

Hep konuşuldu. Fırat’tan su getiril-
meli diye… 

Ben diyorum ki, Fırat’a kadar gitme-
den evvel, şu Kızılırmak formülü üze-
rinde bir düşünsek. Bakınız; Hirfanlı 
barajı Konya sınırlarının az ötesinde. 
Buradan Konya’nın kuzeydoğu bö-
lümüne rahatlıkla su getirilebilir. Bu 
birinci aşama. Sonrasında ise Kızılır-
mak’ı Fırat’ın iki büyük kolundan biri 
olan Karasu ile beslemek gerekiyor. 
Konu ile ilgili bir çalışma da yapıldı. 
KOP BÖLGE KALKINMA İDARESİ 
BAŞKANLIĞI tarafından 2013 yılında 
hazırlanan  ‘KOP BÖLGESİ’NE HAV-
ZA DIŞINDAN SU TEMİNİ ÖNERİLE-
Rİ RAPORU’unda geçen şu ifadelere 
dikkatlerinizi çekmek isterim: “DSİ 
Genel Müdürlüğünün yaptırmış ol-
duğu fizibilite çalışmasında “terfi 
sorunu” nedeniyle maliyetini yüksek 
bulduğu Karasu Nehri’nden Konya 
Kapalı Havzasına su taşınması tek 
çözüm gibi görülmektedir. Bahsi ge-
çen bu proje ile Fırat’ı oluşturan Ka-
rasu’nun 110 kilometrelik derivasyon 
hattı ile Kızılırmak üzerinden Konya 
Kapalı Havzası’nın kuzeyine taşın-
ması sonucunda, Bölgeye yıllık 800 
milyon metreküp suyun aktarılması 
mümkün olabilecektir.” Evet, böyle 
bir şey mümkün.  Rapor öyle diyor. 
Ben bunu 1993’ten beri seslendiriyo-
rum.  Ama işte bir fikrin hayat bula-
bilmesi için önce konuşulması, son-
ra projelendirilmesi, akabinde icra 
planına geçirilmesi ve nihayetinde 
ise ete-kemiğe büründürülmesi ge-

rekiyor. Mutlaka benden önce bunu 
dile getirenler de olmuştur. Benden 
başlasak dahi fikrin  yaklaşık olarak 
20 yıl konuşulduktan sonra 2013’te 
bilimsel bir çalışmaya konu edildiği 
görülüyor. 

Biz sonraki her aşamaya 20 yıl ekler-
sek, bu projeye içerisinde yaşadığı-
mız asır yetmeyecek. 

O halde, ne yapmak lazım? 

Ne yapmak lazım, biliyor musunuz? 

Konuyu Reis’e anlatmak lazım… Ge-
risi çorap söküğü gibi çözülür. 

Trakya yarımadasını bir baştan bir 
başa yararak, ikinci bir boğaz oluş-
turmaya gücü yeten bir Türkiye’nin 
Fırat’tan Konya ovasına su getirme-
ye gücü hayda hayda yeter. 

Konya, Karaman, Aksaray, Kırıkkale, 
Niğde, Nevşehir, Ankara milletve-
killeri toplanıp Cumhurbaşkanını bir 
ziyaret etse, çok şey değişecek diye 
düşünüyorum. 

Yukarıda bahsettiğim rapor maalesef 
tırnak içerisine aldığım bölüm ile bit-
miyor. O raporun sonuna ‘fakat’ ile 
başlayan bir paragraf eklemiş, tek-
nokratlar… Teknokrat ve bürokrat-
ların hazırladığı raporlarda ne zaman 
bir fakat, ama, lakin, binaenaleyh, 
zira bağlaçlarından birini görsem ‘ey-
vah’ derim. Nedense onlar hep olum-
suza bağlarlar… 

Rapor maalesef şu cümlelerle bitiyor. 
“Ancak; Fırat ve Kızılırmak havzala-
rında mevcut ve mutasavver sulama 
ve enerji projelerinin bulunduğu, Kı-
zılırmak havzası sularının kalitesi ve 
işletme problemlerinin olduğu, yük-
sek terfiler ile büyük ebatlı ve uzun 
isale kanalları yapılması gerektiği, 
bu havzalardaki projelerin enerji ve 
sulama kayıpları, Fırat nehrinin sınırı 
aşan sulardan olduğu hususları dik-
kate alındığında projenin günümüz 
şartlarında ekonomik olmadığı gö-
rülmektedir.”

 Allah’tan ‘günümüz şartlarında’ diye 
bir ibare kullanmışlar. 

Neyse ki, günümüz dedikleri zaman-
dan bu tarafa köprünün altından çok 
sular aktı. 

-Küresel ısınma nedeni ile dünyanın 
başı daha fazla dertte. 

-Devletimiz o günden çok daha güç-
lü… 

-Yeraltı sularımız çekiliyor, çözüm 
bulunamazsa Konya Ovası tanımla-
ması yerini Konya Çölü’ne bırakacak. 

-Artık yeni teknolojiler, yeni imkân-
lar var. Türkiye aya gitmeye hazırla-
nıyor. 

-Kendi doğalgazımızı bulduk, daha 
fazlası için de umutluyuz. Enerji ma-
liyetlerimiz düşecek. 

-Daha eklenecek birçok yeni durum 
var.

Bence bu proje yeniden değerlen-
dirilmeli. Duruma bir kez daha ba-
kılmalı. Tabi aklı başında, geleceği 
gören, yetenekli uzmanlar bakmalı… 

Meselenin ‘ekonomi’ durumuna ba-
kacak vaktimiz yok artık. Bu gidişle 
gıda fiyatları o kadar artacak ki, tek-
nokratların bahsetmiş olduğu o ‘ter-
fi’ maliyeti, gıda maliyetinin yanında 
solda sıfır kalacak. 

Ben güçlü bir irade ile bu meselenin 
hakkından geleceğimize inanıyo-
rum. 

Köşe Yazısı
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MUTLULUK, hepimizin dilinde olan 
ancak hiçbir zaman tam anlamıyla 
hiçbirimizin yüzde yüz mutlu olmadı-
ğımızı hissettiğimiz duygu!

Mutluluk TDK’ya göre; “Bütün öz-
lemlere eksiksiz ve sürekli olarak ula-
şılmaktan duyulan kıvanç durumu, 
ongunluk, kut, saadet, bahtiyarlık, 
saadetlilik” olarak tanımlanmakta. 
Ancak, mutluluk değişik tanımları 
yapılmış göreceli bir kavram olarakta 
karşımıza çıkmakta.

Bana göre de ‘’mutluluk’’ aynı şeylere 
farklı bir gözle bakmayı gerektirir. Gü-
neşin doğuşunu her izlediğimde farklı 
bir haz alıyorum. Bir gün görsel şöle-
nini izlerken, bir gün sıcaklığını hisse-
derek, birgün esen rüzgarın hissini ve 
sesini olduğu gibi hissederek zihnim 
ve bedenimin tam anlamıyla birara-
da olduğu zamanları da yaşadığım ve 
farklı hazlar hissettiğim zamanlar ol-
muştur. Eminim sizin hayatınızda da 
böyle anlar oluyordur ancak bunları 
arttırmak sizlerin elinde.

Yaş ilerledikçe sorumlulukların artma-
sı ile birlikte anda kalmak zor olacak-
tır farkındayım. Kafamızdaki binbir 
düşünce bizleri şimdiden koparır 
uzaklaştırır. Ancak şunu kendinize 
her defasında hatırlatırsanız mutlu 
olmamak için bir neden olmayacak-
tır. Yeni şeyler denemek için gelece-
ği beklemeye gerek yok. Aradığınız 
şeye şuan da da ulaşabilirsiniz. 

Yarın yada dün bir düşünceden iba-
ret. Hayat şimdide yaşanır.

Hepimiz zaman zaman şu soruları 
kendimize soruyoruz. Neden ken-
dimi kötü hissediyorum?, Kendimi 
nasıl iyi hissedebilirim?, Bu iç sıkıntı-
sından nasıl kurtulurum? 

Her zaman daha nasıl iyi hissederim 
şeklinde çapalar durur insanoğlu ölü-
müne kadar. Peki, daha huzurlu daha 
mutlu nasıl olunur? Formül niteliğinde 
bir kaç öneri sunacağım:

- Anda kalmayı farkında olmayı öğre-
nin, o ana odaklanın,

- Hayatınızı başka insanlarla kıyasla-
mayı bırakın,

- Sosyal ilişkilerinizi güçlendirin, sık sık 
zevk aldığınız insanlarla görüşün,

 -Negatif insanlardan kendinizi koru-
yun, sürekli şikayet halinde olanlardan 
uzak durun,

- Kimseyi değiştirmek için çabalama-
yın, siz kendi davranışlarınıza odakla-
nın,

- ‘’HAYIR’’ demeyi öğrenin,

- Dinlediğiniz okuduğunuz size iyi ge-
len şeyleri hayatınıza uyarlayın,

- Mutluluğun sırrı almak değil aslında 
vermektir, bol bol yardımlaşın,

- Hüzünlü bir yüzü bile inanılmaz 
güzel gösteren inanılmaz tılsım olan 
‘’GÜLÜMSEMEYİ’’ hayatınızdan hiç 
çıkarmayın,

- Etrafınıza çevrenize bakıp ‘’ŞÜKRE-
DİN’’ kendi hayatınıza, varlığınıza,

- Ve en önemlisi  de ihmal ettiğiniz 
‘’KENDİNİZİ’’ sürekli gözlemleyin.

Hz. Mevlana’nın bir sözünü hatırlat-
mak isterim; ’Bazen bitmek bilmeyen 
dertler, yağmur olur üstüne yağar 
ama unutma  ki  rengarenk gökkuşağı 
yağmurdan sonra çıkar’’ .

Dünyada iki tip insan vardır; Yaşayan-
lar ve yaşayanları seyredip eleştiren-
ler.

Yaşayanlardan olmanız dileği ile...

YÜZÜNÜZDEN O EŞŞİZ 

TILSIM HİÇ EKSİLMESİN
Sevgi 
KAYA
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Yüzölçümü 783.562 km2 ile Dünya’da 36. sıraya 
giren Türkiye doğal güzellikleriyle ve zenginlik-
leriyle dolu bir tarım ülkesidir. Ülkemiz yıllar bo-
yunca tarımda kendi kendine yetmeyi başarmış 
olsa dahi günümüzde tarımda ihracat devi olma 
yolunda ilerliyoruz. Tüm dünya geneli yaşanan 
Covid 19 salgını gösterdi ki; tarımı, sanayisi ve 
ekonomisi güçlü olan ülkeler bu krizde kendi 
vatandaşlarına daha yararlı olmuşlardır. İşte bu 
yüzden 21. Yüzyılda yaşanan bu sıkıntılı süreçte 
ülkemiz ekonomisinin en önemli yapı taşlarından 
biri olan tarımı nasıl geliştirebileceğimizin üzerin-
de durmamız gerekmektedir.

Teknolojisi ileri seviyede olan ülkelerin kendisine 
daha geniş pazar imkânı bulabildiği Dünya ticare-
tinde, Türkiye’nin rahat rekabet edebilmesi ülke-
miz ekonomisi için çok önemlidir. Üretimde önce-
likle enerji fiyatlarını, vergi oranlarını, hammadde 
girdi maliyetlerini düşürüp işgücünün ve emeğin 
gerçek değerini vererek istikrar sağlamamız ata-
cağımız önemli bir adımdır.

Tarım reformları adı altında çiftçiyi destekleyici 
düzenli bir program oluşturulmadığında ülke ge-
nelinde ne büyük ekonomik sorunlar yaşandığı 
aşikardır. İşte bu yüzden tarım ve sanayi dalında 
yapılacak reformlara olanak sağlaması gerek-
mektedir.

Çiftçilerin borçlarını ödeyebilmek için tekrar tek-
rar borç almaları ve kazançlarını yatırım yapmak 
yerine borç ve faiz ödemelerine harcaması için-
den çıkılması imkânsız kısır bir döngüdür. Tarım-
sal faaliyette bulunan bir çiftçinin herhangi bir 
nakit sorunu yaşamaması, traktörünü satmama-
sı, ürettiği ürünleri zarar ettim diyerek kızgınlıkla 
imha etmemesi, hatta her şeyi bırakıp şehir ha-
yatına yönelmemesi gerekmektedir. Bu sorunu 
en aza indirebilmek için çiftçinin desteklenmesi, 
düşük faizli, geri ödemesi kolay krediler üzerinde 
çalışılması yararlı olacaktır.

Mustafa Kemal Atatürk’ün “Üre-
ticilerden yoksun olan milletler 
üretenlerin esiri olur. Milli eko-
nominin temeli ziraattır. Köylü 
milletin efendisidir” sözlerinden 
hareketle, tarımı stratejik sektör 
olarak görmek zorundayız.

Hayvancının ve çiftçinin üreti-
minin artmasına destek vererek 
uluslararası şirketler arasında ti-
careti arttırmamız ve kendimize 
yakışır markalar oluşturmamız 
gerekmektedir.

Bu bağlamda gençlerimize top-
rağın, doğanın, tarımın ve suyun 
önemini anlatarak Dünya ülkeleri 
arasında rekabetin ülkemizin ge-
leceği için ne kadar önemli oldu-
ğunu sürekli vurgulamalıyız ve 
hatta okullarımızda tarım dersle-
rine yer vermeliyiz.

Topraktan çıkıp masamıza kadar 
gelen besinlerin, doğal varlıklar 
korunarak, doğanın dengesini 
bozmadan, ithal tohum yerine 
yerli tohumdan yetiştirilerek, ül-
kemizin ekolojisine uygun üretil-
diğinden emin olmalıyız.

Üretim ve tüketiminde dünya 
standartlarına dikkat edilmeli, 
gıda güvenliğinden hiçbir şekilde 
ödün vermemeliyiz.

Üreticiden tüketiciye tüm emek-
çilerin haklarının eşit verilmesine 
dikkat etmeliyiz.

Unutmayalım ki ülkemizde artan 
işsizliğin, cari açığın, enflasyo-
nun en büyük düşmanı, toplum-
sal huzurun ve kalkınmanın en 
önemli aracı tarım sektöründeki 
atılımlardır.

EKONOMİK 
KALKINMA-

NIN KİLİT 
TAŞI: TARIM
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PANDEMİ SÜRECİNİN OKUL ÖNCESİ 
EĞİTİM KURUMLARINA ETKİSİ

  3 aylık kapanmanın dönüşünde 
çocuklarda bizlerde tedirgindik 
ve denildiği üzere yeni dünyaya 
merhaba dedik. Sosyal mesafe , 
ve hijyen kurallarıyla yaşamak du-
rumundaydık. Hijyen kuralları bizi 
zorlamasa da tüm gün maskey-
le çalışmak gerçekten yorucu idi. 
Şimdi ise alıştık. Mesafe konusuna 
gelince minikler bile mesafeli dur-
maya alıştı. Hatta ne denli etkilen-
dilerse süreçten birbirlerini korona 
var diye uyarmaya başladılar. 

    Pandeminin etkisi çocukların 
üzerinden kısa sürede kalktı okul-
da. Tüm bahar ve yazı bahçede ge-
çirdik. Çok eğlendik , çok öğrendik 
ve süreci olumlu bir şekle girdi şü-
kürler olsun.

     Gelelim sürecin ekonomik bo-
yutuna. Biz özel okul öncesi eğitim 

kurumları olarak yalnızca veliden 
gelen aidatlarla ticaretini sürdü-
ren küçük işletmeleriz. Okullarımız 
kapandığı aydan itibaren veliden 
herhangi bir aidat talep etmedik. 
Kapalı kaldığımız süre boyunca  gi-
derler özellikle vergi borçlarına ya-
pılandırma gelse de hepsi devam 
etti . Özellikle kirada olan kurumlar 
oldukça zorlandı , çoğu hiç açılmadı 
, bir kısmı devretti. Mülk sahibi ola-
rak işini yapan işletmeler bile yeni 
yeni kendini çevirir hale geldi. Bazı 
vergilerde erteleme olsa da sürecin 
uzaması ,küçük işletmeleri oldukça 
yıprattı. Hepimizin ortak dileği bi-
ran önce eski normal yaşantımıza 
dönmek ve hem psikolojik hem 
ekonomik olarak yıprandığımız bu 
süreçten bir an önce çıkmak

 Herkese sağlıklı günler dilerim. 
Kalın selametle

Bilindiği üzere yaklaşık 1 sene 
önce tüm dünya ülkeleri ile bir-
likte pandemi sürecine girdik . 
Hepimizin ilk kez karşılaştığı bu 
süreç herkesi hem ekonomik 
hem psikolojik olarak etkiledi. 
Okul öncesi eğitim kurumları 
olarak kapandığımızda sürecin 
bu kadar uzayacağını hiçbiri-
miz tahmin edemedik. 3 aylık 
kapanma süreci sonunda açıl-
dığımızda ise öğrencilerin çoğu 
bulaşım riski korkusuyla başla-
madı. 

Elif Dolapoğlu 
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GELECEK,

MEDAŞ, geleceğe atılan her adımda yanıbaşınızda
TOPRAKTA FILIZLENIR

...
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Günümüzde duygu durumlarının 
besin alımı üzerine büyük bir etkisi 
olduğu bilinmektedir. Birey; be-
densel, ruhsal ve sosyal yönleriyle 
ele alınması gereken bir bütündür. 
Bu nedenle bireyin vücut ağırlı-
ğı; bedensel, ruhsal ve duygusal 
durumu ile etkileşim halindedir. 
Bireylerde vücut ağırlıkları ve bes-
lenme alışkanlıkları, duygu du-
rumlarını etkileyebildiği gibi duygu 
durumları da vücut ağırlıkları ve 
beslenme durumlarını etkileyebil-
mektedir.

Takıntılarımız, üzüntülerimiz, se-
vinçlerimiz, özgüven eksikliğimiz 
gibi birçok durum kilo alıp verme-
yi doğrudan etkileyen sebepler 
arasındadır. Bu duygu durumları 
beynimizde iki önemli madde olan 
mutluluk hormonu olarak bilinen 
dopamin ve serotonin seviyeleri-
nin de değişmesine neden olmak-
tadır.

Kilo verirken bu etkenler göz ardı 
edildiği sürece kişi kendini bir süre 
sonra kısır döngüye  girmiş olarak 
bulacaktır. Sürekli kilo alıp vermek 
bir zaman sonra alınan kiloların 

eskisi gibi kolay verilememesine 
sebep olup, bu kısır döngü bera-
berinde halihazırda var olan duy-
gusal problemlerin daha da art-
masına ve yine kilo alma ile devam 
edecektir.

Duygusal yemek yiyen bireyler 
yaşadıkları olumlu veya olumsuz 
duygulara yemek yiyerek cevap 
verirler (Adriaanse et al., 2011). 
Genel olarak negatif durumların 
duygusal yeme davranışını te-
tiklediği gözlemlenmiş olup, içsel 
durumların bu şekilde yanlış yo-
rumlanmasının ise bazı kişilerde 
obezitenin gelişmesinin temelinde 
yatan birincil sebeplerden olabi-
leceği hipotezi ileri sürülmüştür 
(Blair et al., 1990; RobbinsandF-
ray, 1980). Kimi zaman olumsuz, 
kimi zaman da olumlu durumlarla 
karşılaşan bireyler de aşırı iştah ya 
da aşırı iştahsızlık olarak ortaya 
çıkan duygusal yeme davranışını, 
duygu kontrolü sayesinde aşabilir 
ve normal bireyler gibi yalnızca aç-
lık hissi duyduğunda yeme eğilimi 
gösterir bir hale gelebilir. (McKen-
na, 2017).

BESLENME VE DİYET UZMANI
ASİYENUR KUŞÇU

DİYET SÜRECİNDE PSİKOLOJİ 
EN AZ KALORİLER KADAR 

ÖNEMLİ!

YANLIŞ ZAMANDA UYKU YANLIŞ ZAMAN-
DA BESLENMEYE, YANLIŞ ZAMANDA 
BESLENME İSE YANLIŞ ZAMANDA UYU-
MAYA NEDEN OLUR. NASIL MI?
           
Bireylerin sağlıklı ya da sağlıksız olmasını 
sağlayan 3 önemli faaliyet olduğunu varsa-
yarsak       bunlar beslenme, uyku ve egzer-
sizdir. Uyku ve beslenmeyi birbirini tamam-
layan iki önemli süreç olarak düşünebiliriz. 
Basit tanımıyla yanlış zamanda uyku yanlış 
zamanda beslenmeye, yanlış zamanda bes-
lenme ise yanlış zamanda uyumaya neden 
olur. 
          
Uyku sorunları veya zamanında uykuya ge-
çilememesi metabolizmayı alt üst ediyor. 
Obezite gelişiminde en sık görülen psikiyat-
rik bozukluk depresyondur. Uyku sorunları 
çeken insanlar depresyona yatkındır ve bu 
huzursuz duygular onları daha iyi hissede-
bilmek için yüksek kalorili fazla beslenmeye 
itebilir. Bu bireylerde uyku ve duygu duru-
munu düzenlemek; uygun olmayan  yeme 
davranışını düzeltecektir.

UNUTMADIĞIMIZ TEK ŞEY SİZİN 
ÇOCUĞUNUZUN BİZİM DE 

GELECEĞİMİZ OLDUĞUDUR.’



l     19Nisan 2021

Kurumlarımızda okul derslerine yardımcı, sınavlara 
hazırlık alanında Türk Milli Eğitiminin genel amaçla-
rına uygun şekilde hizmet verilmektedir. Bu alanda 
ilkokul, ortaokul, lise öğrencilerimize bireysel başa-
rıdan çok rekabet içinde de olsa dostça, bir kitlesel 
başarının vereceği mutluluğu aşılamak amacımızdır. 
Her yıl lise ve üniversite yerleştirmede %90’lar da 
olan kitlesel başarının sırrı da budur. 

Eğitim–Öğretim dönemi başlamadan planlanan 
kaynak kullanımı, yapılacak deneme sınavlarının 
planlanması, hazırlanışı, bireysel ve kitlesel etütle-
rin planlanması, sınavlar için destekleyici rehberlik 
servisi gibi kurumsal bir anlayış velilerimizde ve 
öğrencilerimizde OBİR Eğitim Kurumlarının tercih 
edilmesini sağlamaktadır.

OBİR Eğitim Kurumları zorlu pandemi döneminde 
online olarak öğrencilerinin yanında olan her türlü 
ders alt yapısının yanında moral motivasyon buluş-
malarıyla öğrencilerini destekleyen bir kurumdur. 
Kurumumuz her zaman öğrencilerinin başarılarının 
artmasıyla mutlu olmuş ve onların yanında olmakla 
gururlanmış ve gururlanacaktır.

UNUTMADIĞIMIZ TEK ŞEY SİZİN 
ÇOCUĞUNUZUN BİZİM DE 

GELECEĞİMİZ OLDUĞUDUR.’

ETHEM DUYMUŞ
OBİR EĞİTİM KURUMLARI KURUCUSU 
YÖNETİM KURULU BAŞKANI

OBİR Eğitim Kurumları uzun yıl-
lardır tescilli markası olan ismi ile 
‘UNUTMADIĞIMIZ TEK ŞEY SİZİN 
ÇOCUĞUNUZUN BİZİM DE GE-
LECEĞİMİZ OLDUĞUDUR.’ Anla-
yışı,  kanıtlanmış kitlesel başarıları 
olan 5 farklı şubesiyle Konya’da 
faaliyet gösteren alanında uzman 
kadrosu, genç ve dinamik eğitimci-
leri bünyesinde bulunduran yenilikçi 
kurumlardır.

Köşe Yazısı
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Süt dişlenme yaklaşık olarak 6 aylık-
ken ağızda ilk süt dişinin görülme-
siyle başlar 2,5-3 yaş arası süt dişle-
rinin tümünün ağızda görülmesiyle 
tamamlanır. Süt dişleri normal dişlere 
oranla daha çok organik madde içe-
rirler, bu nedenle daha kolay ve hızlı 
çürürler. Süt dişlerinin tamamen de-
ğişecek olması nedeniyle bu dişlerde 
oluşan problemlerin ciddiye alınma-
ması yapılabilecek en büyük hatadır. 
Tedavi edilmeyen süt dişi çürükleri, 

ağrı, kötü koku, çiğne-
me zorluğu, beslenme 
bozukluğu ve güzel ol-
mayan görüntüye yol 
açar. Bu dönemde tedavi 
edilmeyen çürük dişler 
çekilmek zorunda kalır ve 
ileride diş çarpıklığı, çene 
gelişiminde bozukluk, 
çekilmedikleri zaman da 
genel sağlık problemle-
rine (romatizmadan kalp 
rahatsızlıklarına kadar) 
sebep olabilecektir.Süt 
dişleri geçici bir dönem 
ağızda bulundukları için 
anne ve babalar tarafın-
dan genellikle nasıl olsa 
bu dişler değişecek de-
nerek pek önemsenmez. 
Ancak unutulmamalıdır 
ki süt dişlerindeki çürük-
ler, yalnız çocuğun ya-
şam boyu unutamayaca-
ğı tatsız ağrı tecrübeleri 
edinmesine sebep olmaz, 
aynı zamanda sırada 
bekleyen kalıcı diş to-
humlarına da zarar verir.

Çürük oluşumu engelle-
nebilir mi?

 Diş çürümesini yavaş-
latıcı bir takım koruyucu 
tedaviler vardır.Bunların 
en etkilileri fissür örtücü 

ve florid uygulanmasıdır.Diş çürük-
leri genellikle azı ve küçük azı dişle-
rinin, çiğneyici yüzlerinde bulunan 
“fissür” adı verilen oluklarda başlar. 
Fissür örtücüler, bu olukların üzerini 
kapatarak, o bölgeye mikrop, yemek 
artıklarının sızmasını engelleyip çü-
rük başlamasını önlemiş olur. Çürüğü 
engellemenin başka bir yolu da dişle-
rin çürüğe karşı direncini artırmaktır. 
Dişlere yüzeysel (topikal) florid uygu-
lanması ile bu direnç kazandırılır.

Fluorid dişlerin çürümesini önleyen, 
dişlerin yapısını kuvvetlendiren bir 
elementtir. Profesyonel topikal fluo-
rid uygulaması sadece diş hekimleri 
tarafından kullanılabilen bir yöntemi-
dir.Topikal fluorid uygulaması yalnız 
dişleri çürümeye meyilli çocuklarda 
değil tüm çocuklarda güvenle uygu-
lanır. Bu sayede yeterli miktarda flu-
orid dişler üzerine depolanır ve dişle-
rin yapısı güçlendirilerek çürüğe karşı 
dirençli olur.

Son olarak ebeveynlere çürük oluşu-
munu yavaşlatmak İçin bir kaç tavsi-
ye vermekte fayda var:

Biberondaki süte şeker, bal pekmez 
ilave etmeyin.

Bebek beslendikten sonra mutlaka su 
içirin.

Beslenme sonrası parmağınıza sar-
dığınız temiz ve nemli bir gazlı bez, 
tülbent veya temiz bir bez ile dişlerini 
silerek temizleyin.

Bala, pekmeze, reçele batırılmış emzik 
vermeyin.

Asitli içecekler vermeyin.

Sağlık ağızda başlar... 

AMAN SÜT DİŞİNE DİKKAT! DİŞ HEKİMİ 
AHMET ERDOĞAN
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KOÇ BURCU KADINI

Bu burç kadınları azimli ve savaşçıdır. He-
defledikleri her şeye savaş vererek mut-
laka ulaşırlar. İstediklerini eninde sonunda 
elde ederler. Her ortama ayak uydururlar. 
Anlık hisleri onlar için çok önemlidir. Anı 
yaşarlar. Çok enerjik oldukları için girdikle-
ri her toplumda hemen göze çarparlar. Bu 
burç kadınları çok hassas ve duygusaldır. 
Özgürlüklerine çok düşkündürler. Hayat-
larının her alanı sorunsuz olsun isterler. 
Çok sabırlı bir burçtur. Bu burç kadınları 
kıskançtır. Eşini sevdiklerini kimseyle 
paylaşmaz. Çok sadık kişilerdir yalandan 
nefret ederler. Bazen oldukça bencil dav-
ranırlar.  Bazen de olmadığı kadar aceleci 
davranırlar bu yüzden de hata yapabilir-
ler. Sürprizlere bayılırlar. Alışveriş yapmak 
en büyük zevkleridir.  

KOÇ BURCU ERKEĞİ

Bu burç erkekleri genelde liderdir. Emir 
vermeyi çok severler otorite kurmak çok 
hoşlarına gider. Enerjileri çok yüksektir 
onların enerjilerine ulaşmak biraz zordur. 
İnatçı ve dediğim dediktir. Verdikleri 
karardan caydırmak çok zordur. Hata 
yaptıklarında hatalarını asla kabul 
etmezler haklı olduklarını sonuna kadar 
savunurlar. Bu burç erkekleri merak-
lıdır her şeyi sorgular araştırır. 
Çok cömerttirler paralarını 
sonuna kadar harcarlar. 
Merhametli şefkatli ve 
yardım sever kişi-
lerdir. İhtiyacı olan 
herkesin yardımına 
koşarlar. Bu burç 

erkeği de özgürlüğüne düşkündür. Hiç 
kimseyi özgürlüklerine karıştırmazlar. 
Aslında çok kolay mutlu olurlar yaşamı 
çok severler.

KOÇ BURCU ÖZELLİKLERİ

Bu burçta olanlar çok hareketli ve ener-
jiktir. Ben egoları çok fazladır çok pratik 
ve ataktırlar. Heyecanlı ve meraklıdırlar. 
Hedefledikleri yolda çok planlı ve yaratıcı 
bir şekilde ilerlerler. Olayları kavrama 
yetenekleri çok fazladır. Aşırı kıskanç ve 
özgürlüklerine düşkündürler. Bu burçta 
olanlar bazen peşin yargılı olabilirler. Bu 
yüzdende birçok defa haksız duruma 
düşebilirler.

Grubu: Ateş

Uğurlu sayısı: 1-9

Uğurlu günü: Salı

Uğurlu renkleri:

Kırmızı, nar çiçeği

Uğurlu taşları: Prlanta, 
Opal, Yakut.

Tutkuları:Herşeyde bir 
numara olmak.

Olumlu özellikleri:

Şefkatli, cesur, enerjik.

Olumsuz özellkleri:

Kıskanç, kibirli, benci.

En iyi anlaştığı burçlar:

İkizler, Yay, Aslan.

Anlaşamadığı burçlar: 
Oğlak, Başak, Boğa.

Uygun meslekler: Yöneti-
ci, sporcu, asker, pazarla-
macı, sunuculuk,

Burcun ünlüleri:

Mariah Carey, Elton John, 
Victoria Beckham, Sakıp 
Sabancı, Kadir İnanır.
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KONYA İLİ DIŞ TİCARETİ, 
2021 ŞUBAT

Türkiye İstatistik Kurumu Konya Bölge 
Müdürlüğü Dış Ticaret İstatistiklerinden 
“Konya İli Dış Ticareti, 2021 Şubat” konu-
sunda bir basın bülteni hazırladı. 2021 Şu-
bat ayı geçici sonuçlarına göre; Konya’da 
ihracat %27,2, ithalat %48,9 arttı Genel 
ticaret sistemi kapsamında üretilen ge-
çici dış ticaret verilerine göre; Konya’da 
ihracat 2021 yılı Şubat ayında, bir önceki 
yılın aynı ayına göre %27,2 artarak 219,2 
milyon dolar, ithalat bir önceki yılın aynı 
ayına göre %48,9 artarak 100,1 milyon 
dolar olarak gerçekleşti.

Ülkemizde genel ticaret sistemi kapsa-
mında üretilen geçici dış ticaret verilerine 
göre; ihracat 2021 yılı Şubat ayında, bir 
önceki yılın aynı ayına göre %9,6 artarak 
16 milyar 9 milyon dolar, ithalat %9,4 ar-
tarak 19 milyar 308 milyon dolar olarak 
gerçekleşti.

Konya’da en fazla ihracat ABD’ye ger-
çekleştirildi TÜİK Konya Bölge Müdürlü-
ğünden yapılan açıklamaya göre; Konya 
ilinde 2021 Şubat ayında en fazla ihracat 
30,4 milyon dolar ile ABD’ye gerçekleşti-
rildi. Bu ülkeyi 22,3 milyon dolar ile Irak ve 
15,5 milyon dolar ile Almanya izledi. 

Ülkemizde Şubat ayında ihracatta ilk sıra-
yı Almanya aldı. Almanya’ya yapılan ihra-
cat 1 milyar 498 milyon dolar olurken, bu 
ülkeyi sırasıyla;  965 milyon dolar ile Bir-
leşik Krallık, 917 milyon dolar ile ABD, 833 
milyon dolar ile İtalya, 755 milyon dolar ile 
Fransa takip etti. İlk 5 ülkeye yapılan ihra-
cat, toplam ihracatın %31,0’ını oluşturdu.
Konya’da en fazla ithalat Rusya Federas-
yonundan gerçekleştirildi Konya’da 2021 
Şubat ayında en fazla ithalat 26,8 milyon 
dolar ile Rusya Federasyonu’ndan ger-
çekleştirildi. Bu ülkeyi 16,9 milyon dolar 
ile Çin ve 16,3 milyon dolar ile Ukrayna 
izledi.  

Ülkemizde İthalatta Çin ilk sırayı aldı. Şu-
bat ayında Çin’den yapılan ithalat 2 milyar 
241 milyon dolar olurken, bu ülkeyi sıra-
sıyla; 1 milyar 706 milyon dolar ile Rusya, 
1 milyar 701 milyon dolar ile Almanya, 931 
milyon dolar ile İtalya, 850 milyon dolar 
ile ABD izledi. İlk 5 ülkeden yapılan ithalat, 
toplam ithalatın %38,5’ini oluşturdu.

Konya ilinden yapılan ihracat içerisinde 
en büyük pay Silah ve mühimmat (cep-
hane) imalatına aittir TÜİK Konya Böl-
ge Müdürlüğünden yapılan açıklamaya 
göre; 2021 Şubat ayında Konya ilinden 
yapılan ihracat içerisinde en büyük pay 
29,4 milyon dolar değeri ile Silah ve mü-
himmat (cephane) imalatına aittir. Bu 
değeri 29,1 milyon dolar ile Motorlu kara 
taşıtları için parça ve aksesuar imalatı ile 
13,5 milyon dolar ile Tarım ve ormancılık 
makineleri imalatı izlemektedir. 

Konya ilinde yapılan ithalat içerisinde en 
büyük pay Tahılların (pirinç hariç), bakla-
gillerin ve yağlı tohumların yetiştirilmesi-

ne aittir 2021 Şubat ayında Konya ilinde 
yapılan ithalat içerisindeki paylara bakıl-
dığında 22,5 milyon dolarlık değeri ile Ta-
hılların (pirinç hariç), baklagillerin ve yağlı 
tohumların yetiştirilmesi ilk sırada yer al-
maktadır. Bu değeri 18,5 milyon dolar ile 
Bitkisel ve hayvansal sıvı ve katı yağların 
imalatı, 10,3 milyon dolar ile Metal işleme 
makineleri ve takım tezgahları imalatı iz-
lemektedir. 

Haber
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YENİ DOĞAN BEBEKLERİN CİLT 
BAKIMI NASIL YAPILMALI?

Yeni doğan bebeklerde cilt bakımı has-
sas ve çok önemlidir.

“Yeni doğan bebeklerin cildi çok ince 
ve çok hassas olduğu için kolayca ze-
delenebilir. Ancak cilt bütünlüğünün 
bozulması Bebek için bir enfeksiyon 
riskidir. Bu nedenle bebeğinizin cildine 
özen göstermelisiniz.” 

‘’”Doğumdan sonra ki 1-2 gün içinde 
bebeğinizin cildi kuru bir hal alır ve ek-
lem yerlerindeki deri kıvrımları tahriş 
olabilir ve çatlayabilir. Bu nedenle aler-
jik olmayan, PH’ı uygun bir losyon ya 
da süt ile bebeğinizin cildini günde 1-2 
kez nemlendirmelisiniz.

Bebek yağını cilde direkt sürmek, aler-
jik reaksiyonlara neden olabilir, sadece 
banyo sırasında ve sulandırılarak haf-
tada 1 kez kullanılması daha uygun-
dur.””

BEBEKTE CİLT BAKIMI NASIL OLMA-
LI?

“Bebeğinizin doğumdan sonra dış 
dünyaya adaptasyonu sırasında cildin-
de toksik eritem denilen döküntüler 
belirebilir. Bu döküntüler sivilce tarzın-
da, sarı- beyaz uçlu ve kırmızı renklidir. 
Bebeğin vücudunun ve yüzünün çeşitli 
yerlerinde görmek mümkündür.1 hafta 

- 10 gün içinde geçmesi beklenen bu 
döküntüler normaldir ve çok yoğun 
olmadığı sürece herhangi bir müda-
haleye gerek yoktur. Eğer döküntüler 
çoğalırsa cilt uzmanına danışmalısınız.” 
Pişik oluşumunu önlemek için bebeği-
nizin altını mutlaka her emzirme ön-
cesinde kontrol etmelisiniz. Bebekler 
anne sütü ile beslendiklerinde pişik 
daha az görülmektedir. Ancak altla-
rında uzun süre kalan kirli bezler pişik 
oluşumunu hızlandırır.

Bebeğinizin poposunda kızarıklık fark 
ettiyseniz, her alt bezi değişiminde 
mutlaka koruyucu bir pişik kremi kul-
lanmanız da fayda vardır.

Kızarıklık ilerler ve cilt bütünlüğü bozu-
lursa mutlaka çocuk hekimine danış-
malı ve doktorunuzun önerdiği tedavi 
edici pomadları kullanmalısınız.

Kaka yaptığı zamanlarda belden aşa-
ğısını yıkamanız daha uygun olur.

Bebeğinizin kıyafetleri için özellikle 
pamuklu ve alerjik olmayan kumaşları 
tercih ediniz. Yıkarken deterjan ve yu-
muşatıcı yerine sabun tozu kullanma-
lısınız.

BEBEĞİNİZİ ORTAMIN ISISINA UYGUN GİYDİRİN

“Bebekleri giydirirken, kendi giysi katımıza bir kat 
daha ekleyerek giydirmeliyiz. Kendimizden bir kat 
eksiltiyorsak, bebeğimizden de bir kat çıkarmayı 
unutmamalıyız. Kabaca biz evde atlet tipi giysilerle 
gezerken, bebeği battaniyeye sarmamalıyız.

Sıcak ve kuru ortamlar ve rüzgâr ciltte gerilmeye 
ve buna bağlı tahrişe yol açar. Anne sütü almayan, 
ek gıdalara geçmiş çocuklarda günlük su gereksini-
minin karşılanması, cildin doğal nemini korumakta 
önemlidir.”

Bebeklerin cildinde, cildi güneşe karşı koruyan 
‘’melanin’’ adlı doğal koruyucu yapılar henüz oluş-
maz. 

Bu nedenle 1 yaşın altındaki bebeği doğrudan gü-
neş ışığından korumalıyız.

DR. KADRİYE AKAR Dermatolog, Kozmetik Uzmanı 
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“Her Zaman Hayalleri ve Hedefleri Olan Biriydim”

Kuaför ve güzellik merkezi sahibi 
Üzeyir Candan, Konya doğumlu-
yum. 22 yıldır bayan kuaförlüğü 
sektöründe çalışıyorum. Bu işe Kon-
ya’da 12 yaşında başladım. Babamı 
erken yaşta kaybettiğimden dolayı 
iş hayatına girişim biraz erken oldu. 
Bunu şikayet olarak söylemiyorum 
açıkçası okumayı da pek seven bi-
risi değildim. Çalışmak her zaman 
daha çok ilgimi çekmiştir. İlk olarak 
Konya’da bir firmada 12 yıllık bir de-
neyimim oldu. Bu sürecin içerisinde 
kendimi geliştirmek adına 2 yıla ya-
kın bir süre İstanbul’a gidip orada 
uluslararası bir firmada çalıştım ve 
eğitim aldım.

Neden Bayan Kuaförlüğü Mesleğini 
Seçtiniz?

Her zaman bayanların saç yapım-
larına karşı içimde bir merak oluşu-
yordu. Nasıl yapılıyor diye düşünü-
yordum. Sanırsam bu merakım biraz 
daha beni bu sektörün içerisine çek-
ti. Mesleğe ilk başlangıcım ise bir ta-
nıdığımın “Bu çok konuşuyor, bun-
dan iyi kuaför olur” sözüyle oldu.

Kendi Salonunuzu Ne Zaman ve Kaç 
Kişiyle Açtınız?

10 yıl önce kendi salonumu kurdum. 
İlk başlangıçta 4 kişi çalışıyorduk. 
Her zaman hayalleri ve hedefleri 
olan biriydim. Salonumun açılışını 
yaptığım ilk günden itibaren daha 
büyük ve kaliteli bir salon hayali 
kuruyordum. Çabalarım sonuç ver-
di ve hedeflerime ulaşarak şimdiki 
salonumu açıp, daha iyi hizmet adı-
na kalıcı makyaj ve microblanding 
uyulamaları başladık. Kademeli bir 
büyüme göstererek salonumda 25 
kişinin çalıştığı günlere kavuştuk. 
Şuan pandemi sürecinde olduğu-
muzdan dolayı 12 kişi hizmet veri-
yoruz. 

Sizi Tercih Eden En Uzun Süreli 
Müşterinizle Ne Kadar Süredir Çalı-
şıyorsunuz?

15 yılını tamamlamış birçok müşte-
rim var ve buda beni mutlu ediyor. 
Çünkü yapılan istatistiklere göre 
bayanların yüzde doksanlık bir kıs-
mı 4 yılda bir kuaför değiştiriyor. Bu 
istatistiklere göre baktığımda ken-
dimi çok iyi bir yerde görüyorum.

Kuaförler İnsanlar İçin Bir Nevi Te-
rapist Olarak da Gözüküyor. Sizi 
Tercih Eden Müşterileriniz Sizlerle 
Sıkıntılarını veya Gündelik Hayatla-
rını Paylaşıyorlar Mı?

Bu aslında müşteriden müşteriye 
değişen bir konu. Bazı müşterileri-
miz kendileriyle muhabbet etme-
mizden çok mutlu olurken bazıları 
da bu durumdan hiç haz etmiyor. 
Uzun süredir bu sektörün içinde 
olduğumdan müşterimin saç kesim 
işlemine başladıktan kısa bir süre 
sonra kendisinin konuşmak isteyip 
istemediğini anlıyor ve buna göre 
muhabbet etmeye başlıyorum.

Kuaförlük Sektörünün Geleceğini 
Nasıl Değerlendiriyorsunuz?

Salona gelen müşterilerimin talep 
ve isteklerini dikkate alıp mesleği-
min geleceğini o şekilde değerlen-
diriyorum. Çünkü hizmet sektörü 
içerisinde yer alıyoruz ve biliyoruz ki 
günün gereklerini karşılayamayan 
firmalar kaybetmeye mahkum olur. 
Müşterilerimiz kuaföre geldiğinde 
park sıkıntısı çekmekten, bekleme-
leri gereken zamanlarda oturup ra-
hat vakit geçirebilecekleri bir kafe 
olmayışından ve genel olarak gelin 
saçı, makyajı gibi çalışmaların yapı-
lacağı ayrı bir kısım olmamasından 
şikayet ediyorlar. Bu bakış açısıyla 
baktığımızda işletmelerin gelece-
ğinde, müşterilere daha iyi bir hiz-
met sunabilmek için işletme içeri-
sinde otopark, kafe ve ayrı çalışma 
alanları barındırmak gerekiyor.

“15 YILINI TAMAMLAMIŞ 
BİRÇOK MÜŞTERİM VAR”

Hayat Hikâyesi 
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Oyunun verdiği hazzı kısa sürede 
alabileceğin renkli dünya: dijital 
ortamlar..  

Çocuklarımız daha dünyaya gelir 
gelmez teknolojinin içine doğu-
yor. Annesinin yüzüyle birlikte 
kameralarla karşılaşıyorlar. Ağla-
yınca ninniler, eğlensin diye şar-
kılar açılıyor. Derken ek gıdaya 
geçilmesi ile birlikte işitsel işlevi-
nin yanına görsel izlenim de ekle-
niyor. Yeter ki bebeğim sakinleş-
sin yeter ki yemeğini yesin yeter 
ki sussun diye başlanan teknolo-
jik iletişim, zamanla çocuğun sa-
nalla gerçeği ayırt edemeyeceği 
bir dünyaya bürünüyor.

Olumlu ve olumsuz birçok yönü 
olan dijital dünyada çocuk, gü-
nünün yarısını ekran karşısında 
geçirmeye başladıysa, gelişimine 
de zarar vermeye başlıyor. Dijital 
bağımlılık; arkadaşlık ilişkilerini, 
öğrenme yaşantısını, yaşamdan 
aldığı doyumu azalttığı gibi fiz-
yolojik gelişimini de ciddi olarak 

etkiliyor. Görme bozuklukları, 
obezite, postür bozuklukları, hi-
peraktivite. Otizm vb problemler 
baş gösteriyor.

 Çocuk dijital aletleri bıraktığın-
da, evde, pikniğe gittiğinizde ya 
da misafirlikte, yaşıtlarıyla oyun 
kurmaktan zevk alamıyor, çev-
resini keşfetmek yerine, ebevey-
nlerini tablet, telefon konusunda 
sıkıştırıyorsa eğer işte o noktada 
bir şeylerin yanlış gittiğini düşü-
nebiliriz.

Peki böylesine dijital bir ortam-
dan çocuklarımızı ne kadar uzak 
tutabiliriz? Ya da tutmalı mıyız? 
Diye baktığımızda teknolojinin 
elbette çocukların hayatından 
tamamen arındırılmasını bekle-
yemeyiz. 

Yetişkinlerin bile kendini zor 
kontrol edebildiği bu ortamda 
çocuklarımızın verimli vakit geçi-
rebilmeleri için iyi bir zaman yö-
netimi ve doğru içerik seçimi ile 

OKUL ÖNCESİ ÖĞRETMENİ 
DEFNE ULAŞ

DİJİTALLEŞEN DÜNYADA 
ÇOCUK OLMAK

teknolojiyi onlara faydalı bir şekilde kullandı-
rabiliriz.

 3 yaşına kadar çocuklarımızı dijital dünya ile 
tanıştırmamalıyız. 3 yaşından sonra çocuğu-
nuzun yaşını 10 ile çarparak ekran karşısında 
geçirmesi gereken zamanı bulabiliriz. Mesela 5 
yaşında bir çocuğunuz varsa 5x10 =50 dakika 
onun günlük olarak televizyon, tablet ya da te-
lefon karşısında geçireceği toplam süre olarak 
karşımıza çıkıyor. 

Bu süre içerisinde çocuğun vakit geçireceği si-
telere de dikkat etmeliyiz. Mümkünse küçük 
yaş grupları ebeveyn kontrolünde ekran kar-
şısında olmalıdır, Nasıl ki çocuklarımızı yaban-
cı biriyle baş başa bırakmıyoruz tablet telefon 
ya da televizyonun kontrolsüz içeriğiyle de 
baş başa bırakmamalıyız. Çocuk kilidi, güvenli 
internet filtreleri, yalnızca çocuklar için tasar-
lanmış onaylı uygulamalar tercih edilmelidir. 
Ebeveynler mümkünse içerikleri çocuklarından 
önce izlemeli ve yaş grubuna göre doğru içe-
rikli uygulamaları seçmeye özen göstermelidir.

Unutulmamalıdır ki bu süreçte ebeveynlerin 
tutumları da en az diğer konular kadar önem-
lidir. Anne ve babalar çocuklarıyla birlikte al-
dıkları kararlar konusunda tutarlı olmalı ve 
teknoloji konusunda onlara iyi birer rol model 
olmalıdırlar.
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Konya Sanayi Odası Başkanı Memiş Kütükcü, Konya’nın 2021 yılının ilk 
çeyreğinde ihracatını yüzde 36,4 ile rekor bir oranda artırdığını, 700 milyon 

doların üzerinde ihracat yaparak 10. sıraya yükseldiğini söyledi.  

Mart ayı ihracat rakamlarının 
açıklanmasıyla birlikte Konya’nın 
Ocak-Şubat ve Mart aylarını kapsa-
yan ilk çeyrek ihracat rakamları belli 
oldu. Konya Sanayi Odası Başkanı 
Memiş Kütükcü, Konya’nın 2021 
yılının ilk çeyreğinde Türkiye orta-
lamasının çok üzerinde ihracat ar-
tış performansı gösterdiğinin altını 
çizerek, “Hamdolsun Konya’mız ih-
racattaki yükseliş trendini sürdürü-
yor. Ocak ayında ihracatımızı yüzde 
19,2, Şubat ayında yüzde 21,8, Mart 
ayında ise yüzde 69,5 artırmayı ba-
şardık. Böylece Konya’mızın ihracatı 
yılın ilk çeyreğinde ortalama yüzde 
36.4 ile Türkiye ortalamasının iki ka-
tından fazla arttı. İlk çeyrek ihracat 
rakamımız ise 700 milyon 570 bin 
dolar olarak gerçekleşti. Pandemiye 
rağmen Konya’mızın üretimine ve 
ihracatına katkı veren bütün firma-
larımızı ve çalışanlarımızı tebrik edi-
yorum” dedi.

En yüksek artış savunma ve havacı-
lık sanayinde 

Açıklamasında sektörlerin ihraca-
tı ile ilgili bilgiler de veren Başkan 
Kütükcü, 2021 yılının ilk çeyreğinde 
ilk sırada makine ve aksamları sek-
törünün geldiğini ifade ederek, “İh-
racatımızın ikinci sırasında otomotiv 
endüstrisi, üçüncü sırada ise savun-
ma ve havacılık sanayimiz geldi. Ay-
rıca savunma ve havacılık sanayimiz 
yılın ilk çeyreğinde yüzde 445.2’lik 
ihracat artışıyla, tüm sektörlerin 
üzerinde bir artış performansı gös-
terdi” şeklinde konuştu.  

KSO, hammadde ve konteynerde 
çözüm arayışında 

Konya Sanayi Odası olarak, şehrin 
ihracat potansiyelinin artması için 
sürekli olarak çalıştıklarını ifade 
eden Kütükcü, sanayide hammad-
de ve lojistik konusunda yaşanan 
sorunlara değindi. Kütükcü, şunları 
söyledi: “Sanayicilerimiz hammadde 
tedarikinden ve fiyatlardaki artıştan 
kaynaklı sorunlar yaşıyor. Buna son 
dönemde ihracatçılarımızın yaşadığı 
boş konteyner problemi de eklendi. 
Şu anda ihracatçı firmalarımız, hem 
ihracattaki artıştan, hem de kontey-
ner arzının talebi karşılayamama-
sından dolayı, neredeyse yurtdışının 
tamamına boş konteyner bulmakta 
ciddi zorluk çekiyor. Konteyner ya 
bulunamıyor ya da fiyatlar iki katı-

na çıkmış durumda. Konya Sanayi 
Odası olarak üreticilerimizin sahada 
yaşadıkları tüm bu sorunları başta 
üst kuruluşumuz Türkiye Odalar ve 
Borsalar Birliği olmak üzere Sanayi 
ve Teknoloji Bakanlığı’mızla, Ticaret 
Bakanlığı’mızla, Ulaştırma ve Alt-
yapı Bakanlığı’mızla paylaşıyor, ta-
kibini sürdürüyoruz. Bu sorunların 
da aşılmasıyla ihracatımızın yükseliş 
ivmesinin daha da artacağına inanı-
yoruz.”

KONYA, İLK ÇEYREKTE 
İHRACAT REKORU KIRDI 

Haber
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Katarakt gözümüzün içerisinde göz-
bebeğinin arkasında bulunan lensin 
yani kendi merceğimizin saydamlı-
ğını yitirerek bulanıklaşması haline 
verilen addır. 

Kataraktın gözlük veya ilaçla teda-
visi yoktur, tek tedavisi cerrahi te-
davi yani ameliyattır.

FEMTOLASER-FAKO (Laserle Kata-
rakt Cerrahisi) katarakt cerrahisin-
deki en son teknolojidir.

Femto-Fako Laser Gibi Gelişmiş ̧
Teknolojiler Sayesinde kataraktta 
Çok daha Başarılı sonuçlar alınabil-
mektedir. 

Cerrahinin asıl amacı görme ve ya-
şam kalitesinin arttırılmasıdır. 

Katarakt ameliyatının bazı aşamala-
rını bu şekilde lazerle yapmak ame-

liyatı daha kolay ve güvenli bir hale 
getiriyor.

Günümüz teknolojileri ile katarakt 
cerrahisi yöntemleri gelişmiş olup, 
mikro kesiklerle dikiş atılmadan çok 
rahat bir şekilde yapılmaktadır.

Gözün kornea tabakasının lazerle 
kesilmesi, göz merceğinin ön zarının 
alınması ve katarakt oluşmuş mer-
ceğin göz içinde parçalanması lazer 
yardımı ile daha hassas ve daha 
düzgün olarak yapılabilmektedir.

Femto-Fako lazer yöntemi ile işle-
min çok kısa sürmesi, iyileşmenin 
çok hızlı olması, komplikasyon ris-
kinin yok denilecek kadar az olması 
hastalarımız açısından büyük bir ra-
hatlık sağlamaktadır.

Katarakt ameliyatında kullanılan 
yapay merceklerin kalitesi ameliyat 

sonrası görme kalitesini belirleyen 
en önemli unsurlardandır. 

Günümüzde özellikli-Trifokal akıllı 
mercekler ile kişinin önceden sahip 
olduğu kırılma kusurları (miyopi, as-
tiğmat ve hipermetropi) giderilmek-
te, bu sayede hastalarımız uzağı ve 
yakını gözlüksüz olarak net görebil-
mektedirler.

Bu yöntemle ameliyat olan hastala-
rın görme seviyeleri çok kısa sürede 
yükselmekte ve bu sayede günlük 
hayatlarına neredeyse ameliyattan 
hemen sonra veya ertesi gün döne-
bilmektedirler.

Sağlıklı ve gülen gözlerle göreceği-
niz günler dilerim.

KATARAKT NEDİR ve
 GÜNCEL TEDAViSi NASILDIR? 

BERA HOLDİNG 
PANDEMİ TEHDİDİNİ FIRSATA ÇEVİRDİ
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2020 yılı mart ayından itibaren ül-
kemizde de kendini göstermeye 
başlayan ve Dünya Sağlık Örgütü 
tarafından küresel salgın (pande-
mi) olarak tanımlanan Covid-19 sal-
gınının hayatın tüm bölümlerinde 
etkili olduğu bir yılı geride bırakmış 
bulunmaktayız. Ekonomik açıdan 
iyi bir yıl olması beklenen 2020, Co-
vid-19 salgını ve ABD’deki seçim sü-
recinin etkisi ile beklentilerin alt üst 
olduğu bir yıl olarak sona ermiştir. 
Bera Holding ve bağlı olan grup şir-
ketleri corona virüs salgınından ko-
runmak için gerekli her türlü tedbiri 
azami düzeyde almıştır. Bu tedbirle-
rin sonucu olarak, hiçbir grup şirke-
timizde salgın nedeniyle can kaybı 
yaşanmamıştır.

Grubumuza bağlı şirketlerden, 
Kombassan Kağıt Matbaa Gıda ve 
Tekstil Sanayi Ticaret A.Ş., Muratlı 
Karton Kağıt Sanayi ve Ticaret A.Ş., 
Divapan Entegre Ağaç Panel Sanayi 
Ticaret A.Ş. ile Kompen PVC Yapı ve 
İnşaat Malzemeleri Sanayi ve Tica-
ret A.Ş. İstanbul Sanayi Odası tara-
fından her yıl yayınlanan Türkiye’nin 
İkinci 500 Büyük Sanayi Kuruluşu ile 
ilgili 2019 yılı sıralamasında yer al-
mıştır. 2020 yılı için beklentimiz bu 
şirketlerimize ilaveten MPG A.Ş. ve 
Golda Gıda A.Ş.’nin ikinci 500 liste-
sine dahil olmasıdır.

Grup Şirketlerimizden otelcilik ve 
turizm sektöründe faaliyet gösteren 
Bera Otelleri, pandemi nedeniyle 
misafir kabullerine verdikleri ara, 
haziran son haftasına kadar sürmüş, 
salgına karşı alınan yüksek düzeyde 
önlemlerle birlikte misafir kabulü-
ne başlanmıştır. Bu nedenle turizm 
sektöründe faaliyet gösteren Bera 
Turizm A.Ş.’nin yıllık satış hasılatı 
önemli ölçüde etkilenmiştir.

Bütün bu küresel ve ulusal düzey-
deki olumsuzluklara rağmen 2020 

yılında grubumuz başarılı bir per-
formans göstererek satış hasılatını 
geçen yılın aynı dönemine göre %25 
artışla 2.823.485.187- liraya çıkar-
mıştır. Aynı dönemde brüt kar tu-
tarı, önceki döneme göre %60 ora-
nında bir iyileşme ile 732.058.252-TL 
olmuştur. Dönem net karı ise önceki 
döneme göre %600 oranında arta-
rak 412.701.251-TL olarak gerçekleş-
miştir. Bu karın oluşumunda yatırım 
amaçlı gayrimenkuller için yaptırılan 
ekspertiz değerlemesi sonucu mey-
dana gelen 215 milyon liralık değer 
artışı da bulunmaktadır. Bu artı-
şın etkisi elimine edilmesi halinde 
geçen yıla göre dönem kar zararı-
nın ana ortaklık payı % 500 artışla 
136.421.910-TL’sına ulaşmıştır.

Grup Şirketlerimizden Adaçal En-
düstriyel Mineraller San. Tic. A.Ş. 
tarafından yapılan ve yaklaşık 
6.000.000- Euro’ya mal olan 400 
ton/gün kapasiteli kireç fırını dev-
reye alınarak deneme üretimlerine 
başlanmıştır. Şirketimizin 250 ton/
gün olan kireç üretim kapasitesi ya-
pılan bu yatırım ile 650 ton/gün üre-
tim hacmine çıkmıştır.

Ülkemizin önemli oranda 1. hamur 
kağıt üreticilerinden ve grubumu-
zun büyük şirketlerinden Konya Ka-
ğıt Sanayi ve Ticaret A.Ş.’nin Holdin-
gimiz aktifinde bulunan paylarından 
bir kısmının Borsa İstanbul’da halka 
arzı için çalışmalara başlanmış ve bu 
amaçla Halk Yatırım Menkul Değer-
ler A.Ş. ile Aracılık ve Finansal Da-
nışmanlık sözleşmesi imzalanmıştır.

Bu süre zarfı içerisinde BİST 100 
Yıldız Pazarda işlem görmeye baş-
layan hisse senedi performansımız 
ise 2021 yılı içinde 28,66 TL’lik de-
ğere ulaşmıştır. Philip Capital’in 5 
Mart itibariyle yatırımcısına en çok 
kazandıran BİST 100 hisselerine 
dair yapmış olduğu sıralamada Bera 

Holding %587’lik artışla 1. Sırada 
yer almıştır. Son bir yıl içerisinde ise 
13,5 katlık bir artışla halen eski fizi-
ki senetlerini elinde bulunan kurucu 
ortakları için çok anlamlı bir değer 
artışı sağlamıştır. Geçmişte zaman 
zaman bahse konu olan ortakların 
mağduriyet konusu yerini gülen 
yüzlere bırakmıştır. Bu olumlu tab-
lo likidite oranlarına yansımış, 2020 
yılı sonunda sırası ile cari oran 2,06, 
likidite oranı 1,35 ve nakit oranı ise 
0,34’e yükselmiştir.

Anadolu sermayesinin en büyük ve 
en güçlü modeli olan Bera Holding, 
önümüzdeki 5 yıllık dönemde ana 
faaliyet alanlarında küresel lider-
liğe oynama vizyonuyla üretmeye 
devam edecektir. Ortaklarımıza, 
hissedarlarımıza, tedarikçilerimize, 
çalışanlarımıza özetle tüm paydaş-
larımıza gurur duyacakları bir gele-
cek inşa etmek amacındayız. Küçük 
sermayelerin bir araya gelerek nasıl 
mükemmel modeller kurabileceğini 
göstermek ve bu inanca sahip in-
sanlara ilham vermek misyonumuzu 
geleceğe taşıma hedefi ve gayretin-
de olacağız.

BERA HOLDİNG 
PANDEMİ TEHDİDİNİ FIRSATA ÇEVİRDİ

Haber
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Kurulduğunuz Yıldan Günümüze Ka-
dar Şirketinizin Yapısında ve Ürün 
Geliştirme Konusunda Ne Gibi Deği-
şiklikler Gerçekleştirdiniz?

2006 senesinde şirketimizi kurduğu-
muz zaman tek ürün çeşidiyle çalış-
malarımıza başladık. Bu ürünümüz 
vinç uzaktan kumanda sistemiydi. 
Süreç içerisinde teknolojik firmaların 
getirdiği avantajı kullanarak, gelişen 
teknolojik sistemleri kendi işlerimizin 
içine entegre etmeye başladık. 2012 
yılında Makine sektörü üzerine ça-
lışmalar yapmaya başladık. Mevcut 
bulunduğumuz elekronik sektörün-
de özellikle endüstri 4.0, otonom 
robotlar ve yazılım üzerine yoğun-
laştık. Bunlarla birlikte üç boyutlu 
yazıcı sektöründe projeler geliştirdik. 
Çalışmalarımızın devamında da sa-
vunma sanayi içinde ürünler yapma-
ya başladık. 

Şirketinizin İlk Kurulduğu Zamanki 
Hedefleri Nelerdi?

Çalışmalarını yaptığımız vinç uzaktan 
kumanda sektöründe cihazlar üretip 
dünyaya satmak istiyorduk. Biz çalış-
malarımıza başladığımız zaman Tür-
kiye’de bu işin üretimi yoktu. Zaten 
bizim felsefemiz ülkede üretilmeye-
ni, üretmekti. Bu sayede çalışmala-
rımızı gerçekleştirdik ve ülkedeki bu 
ürün boşluğunu doldurmuş olduk ve 
ithalatı engelledik. Bir zamanlar 18 
milyon dolar civarında olan ithalat 
seviyesini 10 milyon dolar seviyele-
rine kadar düşürdük. İç pazardaki ça-
lışmalarımız hemen ardından ihraca-
ta yöneldik ve şuan dünyanın birçok 
noktasında Türk mühendislerimiz 
ürettiği ürünler kullanılıyor. Bizler 
her zaman en iyiyi hedefleyen bir fir-
ma olduğumuz için vinç uzaktan ku-
manda sektöründe halen çalışma ve 
yatırımlarımız devam ediyor. 8 yıldır 
yaptığımız çalışmanın Bir iki sene 
içerisinde sonuçlarını göreceğiz Bu 

çalışmaların sonucunda dünya ça-
pında ilk 5 global firmalar arasında 
yer alacağımıza inanıyoruz.

3 Boyutlu Yazıcılarının Geleceğini 
Nasıl Görüyorsunuz? Hayatımı-
zın İlerleyen Zamanlarında Ne Gibi 
Alanlarda Kullanıldığını Görebiliriz? 

3 boyutlu yazıcıların zamanla bütün 
evlere gireceğini düşünüyorum. Bu 
çocuklarımızın geleceği ve kendile-
rini teknolojiye uyumlu bir şekilde 
geliştirmeleri için bir gereksinimdir. 
Birçok konuda üretim yapabilen bu 
cihazlar hayatımızı büyük ölçüde 
kolaylaştıracaktır. Zamanın ilerle-
mesi ve 3 boyutlu yazıcı sektörü-
nün de gelişmesiyle birlikte evleri-
mizdeki kişisel eşyalarımızın, örnek 
vermek gerekirse yemek yediğimiz 
tabaklarımızın basılacağı günlere 

kadar geleceğimizi düşünüyorum. 
Bizlerde firmamız olarak şuanda 3 
boyutlu yazıcı sektöründe FDM de-
diğimiz baskı teknolojisini ağırlık 
kullanıyoruz. Önümüzdeki dönemde 
Sls baskı teknolojisini kullanarak  kü-
çük parçalarda yüzde yüz hassasiyet 
sağlayan bir sistemi üzerinde çalışı-
yoruz  ve bunun ülkemizde üretimi 
yok. Bununla ilgili olarak da Tübitak 
projemiz var. İlerleyen dönemde bu 
projeyi gerçekleştirip ülkemize ka-
zandırmak istiyoruz. Teknoloji ala-
nında gerçekten geleceği çok açık 
olan bir sektör. Bu sektörde Çin çok 
önde giden bir ülke konumda yer alı-
yor. Ürettikleri cihazları çok uygun 
fiyatlardan veriyor ve dünya paza-
rında ağırlı var. 

3 Boyutlu Yazıcı Sektöründe Sizin 
Üretimini Gerçekleştirdiğiniz Ürünler 
Hakkına Bilgi Alabilir Miyiz?

Özellikle endüstriyel tip dediğimiz 3 
boyutlu yazıcı modellerimizde satışı-

HEDEFİMİZ BÜYÜMEK
ELFATEK ELEKTRONİK 
YÖNETİM KURULU BAŞKANI 
BAHATTİN DÜZGÜN



l     31Nisan 2021

mız var. Bunların yanında büyük en-
düstriyel  tip ve ev tipi dediğimiz ya-
zıcılarda ise çalışmalarımız sürüyor. 
Şuanda ev tipi dediğimiz ürünümüz 
piyasaya sürülmek üzere. Bu Coraxis 
e2 ürünümüzle hedefimiz, ekonomik 
bir ürün ortaya koyarak insanların 
3 boyutlu yazıcılara ulaşabilirliğini 
arttırmak . Bu cihazlarla büyüyen 
çocuklar yazılım konusunda kendi-
lerini çok küçük yaşlardan yetiştir-
meye başlayıp gelecekte bu konular 
hakkında çok başarılı bireyler haline 
gelebilirler.

İçerisinde Bulunduğunuz Sektörün 
En Büyük Problemi Nedir?

Elektronik sektöründe Çin’le reka-
bette yana büyük sıkıntılar yaşıyo-
ruz.  Bu noktada yerli üreticimiz biraz 
daha korunabilir. Ahşap işleme Ma-
kine sektörüne baktığımız zaman ise 
ülkemizde ürettiği makinenin mal-
zemelerinin çoğunu yurt dışından 
alınıyor. Başarısız bir ürün ortaya ko-
nulduğu çok oluyor. Bu sebepten do-
layı da ülke kaynaklarımız boş yere 
kullanılmış ve çöpe gitmiş oluyor. 
Bunların sıkı bir denetime standart-
lara tabi tutularak önüne geçilmesi 
gerekiyor.

Pandemi Süreci Sektörünüzü Etkiledi 
Mi?

Pandemi başlangıçlarında tam ka-
panmaya gitmememiz bizlere büyük 
avantajlar sağladı ve daha da büyü-

memizi sağladı. Genel olarak baktığı-
mız zaman bizi olumsuz etkilediğini 
söyleyemem. Sadece bazı zamanlar-
da üretime ara verdiğimiz, üretimin 
durduğu oldu. Fakat buna rağmen 
birçok zaman mesaiye kalarak sipa-
rişlerimizi yetiştirmek için çalıştığımız 
oldu. Bu yılımızın ticaret olarak en iyi 
yılımız olduğunu söyleyebilirim. Cid-
di büyümeler sağladık. Satışını ger-
çekleştirdiğimiz malzemelerde geçen 
yıl yüzde 30 civarlarında bir ihracat 
payımız vardı. Bugün bulunduğumuz 
duruma baktığımda yıl sonuna kadar 
yüzde 40-45 civarlarını yakalayaca-
ğımızı düşünüyorum. Pandemiden 
dolayı Çin kanadından bir kaçış oldu-
ğunu görüyoruz. Bu süreçte özellikle 
Türk ürünlerine ve sanayi sektörüne 
bölgede bir yönelme var. Firmalar 
tek tedarikten dolayı sıkıntı çeker 
oldu hatta bundan canları yanarak 
öğrendiler. Bu yüzden dünya pazarı 
alternatif ülkeler arayışına geçtiler. 
Bu çerçevede bizim firmamızın yurt 
dışı pazarı da çok yoğun ilgi gördü. 

Pandemi Sürecinin Başlamasıyla Bir-
likte Ülkemizde Bir Ateş Ölçer Sıkıntı-
sı Ortaya Çıktı. Firmanızda Bu Eksiği 
Kapatmak İçin Ateş Ölçer Üretimine 
Başladı Bu Üründen İstediğiniz Geri 
Dönüşü Alabildiniz Mi?

Biz o günün şartlarında sağlık per-
sonellerimizin sağlığını düşünerek 
ilk olarak siperlik üretimiyle başladık 
ve sağlık sektörümüze 30 bin adet 
siperlik hediye ettik. Tabi bunun dı-
şında da bu ürünün yurt dışına satı-
şını gerçekleştirdik. Özellikle Alman-
ya pazarında ürünümüze büyük ilgi 
oldu. Bu süreçte aynı zamanda ateş 
ölçer çalışmalarımıza da başladık. Fa-
kat ateş ölçerde özellikle çip sıkıntısı 
yaşadık. Çip fiyatları çok afaki fiyat-
lara çıktı. Özellikle Çin firmalarının 
piyasaya çok ucuz fiyattan ürün sun-
masıyla birlikte üretimini durdurduk. 
Bu ürünümüzün bütün çalışmaları 
yapıldı ve üretilebilir durumda ge-
rektiği takdirde üretimlerini en hızlı 
şekilde gerçekleştirebiliriz.

Haber
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SELÇUKLU’NUN SEMBOL BİNALARI
 OTİZM İÇİN MAVİ OLDU

Selçuklu Belediyesi 2 Nisan Dünya Otizm Farkın-
dalık Günü dolayısıyla Selçuklu Otizmli Bireyler 
Eğitim Merkezi (SOBE), Selçuklu Belediyesi hiz-
met binası  ve Tropikal Kelebek Bahçesini mavi 
ışıkla aydınlatarak otizme dikkat çekti.  

Selçuklu’nun Sembol Binaları Otizm İçin Mavi 
Oldu

Selçuklu Belediyesi 2 Nisan Dünya Otizm Farkın-
dalık Günü dolayısıyla Selçuklu Otizmli Bireyler 
Eğitim Merkezi (SOBE), Selçuklu Belediyesi hiz-
met binası  ve Tropikal Kelebek Bahçesini mavi 
ışıkla aydınlatarak otizme dikkat çekti.  

2 Nisan Dünya Otizm Farkındalık Gününde tüm 
dünyada simge haline gelmiş binalar otizmin 
rengi olan maviye boyanıyor. Otizmli bireyler ve 
ailelerinin en büyük destekçilerinden biri olan 
Selçuklu Belediyesi de otizm konusuna toplum-
sal duyarlılık oluşturmak amacıyla kutlanan bu 
günde Selçuklu’nun sembol binalarından olan 
Selçuklu Otizmli Bireyler Eğitim Merkezi (SOBE), 
Selçuklu Belediyesi hizmet binası ve Konya Tropi-
kal Kelebek Bahçesi’ni mavi renk ile ışıklandırdı.

2 Nisan Dünya Otizm Farkındalık Günü’nün otizm 
konusunda toplumsal bilinç oluşturması temen-
nisinde bulunan Selçuklu Belediye Başkanı Ah-
met Pekyatırmacı, “ Bugüne kadar otizmli ço-
cuklarımızın normal hayata adapte olmaları için 
birçok çalışma yürüttük. Bunun yanında onların 
istihdamı noktasında da anlamı projeler üretiyo-
ruz.

Böylelikle otizmli bireylerimizi hem normal ha-
yata hem çalışma hayatına hazırlayarak topluma 
kazandırıyoruz. Selçuklu Belediyesi olarak otizmli 
bireylerin ve ailelerinin yanında olmaya devam 
edeceğiz.

Otizmin farkındayız ve otizmli çocuklarımızın her 
zaman yanındayız. Bu vesile ile bu anlamlı günün 
Türkiye’deki otizmli çocuklarımızın geleceği için 
yeni bir başlangıç olmasını temenni ediyorum. “ 
dedi.

Selçuklu Belediyesi
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SELÇUKLU BELEDİYESİ’NE 
ERİŞİLEBİLİRLİK ÖDÜLÜ

Selçuklu Belediyesi Aile, Çalışma ve 
Sosyal Politikalar Bakanlığı tarafın-
dan düzenlenen Erişilebilirlik ödül-
leri kapsamında Erişilebilir Yerel Yö-
netim Hizmetleri Kategorisinde jüri 
birincisi olarak ödül almaya hak ka-
zandı. Belediye adına ödülü Başkan 
Ahmet Pekyatırmacı, Emine Erdo-
ğan Hanımefendi’nin elinden aldı.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Er-
doğan tarafından ilan edilen “2020 
Erişilebilirlik Yılı” kapsamında  Aile, 
Çalışma ve Sosyal Hizmetler Bakan-
lığı tarafından Erişilebilirlik Ödülleri 
verildi. Engelli bireylerin toplumsal 
ve ekonomik hayata katılımına kat-
kı sağlayan erişilebilirlik alanında 
çalışmalar yapan gerçek kişiler ile 
kamu kurum ve kuruluşları, kamu 
ve özel hukuk tüzel kişilerine bilim-
sel araştırmaları, başarılı projeleri, 
hayata geçirdikleri uygulamaları ve 
sundukları hizmetler için düzen-
lenen Erişilebilirlik Ödülleri verildi. 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Er-
doğan’ın eşi Emine Erdoğan ve Aile, 
Çalışma ve Sosyal Politikalar Bakanı 
Zehra Zümrüt Selçuk’un katıldığı 
ödül töreni Cumhurbaşkanlığı külli-
yesinde düzenlendi.

9 kategoride 1075 kurumun katıl-
dığı yarışmada Selçuklu Belediyesi, 
Erişilebilir Yerel Yönetim Hizmetleri 
Kategorisinde Selçuklu Belediyesi 
jüri birincisi olarak ödül almaya hak 
kazandı. Selçuklu Belediyesi adına 
ödülü Selçuklu Belediye Başkanı 
Ahmet Pekyatırmacı, Emine Erdo-
ğan Hanımefendi’nin elinden aldı.

Başkan Pekyatırmacı; “Engelli kar-
deşlerimize engel olmadan sosyal 
hayata katılmalarını sağlayacağız”

Belediye olarak yapılan çalışmaların 
bir sonucu olarak ödül almaya hak 
kazandıklarını belirten Selçuklu Be-

lediye Başkanı Ah-
met Pekyatırmacı, 
“Engelli bireylerin 
toplumsal hayata 
katılması için yap-
tığımız çalışmalar 
Bakanlığımız tara-
fından ödüle layık 
görüldü. Bizim için 
sevindirici tarafı en-
gelli kardeşlerimize 
yönelik yaptığımız 
çalışmalarda doğru 
yoldayız ki bu ödü-
le layık görüldük. 
İnşallah yaptığımız 
her tesiste her pro-
jede engelli kar-
deşlerimize yönelik çalışmalarımız 
devam edecek. Engellilere engel 
olmadan onların sosyal hayata ka-
tılmasına katkıda bulunacağız. Bu 
ödülü layık gördükleri için Bakanlı-

ğımıza ve Sayın Cumhurbaşkanımız 
Recep Tayyip Erdoğan’ın eşi Emine 
Erdoğan hanımefendiye şükranları-
mı sunuyorum.” şeklinde konuştu.

Selçuklu Belediyesi
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Konya’nın Yalnızca Yüzde Yirmi Beşi Sula-
nabiliyor 

Gerekli planlamalar yapılarak buğday üre-
timinde kıtlığa sebep olmayacak şekilde 
arpa, çavdar, yulaf gibi ürünler tercih edi-
lebilir. Çiftçimiz bölgede mısır, şekerpan-
carı, kuru fasulye, havuç, patates, soğan 
ve ayçiçeği gibi ürünlerin ekimini gerçek-
leştiriyor. Bölgemizde kıraç arazinin çoklu-
ğundan dolayı yapılan üretim miktarı eksik 
kalıyor. Sulu alanlara bu mahsulleri ekme-
miz gerekiyorsa sulanamayan alanların 
mutlaka sulanmasını sağlamalıyız. Konya 
Ovasındaki bölgelerin sadece %25 sulana-
bilir alan içerisinde yer alıyor. Dolayısıyla 
bu sulanamayan alanlara su transferlerinin 
gerçekleşmesi gerekir. Bu araziler gerekli 
miktarlardaki suya kavuştuğu zaman bü-
yük bir katma değer haline gelecektir.

Çiftçi Ekim Yapmaktan Vazgeçiyor 

Bugün duruma baktığımız zaman ilçeleri-
mizden Sarayönü’ nde 2 sene de bir olmak 
üzere ekim yapılabiliyor. Burada yapılan 
üretime baktığımız zamanda çok düşük ol-
duğunu görüyoruz. Bir yıl içerisinde dekar 
başına 100 kg verim alınabiliyor. Bu mikta-
rın 30 kiloya yakınını çiftçi sonraki ekim za-
manı için tohum olarak saklıyor. Bu kadar 
düşük verim içerisinde gübre fiyatlarını da 
hesaba kattığımız zaman çiftçi ekim yap-
maktan vazgeçiyor. Veyahut ekim yapsa 
bile gübre ve sertifikalı tohum kullanma-
dan ekimini gerçekleştiriyor. Çiftçilerimizin 
daha verimli bir tarım yapması için gerekli 
çalışmaların yapılması gerekiyor. Sarayö-
nü’ nün suya kavuşması orada ekim yapan 
çiftçinin veriminde yedi sekiz kata kadar 
etki edecektir. Bununla birlikte bölgede 
su bulunduğu takdirde katma değeri çok 
daha büyük olan ürünler ekilebilir ve buda 
karı çok üst seviyelere çıkartabilir.

Konya ovasında planlamış şekilde yapıla-
cak olan tarım çalışmalarının gerçekleş-
mesi halinde verimler çok daha fazla art-

tırılabilir ve bu sayede hem gıda fiyatları 
ucuzlar hem de ülke ekonomisine büyük 
katkı sağlanmış olur.

YAĞIŞLAR ÖNÜMÜZDEKİ GÜNLERDE DENGELİ 
BİR ŞEKİLDE DEVAM EDERSE VERİM GEÇEN 

YILDAN FAZLA OLACAKTIR

Tohum ekim tarihi olan Ekim ayın-

dan bu yana önemli bir kuraklık 

vardı. Yalnız bu ekim yapıldığı 

sıralarda düşen yağışlar kıraç 

bölgelerin çoğunlukla çimlenmesi-

ni sağladı. Yüzde 3-5 oranlarında 

bir çimlenme problemi oldu. Buda 

zaten çiftçimizin ekim esnasında 

tohumu biraz fazla kullanmasın-

dan dolayı her hangi bir sıkıntı 

oluşturmadı. Kış dönemini her ne 

kadar kurak geçirmiş olsak da Mart 

ayının son haftalarında gerçekle-

şen yağış hububatın kardeşlenme 

dönemi için çok olumlu oldu. 

Genel olarak baktığımız zaman İç 

Anadolu Bölgesi’nde ve Konya’da 

önemli derecede bir yağış azlığı 

var. Fakat bu yağışın azlığı tarımsal 

manada aşırı derecede bir kuraklık 

var anlamına gelmiyor. Bugüne 

kadar ekilmiş olan güz ürünlerde 

buğday, arpa, çavdar ve yulaf gibi 

hububat çeşitleri çıkış sürecinde 

yeteri miktarda suyu almıştır. Nisan 

ve Mayıs ayı içerisinde yağışlar 

dengeli bir şekilde düşecek olursa 

geçen yıldan daha fazla bir verim 

elde edilebilir.

TAŞPINAR TARIM
YÖNETİM KURULU BAŞKANI
ÖZKAN TAŞPINAR
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Kovid-19 virüsü ülkemizde ilk görül-
düğü zamandan bu zamana bir yıl 
oldu. Ülkemizde ilk vakanın görül-
mesinden önce et fiyatlarında artış 
başlamıştı. İlk vakanın görülmesiyle 
birlikte et piyasası sıkıntılı bir sürece 
girdi. Özellikle kafe, restoran ve otel 
tarzı işletmelerin kapanmasıyla et 
satışlarında büyük bir düşüş yaşan-
dı. Şuan ki temennimiz inşAllah son 
açıklanan verilerdeki haritada mavi 
renge dönmemiz. Tabi ki bunun ger-
çekleşmesi için herkesin tedbir alma-
sı lazım. Sadece devletimizin veya 
belediyemizin aldığı tedbirlerle değil 
vatandaş olarak bizlerinde alacağı 
tedbirler sayesinde başarabiliriz.

Bu sektörü devam ettirebilmemiz için 
et tüketiminin artması lazım. İlimizde 
toptan et fiyatının maliyeti 37 tl ban-
dında ama bunun bize maliyeti 42 tl 
ye geliyor. Şuanda hayvanını yetiş-
tiren üretici zararına satış yapıyor. 
Bu yüzden biran önce bu Kovid-19 
sürecinin sona ermesi gerekiyor. Bu 
süreçte biz hayvan yetiştiricilerine 
eskiden verilen besi destekleri hari-
cinde yeni bir destek çıkmadı.

Ege ve Marmara Bölgesindeki Açığı 
Bizler İlimizden Karşılıyoruz

Tarım İl Müdürlüğünün verilerine 
baktığımız zaman ilimiz ve ilçeleri-
mizde toplamda dokuz yüz bin bü-
yükbaş hayvan bulunuyor. İlimiz 
hem et hem de süt üretiminde pilot 
bir bölge, önde gelen şehirlerden bir 
tanesidir. Ege ve Marmara bölgesin-
deki açığı bizler ilimizden karşılıyo-
ruz. Geçmiş dönemlerde yaşadığımız 
kesimhane sıkıntısı da artık ilimizde 
yaşanmıyor. İlimizde ve ilçelerimizde 
birçok kesimhane yer alıyor. 

Et Üretiminde Fiyat İstikrarının Sağ-
lanması Lazım

Besicilerin sıkıntılarından bahsede-
cek olursak, ette fiyat istikrarının 
sağlanması lazım. Bunun önceden 
birçok seferde dile getirdim. Fakat 
bu Kovid-19 sürecinde bu konuda 
devletimizin de yapacağı bir şey kal-
mıyor. Pandemiden dolayı et tüke-
timi az olduğu için kurtarır bir fiyatı 
yakalayamıyoruz.

İthal Hayvana İhtiyaç Var Mı?

Geçtiğimiz günlerde resmi gazetede 
yanlış bir karar yayınlandı. Üç yüz bin 
adet besilik dana ithal edildi. Bu 2011 
yılından beri devam edilen bir sistem 
ama bu sene yapılmayacağı söylen-
mişti. Bu durum süt üreticisine dar-
be vurur. Çünkü o yetiştirdiği erkek 
danaları bizler alıyoruz onlardan ve 
besiye koyuyoruz. Bu durumda tek 
tesellimiz ithal edilen hayvan sayısı-
nın az olmasıdır. Burada yine devleti-
mizin güzel düşündüğü bir sistem de 
bu ithal hayvanlar dağıtılırken hay-
van bakabilme kapasitesi beş yüz ve 
altında olanlar için sadece yüzde yir-
misi oranında hayvan dağıtılıyor. Beş 
yüz üzerinde kapasitesi olanlarda ise 
yüzde on beşlik bir hayvan dağıtımı 
oluyor. Cümlemin başında dediğim 
gibi keşke bu ithalat hiç yapılmasıydı. 
Gündemde olmaması gerekirdi, dev-
letimizden önümüzdeki senelerde bu 
taleplerimizin dikkate alınmasını rica 
ediyoruz.

KOVİD-19 SÜRECİ BESİCİLERİ NASIL ETKİLEDİ?
KONYA KIRMIZI ET 
ÜRETİCİLERİ BİRLİĞİ BAŞKANI 
NAZİF KARABULUT
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TARIMDA GİRDİLERDE OLAN ARTIŞ KARI 
AZALTIYOR ÇİFTÇİLERİ ZORA SOKUYOR

Elektriğe Yapılan Zamlar Çift-
çiye Zor Günler Yaşatıyor

Geçen yıldan bu zamana bak-
tığımızda elektrik fiyatlarında 
büyük bir artış meydana gel-
di. Bundan dolayı da sulama 
için elektrik kullanan çiftçi-
lerimiz çok sıkıntılı bir süreç 
geçirmeye başladı. Bizler çift-
çimiz sesi olarak duyduğu-
muz sıkıntıları dile getirmekle 
mükellefiz. Ziraat Odası top-
lantılarında bu konuyu bizler 
dile getirdik. Genel Başkanı-
mız konuyu devlet yetkilile-
rine aktardı fakat bir çözüme 
ulaşamadık. Bizler bu ülkenin 
gıda ihtiyacını karşılayan bir 
kesimiz bize yapılacak olan 
indirimler sayesinde halkın 
sofrasına giden gıda ihtiyaç-
larında fiyatlar düşecektir.

Çiftçimizin Borsadan Yana 
Sıkıntısı 

Çiftçilerimizin sürekli dile ge-
tirdiği bir sıkıntıya daha deği-
necek olursak, çiftçimiz mah-
sulünü damperli kamyonuyla 
alıp getiriyor. Bütün mahsul 
indirme işlemlerini kendisi 
yapmasına rağmen tonaj ba-
şına hamaliye parasıyla karşı-
laşıyor. Eğer mahsul damperli 
kamyon ile getirilmemiş olsa 
ve indirme işlemleri borsa ta-
rafından yapılıyorsa bizim bu 
duruma her hangi bir itirazı-
mız olmaz. Fakat mahsulünü 
kendisi indirende borsa tara-
fından indirende aynı ücreti 
ödüyor. Biz bu sıkıntıyı oda 
üyelerimizden birçok sefer 
duyduk ve borsaya bununla 
ilgili talep de bulunduk ama 
bir sonuca kavuşturamadık. 
Bu konuyla ilgili olarak bir 
kez daha buradan çiftçimizin 
sesini duyuralım belki gerek-
li mercilere ulaşmış olur ve 
çiftçimizin derdine derman 
oluruz.

Genç Nesil Tarımdan Uzakla-
şıyor

Ülkemiz geneline baktığımız-
da tarımla ilgilenen kesimin 
yaş ortalaması elliye yakın, 
yeni nesil bu işlerle uğraşmak 
istemiyor. Her sene değişen 
piyasa ve risk durumları göz 
önüne alınınca tarım cazibe-
sini yitiriyor. Gençlerin tarıma 
olan ilgi, isteğini arttıracak 
çalışmalar ve eğitimler dü-
zenlenmeli bunlar sayesinde 
bilinçli çiftçi nesilleri yetişti-
rilmelidir. Tarımda yapılacak 
olan düzenlemeler ve des-
tekler gençleri tarıma bağ-
layacaktır. Bunun sayesinde 
de dışa bağımlı alış yapan bir 
ülke değil, üreten bir Türkiye 
olma yolunda sağlam adım-
larla ilerlemiş olacağız. 

Gübre, tohum ve 
ilaç fiyatlarında 

artış sürekli devam 
ediyor. Bununla 

birlikte baktığımız-
da bölgemizde 

bulunan toprakların 
birçoğu kıraç yani 

susuzluktan dolayı 
verimi az olan 

topraklar. Bu kıraç 
topraklarda ekim bir 
sene yapılır bir sene 

yapılmaz. Bölge-
mizde su yeteri 

miktarda su olması 
durumunda fiyat 

girdileri çiftçiyi çok 
etkilemez. Çünkü 
ektiğimiz ürünlere 
yeteri miktarda su 
verebilme şansını 
bulduğumuz tak-

dirde mahsul 3 katı 
bir artış gösterebi-
liyor. Bu sebepten 

dolayı bilinmelidir ki 
girdilerde bir düşüş 

yapılamıyorsa 
bile bölgemize 

yapılacak olan her 
türlü sulama projesi 

çiftçimizin yüzünü 
güldürecek ve 

kazancı arttıracak 
çalışmalar olacaktır.

KONYA SELÇUKLU 
ZİRAAT ODASI 
ALİ KÜÇÜK HARMANCI 
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Ülkemizin yıllık buğday ihtiyacı 18 
milyon ton bunun yaklaşık 2 milyon 
tonu Konya bölgemizden karşılanı-
yor. Şehrimizde üretilen bu rakamlar 
düşerse hem ilimiz hem de ülkemiz 
açısından büyük bir etkilenme olur. 
İlimizde sadece buğday da değil 
birçok çeşit ürün yetiştirilmekte ve 
yaşanacak bir su kıtlığında bunların 
hepsi büyük derecede olumsuz ola-
rak etkilenecektir. Konya ovasına ge-
len Çumra ve Karatay bölgesinin su-
lanmasını sağlayan barajlarımızdaki 
su miktarı 40 milyon metreküp, bu 
miktar bölgemizde sadece bir sezon 
buğday ve arpa sulamaya yetecek 
miktardır. Eğer yağışlar gelmezse 
kuyusu olmayan vatandaşlarımız ye-
şil mahsul yani pancar, yonca, yağlık 
ay çekirdeği vb. ürünleri ekemez.

Bu sıkıntılar aynı zamanda hayvan-
cılığa da etki edecektir. Çünkü yeteri 
miktarda yonca, küspe gibi yemler 
yetiştirilemezse bu sefer fiyatlar ar-
tacak. Bu durumda et, süt fiyatları-
nın artışına sebep olacaktır. Bizim 
bulunduğumuz Karatay bölgesinde 
bir milyon yedi yüz altmış dekar arazi 
var. Bu arazilerin yaklaşık olarak yedi 
yüz bin dekarı sulu alan diğer alan-
lar ise kurak bölgeler. Kuraklık ko-
nusunda genel olarak arpa, buğday 
ekelim deniliyor. Bizlere bu kuru top-
raklarda yetişecek buğday tohumu 
verin bizler ekelim. Her şey çiftçiden 
beklenemez. Çiftçi bu kadar mağdur 
edilemez.

Yapılan İndirimler ve Destekler Çift-
çinin Değil Firmaların İşine Yarıyor

Gübrede yüzde elli miktarına yakın 
artış oldu. Peki bu artışın dönüşü 
olarak hükümet buğday fiyatına 
yüzde elli artış verebilecek mi? Vere-
mez, çünkü verdiği anda ülkemizde 
enflasyon patlar. Baktığımız zaman 
gübreye destek verildi ama bir son-
raki gününde gübreye zam yapıldı. 
Aynı şekilde yemde KDV kaldırıldı. 
Bir hafta sonra yeme ayar geçildi, 

KDV kaldırılması fark edilmedi. Bu 
yapılan destekler çiftçiye değil, to-
hum ve gübre satıcılarının işine yara-
dı. Bizler siyasetçi değil, Sivil Toplum 
Kuruluşuyuz. Bizler ortada duran 
sıkıntıyı herkese anlatırız, bizim gö-
revimiz budur. Kim bu konular hak-
kında üstünde sorumluluk görürse 
çalışmayı yapmak onların sorumlu-
luğudur. Bizler görüyoruz ki ülke-
mizde tarım iyi bir noktaya gitmiyor. 
Bunlarla ilgili çalışmaların yapılması 
lazım. Baktığımız zaman ülkemizde 

tarıma büyük bir pay ayrılıyor fa-
kat bu kaynaklar nerede ve nereye 
gidiyor anlayamıyoruz. Hüküme-
timizin bunu iyi araştırması lazım. 
Bu sıkıntılarla ilgili olarak en büyük 
bilgiye çiftçiler ve biz çiftçi temsileri 
sahibiz. Bu yüzden bu konularla ilgili 
çalışmalar yapılacaksa bizlerden fikir 
alınması gerekiyor.

“Bizler Bugün Temsilcisi Olduğumuz 
Çiftçilerin Arasından Geliyoruz”

KONYA’DA ÜRETİM DÜŞERSE 
ÜLKENİN GELECEĞİ KÖTÜ ETKİLENİR

Konya Karatay 
Ziraat Odası Başkanı 
Rıfat KAVUNEKER
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Türkiye Ziraat Odaları birliği işini 
hakkıyla yapan bir birliktir. Bizlerin 
her bölgede bir Ziraat Odamız ve 
temsilcimiz var. Bizler bugün temsil-
cisi olduğumuz çiftçilerin arasından 
geliyoruz. Buda bizim sıkıntıları ve 
problemleri daha rahat bir şekilde 
görmemize olanak sağlıyor. Bundan 
dolayı ülkemizde bizlerinde görüş 
ve önerileri dikkate alınarak tarım 
konusunda yeni çalışmaların gerçek-
leşmesi gerekiyor.

“İnsanımız Tarımdan Uzaklaşıyor”

Tarım artık ülkemizde yapılacak bir 
iş olmaktan çıkıyor. Benim kendi 
evlatlarım bile bu işi yapmayı dü-
şünmüyor. Benim öldüğüm gün on-
larda bu işi bırakırlar. Yıllardır yapmış 
olduğum bir emek ve bir birikim bir 
anda bırakılacak. Bu sebepten dolayı 
tarımda tekelleşmeye gidiliyor. Buda 
ülkemiz için gerçekten büyük bir sı-
kıntı arz ediyor. Çünkü ürün tek bir 
kişinin eline geçtiği zaman fiyatlan-
dırmalarda büyük sıkıntılar yaşana-
cak. Bugün nasıl süper marketler için 
çözüm aranıyorsa, tarımda gerekli 
düzenlemeler yapılmazsa gelecekte 
aynı kaderi tarımda paylaşacaktır. 

Baktığımız zaman Konya ovasına 
dış havzalardan su getirmek için ye-
teri kadar bir çalışma yapılıyor. Fa-
kat herkes ben bilirim diye ilerliyor. 
Elhamdülillah Ak Parti döneminde 
bizim mavi tünelimiz yapıldı ve biz 
bundan su almaya başladık. Yağış-
lar iyi olduğu takdirde mavi tünelin 
kapasitesi yaklaşık olarak üç yüz bin 
ton civarlarındadır. Bunun büyük bir 
kısmını içme suyu olarak büyükşe-
hir belediyesi alıyor. Şuan ikinci ve 
üçüncü tünelin çalışmaları da de-
vam ediyor. Bu yatırımların bilinçli 
bir şekilde olması lazım. Henüz daha 
önündeki projeler dururken yeni 
havza projeleri açılmaya çalışılıyor. 
Örnek vermek gerekirse Karatay’da 
yedi yüz bin ton bsk kanallarından 
sulama yapılıyor. Bunun üç yüz bin 
dekarı ova sulamaya kayıtlı geri ka-
lan kısmı kayıtsız.

Hotamış’tan yer altı beslenecekti. 
Buranın kanalı on beş sene önce açıl-
maya başladı. Oradan bazı sulama 

projeleri açıldı. Burası bir ihtiyaç ama 
on beş senedir burası boş duruyor. 
Burasının ihtiyaç olacağı zaman su-
yun geleceği zamandır, su gelmeden 
bu kanalı açmak ihtiyaç değildir.  Ön-
celikli olarak barajların yapılması la-
zım. Barajı yaptıktan sonra bakarsın 
ki su fazla o zaman kanallar açılmaya 
başlanır ve su yeni yerlere gönderi-
lir. Böyle baktığımız zaman öncelikli 
olarak parayı suyu bölgeye getirmek 
için harcamak lazım. Tekrar belirt-
mek isterim ki Konya’ya yeteri mik-
tarda su gelsin. Biz bu suyu Çumra, 
Karatay, Altınekin, Cihanbeyli ve Ku-
lu’ya gönderebileceğimiz kanallara 
sahibiz.  

Bizler öncelikli olarak bu bölgeye dı-
şarı havzalardan su getirmeye bak-
malıyız. Eğer bunu yapamıyorsak, 
havza bazlı tarıma geçmemiz lazım. 
Elimizdeki su miktarlarına göre hav-
za bazlı tarım ve desteklemeye geç-
memiz gerekiyor. Değilse bu toprak-
larda üretim elden gidecek. Bugün 
baktığımız zaman Türkiye’nin en faz-
la yağış alan bölgelerinden biri Er-
menek, buradan da su gelebilir. Aynı 
şekilde Beyşehir’den de su gelebilir. 
Baktığımız zaman yaz sezonlarında 
Beyşehir’de büyük bir miktar su bu-
harlaşıyor. Bizler bu suyun tarımda 
kullanılması için ilimize getirilmesi-
ni istediğimiz zaman göl kuruyacak 
diyorlar fakat bu su zaten buharla-
şıyor. İşin balında ehil insanlar yok. 
Ben kimsenin diplomasına laf etmi-
yorum ama sahayı, araziyi bilmeyen 
insanlar sadece masa başından işlem 
yapıp hesap tutmadı. Bu hesap yan-
lış diyorsun. 

Konya Ovasında tarım sekteye uğ-
rarsa ülkemiz genel olarak sıkıntı 
çekecektir. Trakya’dan sonra en çok 
yağlık ay çekirdeğini üreten bölge-
yiz. Geçtiğimiz seneye baktığımızda 
ay çekirdeği üretimi sıkıntıya uğradı. 
Buda fiyatlara büyük etki etti. 

Şehrimizde birinci öncelikli yatırım 
havzaya su getirmek ve tarım çalış-
maları olmalıdır. Baktığımız zaman 
şehrimizde büyük yatırımı sanayi 
çalışmaları alıyor. Bu yatırımlar ge-
reksizdir demiyoruz, sanayiye de 
yatırım yapılması gerekiyor. Fakat 

görüyoruz ki pandemi halen devam 
ediyor. Eğer bu şekilde de devam 
ederse dışarıdan ülkeye gıdada geti-
remeyeceğiz.  

Bu insanları biz açlığa terk edemeyiz. 
Biz bu ülkede buğdayın, ay çekirde-
ğinin olmadığını bilsek ve dışarıdan 
getirmeye kalkışsak çok büyük fi-
yatlar olacaktır. Sayın Cumhurbaş-
kanımız bu ülke için bulunmaz bir 
kaftan. Bu insanı kandırmasınlar. Bu 
insanın etrafındaki insanlar düzgün 
çalışmalıdırlar. Eğer bu treni biz bir 
kaçırırsak, benim yaşım 58 ben çok 
ihtilaller çok gıda kuyrukları gördüm. 
Yazık etmesinler bu ülkeye. Bu ülke 
anasından yeni doğan 25 yaşındaki 
çocukların gördüğü ülke değil. Bu 
ülke çok zor şartlar gördü bu ülkeye 
iyi sahip çıkmamız lazım. Bu söyle-
diklerimi kendi menfaatim için değil, 
ülke menfaatlerimiz için söylüyorum. 
Geçmiş dönemlerde mavi tünel yapı-
lamaz denildi ama görüyoruz ki ba-
kın nasıl yapıldı. Şimdi aynı şekilde 
yeni projelerin yapılmasını istiyoruz. 
Bizler hiçbir ekolojik dengenin bozul-
masını istemiyoruz. Sadece boşa de-
nizlere akan suların verimli kullanıl-
masını istiyoruz. Baktığımız zaman 
nasıl Konyalı bir genç Hakkari’ye, 
Şırnak’a askerliğe gidiyorsa oradaki 
gençler buraya geliyorsa aynı şekilde 
oradaki su buraya gelir buradaki ta-
hıl gıda oraya gider. Bu ülke sınırları 
içerisinde baktığımız zaman malın 
asıl sahibi Allah, ondan sonrada dev-
lettir. 

Dünyanın tamamı yavaş yavaş ku-
raklığa gidiyor. Bu yüzden bizim artık 
tarlalarımızın fizibilitelerini çıkartıp 
kuraklığa dayanıklı buğday, arpa gibi 
tohumlar üretmemiz lazım. Ülkemiz-
de hep dışarıdan tohum getiriliyor. 
Fakat baktığımızda bu ülkenin o ka-
dar üniversitesi, profesörleri var. Biz-
lerin kendi tohumumuzu üretmemiz 
lazım. Bugün baktığımız zaman ülke-
mizde savunma sanayi sektörü, sağ-
lık sektörü belirli bir noktalara geldi. 
Artık tarımında ülkemizde güzel bir 
noktaya gelmesi gerekiyor.  

Haber



 44     l  

İLKBAHAR YAĞIŞ MİKTARI 
REKOLTEYİ BELİRLEYECEKTİR

Konya Ovası bu yıl iklim açısından 
çok farklı bir tarım sezonu geçiriyor. 
Özellikle buğday üretim sezonunun 
devam ettiği bu dönemde çok dal-
galı bir iklim yaşıyoruz. Konya Ova-
sında bu yıl  Ekim, Kasım ve Aralık 
aylarında uzun yılların en kurak 3 
aylık dönemini geçirdik. Bu durum 
hububatın çıkışında ve gelişmesin-
de önemli sorunlar ortaya çıkardı. 
Kısmen de olsa yağışlı geçirdiğimiz 
Ocak ayı çiftçimizin  beklentisini 
kısmen  karşılamış ve hububat ekim 
alanları biraz rahatlamış oldu. Fakat 
yağışlı giden Ocak ayının devamın-
da ise  Şubat ayı yağışları geçen 
yılların Şubat yağış miktarlarının 
çok altında kaldı. Devamında Mart 
ayındaki uzun yıllar ortalamasına 
yakın alınan yağış miktarı bizleri bir 
nebzede olsa rahatlatmış oldu. 

Hububat tarımında bizler için yağı-
şın miktarı kadar sezonluk dağılımı 
çok daha önemlidir.  Ekimden hasa-
da kadarki yağış dağılımı bizler için 
büyük önem arz ediyor. Bu yıl mev-
cut yağış dağılım durumuna baktı-

ğımız zaman maalesef ki halen is-
tediğimiz seviyede değiliz. Ocak ve 
Mart aylarında her ne kadar kısmi 
bir rahatlama olsa da Nisan, Mayıs 
yağışları Konya Ovasında hububa-
tın kaderini belirleyecektir. Bu yüz-
den bölgedeki rekoltenin istenilen 
seviyede olması için Nisan ve Msyıs 
ayı  yağış miktarlarının bitkiler için 
yeterli seviyede olması gerekiyor. 
Bu ekim sezonunda Ekim, Kasım 
ve Aralık aylarındaki yağışların az 
olmasından dolayı bir kaybı olacak-
tır, ama önümüzdeki dönem yağış 
miktarı yeteri kadar olursa zarar 
seviyesi sınırlı kalacaktır.

Mart-Nisan ve Mayıs ayları aynı 
zamanda baharlık ürünlerin ekim 
sezonudur. Başta şeker pancarı 
olmak üzere çiftçilerimiz ekim iş-
lerine başladılar. Devamında mısır, 
ayçiçeği, patates gibi ürünlerinde 
ekimi gerçekleştirilecektir. Bu yüz-
den ilkbahar aylarındaki yağışlar 
bu ürünlerin sağlıklı ekimi ve çıkışı 
içinde çok önemlidir.

Bölgedeki Su Kıtlığı Çiftçiyi Alter-
natif Ürün Arayışına Sokuyor

Bölgemizde son yıllarda yağış mik-
tarlarının düşüşünden dolayı özel-
likle kıraç alanlarda çiftçimiz alter-
natif ürün arayışlarına girmiştir. 
Çiftçilerimiz mercimek, susam, kim-
yon,nohut gibi ürünlerin ekimine 
daha fazla ilgi göstermeye  başladı. 
Eğer biz Konya Ovasından maksi-
mum şekilde faydalanmak istiyor-
sak bölgeye mutlaka dış havzalar-
dan su kaynakları getirip ülkemizin 
gelecekteki gıda üretimini garanti 
altına almak zorundayız. Konya Ka-
palı havzası 3 milyon hektar üretim 
alanı ile çok büyük bir potansiyele 
sahiptir. Fakat Ovada bitkisel üre-
timi sınırlandıran en önemli husus 
yağışların yetersizliği ve sulanan 
alan miktarının çok sınırlı olmasın-
dan kaynaklanmaktadır. Bölgede 
mevcut tarım alanların ancak %25’i 
sulanabilmektedir. Sulanan alan 
miktarını artırabildiğimiz oranda 
bölgenin ülke tarımına katkısı çok 
daha fazla artacaktır.
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Türkiye’de ve dünyada ha-
len yükselişte olan pandemi 
süreci gıdanın önemini, bir 
kez daha ortaya çıkardı. 
Tedarikçi ülkeler stoklarını 
arttırma yoluna giderken 
üreten ülkelerde üretimlerini 
arttırma yoluna gitti. Ülkem-
izin Tarım Bakanlığı da üre-
timi arttırmak adına büyük 
adımlar attı. Hububat ve 
bakliyatta üretimi arttırmak 
adına teşvik edici argüman-
lar geliştirildi. Buda çiftçimiz 
için sevindirici oldu.
“Nisan ve Mayıs Ayında Yağışlar Bu 
Şekilde Devam Ederse Büyük Bir 
Kuraklıkla Karşı Karşıya Kalacağız”

Bütün bu çalışmalar olurken bir 
yandan beklemediğimiz bir kurak-
lık problemiyle karşılaştık. 2020 yı-
lının onuncu ayından beri yağışsız 
geçen bir yıl geçiriyoruz. Buda bize 
gösteriyor ki Nisan ve Mayıs ayında 
yağışlar bu şekilde devam ederse 
büyük bir kuraklıkla karşı karşıya 
kalacağız.

Bu problemle ilgili olarak kısa dö-
nemde yer altı kapalı devre sula-
ma sistemlerine önem verilmesi, 
dışarıdaki havzalardan su getirme 
projelerini ve gölet, baraj gibi ya-
tırım planlarının öne çekilmesi bu 
problemlerin ortadan kalkmasını 
sağlayacaktır. Meteorolojiden de 
görüyoruz ki küresel ısınmaya bağ-
lı olarak önümüzdeki yıllarda da bu 
tür sıkıntılarla karlı karşıya kalma-
mız muhtemel gözüküyor. Şehrimiz 
hububat ve bakliyatta ilk sırada yer 
alıyor. Şuan ki düşen yağış miktarla-
rına baktığımızda yüzde otuzluk bir 

yağış kaybımız söz konusu, inşallah 
Nisan ve Mayıs aylarımız bereketli 
geçer ve bu sıkıntı ortadan kalkar.

Konya’ya Yapılacak Sulama Projeleri 
Kısa Sürede Kar Getirecek Projeler

İlimize baktığımız zaman Türkiye’de 
tarımın üretiminin yüzde on altısı-
nın pay sahibiyiz. Et, süt, hububatta 
ve bakliyatta birinci iliz. Tarım Kon-
ya’nın kalbinde yer alıyor. Konya’ya 
yapılacak olan su yatırımlarının ra-
porlarına baktığımız zamanda görü-
yoruz ki bu projelerin maliyetleri her 
ne kadar büyükte olsa bu projelerin 
hepsi dört beş yıl gibi kısa bir süre 
içersin de çok büyük geri dönüşler 
sağlamış olacak ve ülke ekonomi-
mize çok büyük katkı sağlamış ola-
cak. Örnek üzerinden açıklayacak 
olursak, örneğin buğday da bir dışa 
bağımlılığımız var. Kendi ülkemizde 
ürettiğimiz buğday miktarı her ne 
kadar yirmi milyon beş yüz ton olup 
iç piyasanın ihtiyacını karşılıyor olsa 
da un üretip dünyaya ihraç eden 
bir ülke olduğumuzdan dolayı üre-
tim miktarı yeterli olmuyor. Bunun 
içinde ürettiğimiz unun buğdayını 
Rusya, Ukrayna gibi ülkelerden alı-
yoruz. 

“Yapılacak Projelerin Öne Alınması 
Türkiye’nin Cari Açığının Azalmasını 
Sağlayacaktır”

İç Anadolu bölgesine dış havzalar-
dan kazandıracağımız su öncelikli 
olarak üretimimizin eksik kaldığı ay 
çiçekte ve buğday da üretimi sağlar. 
Bu üretimle birlikte cari açığımızda 
engellenmiş olur. Aynı zamanda 
da Türkiye’nin üretimini üçe katlar. 
Bunu örneği verecek olursak, bir 
dönüm yani iki bin beş yüz metre-
karelik alanda kurak zamanda altı 

yüz kilo hububat kaldırılırken, bu iş-
lem sulak bir şekilde yapılırsa iki ton 
rakamlarına ulaşıyor. Şuanda devle-
timiz Kızılırmak’tan sulama projesi 
başlattı. Bizim çiftçilerimiz adına is-
teğimiz bu projeler hızlandırılsın ve 
öne alınsın. Bugün nasıl yaptığımız 
İHA ve SİHA larla dünyaya meydan 
okuyorsak ve bir başarı elde etmiş-
sek, gerekli yatırımların yapılma-
sıyla tarımda da ülkemiz çok büyük 
başarılar elde edecektir. 

 

“GEREKLİ YATIRIMLAR HIZLANDIRILIRSA 
ÜRETİM ÜÇ KATINA ÇIKAR”

Konya Meram Ziraat Odası Başkanı 
Murat YAĞIZ

Haber
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KILCA: YEŞİLİ KORUMAK HEDEFİMİZ DEĞİL ASLİ GÖREVİMİZDİR

KARATAY BELEDİYESİ VATANDAŞA 
20 BİN FİDAN DAĞITTI

Karatay Belediye Başkanı Hasan 
Kılca, AK Parti Konya Milletvekili 
Ahmet Sorgun ve AK Parti Karatay 
İlçe Başkanı Mehmet Genç ile birlik-
te Orman Haftası dolayısıyla vatan-
daşa fidan dağıttı. Fidan dikiminin 
özendirilmesine önem verdiklerini 
ifade eden Başkan Kılca; “Yeşili ko-
rumak bizim hedefimiz değil, asli 
görevimizdir. Amacımız hemşehri-
lerimize fidan sevgisini aşılamaktır” 
dedi. 

AK Parti Konya Milletvekili Ahmet 
Sorgun, AK Parti Karatay İlçe Baş-
kanı Mehmet Genç, ilçe teşkilatı 
mensupları Karatay Belediyesi Be-
lediye Meclis Üyeleri ve Karatay 
Belediye Başkan Yardımcılarının da 
katıldığı programda vatandaşların 
Orman Haftası tebrik edildi. 

YEŞİLİ KORUMAK HEDEFİMİZ DE-
ĞİL ASLİ GÖREVİMİZDİR

Karatay Belediye Başkanı Hasan 
Kılca, Orman Haftası dolayısıyla 
Karatay’ın pek çok mahallesinde 
vatandaşa fidan dağıttıklarını akta-
rarak, temiz ve sağlıklı bir yaşamın 
koruyucusu yeşil dokuyu genişlet-
menin öncelikli görevleri olduğunu 
belirtti.

Fidan dikiminin özendirilmesine 
önem verdiklerini ifade eden Baş-
kan Hasan Kılca; “Yeşili korumak 
bizim hedefimiz değil, asli görevi-
mizdir. Amacımız hemşehrilerimize 
fidan sevgisini aşılamaktır. Kara-
tay’ımızın yeşil kalması için sürek-
li çalışmalar yapmamız gerekiyor, 
yeşilin artırılması için de belediye 
olarak hemşehrilerimize destek ver-
memiz gerekiyor. Bu amaçla bugün 
tüm mahallelerimizde hemşehrile-
rimize 20 bin fidan dağıtımı yaptık. 
Orman Bölge Müdürlüğümüze de 

katkılarından dolayı teşekkür edi-
yorum. Karatay’ımızı Konya’mızı 
yeşillendirerek kişi başına düşen ye-
şil oran miktarını arttırmaya devam 
ediyoruz. Göreve gelir gelmez Hobi 
Bahçelerimizdeki parselleri binin 
üzerine çıkardık. Büyük alanlarda 
ağaçlandırma çalışmaları yürüttük. 
Yine oluşturduğumuz Lavanta Bah-
çesi ile hem ekonomiye katkı sağla-
dık hem de bölgede güzel bir alan 
oluşturduk. Bu yıl da yeşillendirme, 
ağaçlandırma ve park çalışmaları 
projelerimiz var. Mahallelerimizde 
40’ın üstünde yeşil kuşak parklar 
yapıyoruz. Dağıttığımız fidanlar ile 
birlikte vatandaşlarımızın evlerinde, 
bahçelerinde, tarlasında ve istedik-
leri yerlere bu fidanları dikerek, şeh-
rimizin ve ilçemizin daha yeşil bir 
görüntüye ulaşmasına katkıda bu-
lunacakları için mutluyuz. Gelecek 
nesillere gölgesinde yaşayabilece-
ğimiz, nefes alabileceğimiz ağaçlar 
bırakmalıyız. Bu vesileyle de Orman 
Haftamızın hayırlı olmasını temenni 
ediyorum” ifadelerini kullandı. 

SORGUN’DAN KILCA’YA TEŞEK-
KÜR

Anlamlı proje için Karatay Belediye-
si’ne teşekkür eden AK Parti Konya 

Milletvekili Ahmet Sorgun ise şun-
ları söyledi: “Bugün Karatay Beledi-
yemizin birbirinden güzel çalışma-
larının bir örneğini daha görüyoruz. 
Son yıllarda dünyada orman varlığı 
en çok artan iki ülkeden bir tanesi 
olduk. Milyarlarca fidanımız top-
rakla buluştu. İnşallah 2023 yılında 
dünya nüfusu kadar yani yaklaşık 8 
milyar fidanı toprakla buluşturmuş 
olacağız. Bu güzel uygulamasından 
dolayı Karatay Belediye Başkanımı-
zı ve çalışma arkadaşlarını ve eşlik 
eden ilçe Başkanımızı tebrik ediyo-
rum.” 
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PROJE, KARATAY’IN DÜZENLİ VE GÜ-
VENLİ ŞEHİRLEŞMESİNE KATKI SUNA-
CAK

KILCA: VATANDAŞLARIMIZIN GÜ-
VENLİ, FERAH VE KONFORLU YAŞAM 
ALANLARINA ERİŞİMİNE İMKÂN SU-
NUYORUZ

Karatay’ı imar ve ihya eden birçok kent-
sel dönüşüm projesini hayata geçiren 
Karatay Belediyesi, 41’inci toplu konut 
hamlesi olan “Akıncıpark Toplu Konut 
Yapı Kooperatifi” projesini de kamuo-
yuna açıkladı. Bugüne kadar hayata ge-
çirdiği toplu konut projeleriyle binlerce 
vatandaşı ev sahibi yapmanın yanında 
Karatay’da düzenli şehirleşmeye de bü-
yük katkı sunan Karatay Belediyesi’n-
den yeni bir toplu konut hamlesi geldi. 
Karakulak Mahallesi’nde hayata geçiri-
lecek proje için gerekli bütün çalışma-
lar tamamlandı. Karatay’ın 41’inci toplu 
konut hamlesini kamuoyuyla paylaşan 
Karatay Belediye Başkanı Hasan Kılca, 
252 konutluk kooperatife üye başvu-
rularının 5-9 Nisan tarihleri arasında 
alınacağını açıkladı. Başkan Hasan Kılca, 
“Düzenli ve güvenli yapılaşmanın hız-
landırılması, özel girişimlerin özendiril-
mesi ile vatandaşlarımızın ferah ve kon-
forlu yaşam alanlarına erişimine imkân 
sunuyoruz” dedi. 

Karatay Belediyesi, “Akıncıpark Toplu 
Konut Yapı Kooperatifi” projesini ka-
muoyuna açıkladı. Karatay Belediyesi 
öncülüğünde kurulan kooperatife üye-
lik başvuruları ise https://akincipark.
karatay.bel.tr/ internet adresi üzerinden 
5-9 Nisan tarihleri arasında alınmaya 
başlanacak. 

Konuyla ilgili açıklama, Karatay Beledi-
ye Başkanı Hasan Kılca’dan geldi. Koo-
peratifin yönetim kurulu üyeleriyle ka-
meralar karşısına geçen Başkan Hasan 
Kılca, Karatay’ın konumu ve derin tarihi 
geçmişiyle Konya’nın ve bölgenin köklü 
yerleşim alanlarının başında geldiğine 
vurgu yaptı. 

VATANDAŞLARIMIZIN GÜVENLİ FE-
RAH VE KONFORLU YAŞAM ALANLA-
RINA ERİŞİMİNE KATKI SUNUYORUZ 

Bu kadim merkezin her karışına hizmet 
ulaştırmaya, yatırımlarını bir bir hayata 
geçirmeye devam ettiklerinin altını çi-
zen Hasan Kılca, “Yeşil kuşaklarından, 
yenilenen cadde ve sokaklarına, sosyal 
donatılarından ferah yaşam alanları-
na kadar bugüne ve yarına hitap eden 
yatırımlarımızı hemşehrilerimizin des-
teğiyle hayata geçiriyoruz. Bugün ilçe-
mizin neresine bakarsanız orada devam 
eden veya tamamlanmış bir çalışmamızı 
görürsünüz. Eğitimden altyapı çalışma-
larına, sosyal tesislerden teknolojik pro-
jelere, yeşil alanlar ve sportif faaliyetler-
den çevreci uygulamalara, kısacası daha 
birçok alanda iş üretiyoruz. Tüm bu 
faaliyetlerimizi yaparken de tamamıyla 
gönül belediyeciliği ilkelerimizle hareket 
ediyor, vatandaşlarımızın beklenti ve 
ihtiyaçlarını merkeze alıyoruz. Bu çer-
çevede ilçemizin gelişimi ve dönüşümü 
adına ilçemizin birçok noktasında yep-
yeni yaşam alanları oluşturuyor, eski 
yerleşim alanlarını da dönüştürerek il-
çemizin kullanımına sunuyoruz. Yapılaş-
manın hızlandırılması, özel girişimlerin 
özendirilmesi, vatandaşlarımızın ferah 
ve konforlu yaşam alanlarına erişiminin 
artması adına Karatay Belediyesi olarak 
toplu konut zincirimize önemli bir halka 
daha eklemek üzere çalışmalarımızı ta-
mamladık. Yeni toplu konut hamlemiz, 
bu alanda belediyemiz öncülüğündeki 
41’inci çalışması olacak. Karatay’ımızın 
düzenli şehirleşmesi, yeni yapılaşmanın 
hızlandırılması, hemşehrilerimizin daha 
konforlu, ferah ve birçok sosyal dona-
tı alanlarıyla zenginleştirilmiş yaşam 
alanlarına kavuşması adına Karatay 
Belediyesi olarak “Karatay Akıncıpark 
Konut Yapı Kooperatifi”nin kurulması-
na öncülük ediyoruz. Karatay’ımıza ve 
Konya’mıza hayırlı olmasını diliyorum” 
ifadelerini kullandı. 

252 KONUTLUK PROJEMİZ, BÖLGENİN 
İMARLAŞMASINA ÖNEMLİ BİR HARE-
KETLİLİK GETİRECEK 

Karatay Belediyesi’nin öncülük ettiği 
toplu konut kooperatifi projesi hakkın-
da bilgi veren Karatay Belediye Başkanı 
Hasan Kılca, belediye öncülüğünde bu-
güne kadar 21 bin 92 daire üretildiğini 
söyledi. 

Başkan Hasan Kılca, sözlerini şöyle sür-
dürdü: Bu projemizle toplu konut ham-
lesi sürecine 252 daire daha eklemiş olu-
yoruz. Karatay Akıncıpark Toplu Konut 
çalışmamız, konum olarak Karakulak 
Mahallesi, Büyükkumköprü Caddesi ve 
Sarıcami Sokak kesişimi ile Balçelebi 
Caddesi ve Tinat Sokak kesişimindeki iki 
farklı ada ve parselden oluşan toplam 
27 bin 53 metrekarelik kentsel dönüşüm 
alanında yer alıyor. 3+1 ve iki tip 2+1 ol-
mak üzere toplamda 252 daireden olu-
şan projemizi 20 bin metrekarelik yeşil 
alan ile çevreliyoruz. Site içerisinde ise 
peyzaj düzenlemeleri, park ve dinlenme 
alanları ile kapalı yeraltı otoparkı bulu-
nuyor. Karatay Belediyesi olarak her biri 
6 kat olmak üzere toplamda 11 bloktan 
oluşan Karatay Akıncıpark Toplu Konut 
Projesi ile bu bölgede az olan yapılaş-
maya katkı sağlamış oluyoruz. Bunun 
neticesinde ise bölgede oluşacak yeni 
cazibe alanı ile özel girişimleri de özen-
direcek ve dönüşüm hızlanmış olacak.” 

Vatandaşı ev sahibi yapacak projeyi çok 
önemsediklerini dile getiren Hasan Kıl-
ca, konut yapı kooperatifine üye başvu-
ruların alınacağı tarihi de açıkladı. 

Kılca, “Üye başvurularını https://akin-
cipark.karatay.bel.tr/ internet adresi 
üzerinden 5-9 Nisan tarihleri arasında 
alacağız. Başvuruda bulunmak isteyen 
vatandaşlarımız belirttiğimiz tarihler 
içerisinde belediyemiz web sitesi üze-
rinden kayıtlarını oluşturabilirler. Kara-
tay Akıncıpark Toplu Konut hamlemizin 
ilçemize ve şehrimize hayırlı olmasını 
diliyorum. Bu alanda ihtiyaç olan birçok 
bölgede yeni yaşam alanlarının oluşma-
sına öncülük etmeye devam edeceğiz” 
şeklinde konuştu.

Karatay Belediyesi
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KONYA OVASINDA EKİMİ YAPILACAK 
OLAN ÜRÜNLER TARIMIN VE SUYUN 

GELECEĞİNİ BELİRLEYECEKTİR
2020-2021 yılı vejetasyon 
döneminde başta İç An-
adolu ve Güney Anadolu 
bölgesi olmak üzere ülkem-
izin büyük bir kısmında ci-
ddi kuraklıklar baş göster-
miştir. Şükürler olsun ki 
son günlerdeki yağışlar İç 
Anadolu bölgesinde bulu-
nan ilimiz için faydalı ol-
muştur. Bu yağışların her 
ne kadar kuraklığa karşı 
çok büyük katkısı olmuş-
sa da topraklarımızın pro-
filindeki nem durumuna 
baktığımız zaman çok cid-
di bir su açığı oluştuğunu 
görüyoruz. Nisan ve 
Mayıs aylarında beklenen 
yağışlar olmadığı takdirde 
son yağışlarla gelen su-
yunda tarımsal kuraklığı 
önlemede yeterli olacağını 
düşünmüyorum. Ancak 
önümüzdeki günlerde son 
gelen yağışlara benzer 
yağışlar gelirse bu sezon 
için bir tarımsal kuraklık 
gerçekleşmeyebilir.

Uzun vadede İç Anadolu bölgesi 
özelliklede Konya Ovasında ciddi 
bir tarımsal planlama yapılmasına 
ihtiyaç olduğunu düşünüyorum. 
Bildiğiniz gibi Konya ovası yakla-
şık 2 milyon hektar tarım alanına 
sahip. Bu tarım alanının büyük bir 
kısmını kurak alanlar oluşturuyor. 
Sulanan kısımların büyük bir ço-
ğunluğu ise Beyşehir gölünden ve 
derin kuyulardan gelen suyla sula-
nıyor. Şuanda Konya Ovasında ki 

yer altı su derinliği ortalama 150-
160 metrelerde bazı yerlerde ise 
daha derinlere inmektedir.

Genel olarak baktığımızda ise 
Konya ovasındaki su tabakasının 
derinliği tuz gölünün altına inmiş 
durumdadır. Tuz gölünden Kon-
ya Ovasına tersine bir su akışının 
başladığını veya başlayacağını gös-
termektedir. Bu durum bize göste-
riyor ki,  ilerleyen zamanda yer altı 
sularının bu şekilde kullanılması ve 
bu tip tarımın devam etmesi sonu-
cunda Konya Ovasında toprakların 
tuzlulaşma ve alkalileşme sorunu 
ile karşı karşıya kalacağız. Bu so-
runlarla karşılaşmamak ve mevcut 
su kaynaklarının uzun vadeli kul-
lanımının gerçekleşmesi için ülke-
mizdeki bitki deseninin yeniden 
belirlenmeye ihtiyacı var. Çünkü 
ülke olarak değişik bitki ve ürünlere 
ihtiyaç duyuyoruz.

Bakanlığımız havza bazlı destek ve 
üretim modelleri oluşturmuş du-
rumda ama bunun yeniden gözden 
geçirilmesine ihtiyaç var. Çünkü 
Konya ovasında damlama yapmak 
şartıyla mısır yetiştiriciliği yapıldı-
ğında çiftçi destekleniyor. Oysaki 
mevcut su kaynaklarını dikkate al-
dığımız zaman ben Konya ovasın-
da mısır, patates yetiştirilmemesi 
gerektiğini düşünüyorum. Çünkü 
Konya Ovasında şeker pancarı bit-
kimiz bulunuyor. Ülkemizin şeker 
ihtiyacının karşılanması ve bitkinin 
iklim özelliklerini dikkate aldığı-
mız zaman şeker pancarı bitkisinin 
Konya Ovasının dışarısına çıkarılma 
şansı yok. Bu nedenle şeker panca-
rı gibi fazla su tüketen bitkilerden 
olan mısır ve patates bitkilerinin 
Konya ovasında ekimine izin veril-
memesi gerekmektedir. Bu bitkiler 

üretilmediği zaman çiftçinin gelirinde gerçekleşe-
bilecek düşüşler ise su tüketimi daha az olan bit-
kilerin üretilmesiyle ve bunlara bitkiler arasındaki 
gelir farkını ortadan kaldıracak düzeyde teşvik ve 
destek olunmasıyla telafi edilmelidir. Bunun sonu-
cunda ise tarımın ve suyun sürdürebilirliğini sağ-
lamış olacağız.  

SELÇUK ÜNİVERSİTESİ ZİRAAT FAKÜLTESİ 
TOPRAK BİLİMİ VE BİTKİ BESLEME 
BÖLÜMÜ BAŞKANI
PROF.DR. SAİT GEZGİN



l     49Nisan 2021

BAŞKAN KAVUŞ; “İKİ YILA EN ÇOK HEMŞEHRİLERİMİN MUTLULUĞUNU VE 
MEMNUNİYETİNİ SIĞDIRDIK”

BAŞKAN KAVUŞ GÖREVDE GEÇEN
İKİ YILINI DEĞERLENDİRDİ

BAŞKAN KAVUŞ; “BAŞARILARLA DOLU 
İKİ YILI YÜZAKIYLA GERİDE BIRAKTIK” 

Meram Belediye Başkanlığı görevinde 
ikinci yılını tamamlayan Mustafa Kavuş, 
bu süreçte ilçe genelinde yapılan hiz-
metleri düzenlediği basın toplantısında 
anlattı. Başta salgın olmak üzere yaşa-
nan olumsuzluklara rağmen Meram’ın 
her yönden başarılı iki yılı geride bırak-
tığını söyleyen Başkan Kavuş, “Hizmet-
te çok daha fazla vakit alacak işleri iki 
yıla sığdırdık. Geriye dönüp bakınca bu 
süreye en çok da hemşehrilerimin mut-
luluğunu ve memnuniyetini sığdırmış 
olmanın mutluluğunu yaşıyoruz” dedi. 

Meram Belediye Başkanı Mustafa Ka-
vuş, iki yıllık belediye başkanlığı görevi 
süresince Meram’da hayata geçen pro-
jeleri, yatırımları ile ilçenin sosyal ve kül-
türel alanda ortaya konulan çalışmaları 
düzenlediği basın toplantısıyla kamuo-
yuyla paylaştı. Meram Belediyesi Tan-
tavi Kültür ve Sanat Merkezi’nde ger-
çekleştirilen basın toplantısına Anadolu 
Gazete Sahipleri Temsilcisi ve BİK Genel 
Kurulu Üyesi Mustafa Arslan, Konya 
Gazeteciler Cemiyeti Başkanı Sefa Öz-
demir, İç Anadolu Gazeteciler Federas-
yonu Başkanı Adem Alemdar, TSYD 
Konya Şube Başkanı Murat Dönmez 
ile Konya yerel basınında görev yapan 
Genel Yayın Yönetmenleri, Yazı İşleri 
Müdürleri, ulusal gazete ve ajansların 
Konya temsilcileri katıldı.

BAŞKAN KAVUŞ; “SORUNLARA DEĞİL 
ÇÖZÜME, GEÇMİŞE DEĞİL GELECEĞE 
ODAKLANDIK”

Son bir yılı, tüm dünyayı etkisi altına 
alan salgının etkisinde geçmesine rağ-
men görevi yürüttüğü iki yıl boyunca 
birbirinden değerli hizmetler, projeler, 
yatırımlar, atılımlar ve çözümler üret-
tiklerini ifade ederek sözlerine başlayan 
Meram Belediye Başkanı Mustafa Ka-

vuş, ‘Kökü mazide, gözü atide’ olarak 
değerlendirdiği Ak Belediyeciliğin 15 
yıllık örnek, öncü ve önder yerel hizmet 
anlayışının üstüne başarılarla dolu iki 
yıl daha eklemiş olmanın onurunu ve 
mutluluğunu yaşadıklarını belirtti. İki 
yılı, ‘Meram sevdası, hizmet aşkı, sami-
miyet, doğallık, tevazu, gayret, şeffaflık, 
adanmışlık ve motivasyon’ kelimeleriyle 
özetleyen Başkan Kavuş, “Görevi yürüt-
tüğümüz süre zarfında biz hemşehrile-
rimize hemşehrilerimiz bize yakın oldu. 
Sorunlara değil çözüme, geçmişe değil 
geleceğe odaklandık. Kaynaklarımızı 
en verimli şekilde kullandık. Meram’ın 
bugününe ve geleceğine damga vura-
cak pek çok yatırımı ilçemize kazandır-
dık. Çerçevesini gönül belediyeciliğinin 
çizdiği şekliyle sorunlara hızlı çözümler 
ürettik. Ve nihayetinde tüm bu gay-
retlerimizin başarılı sonuçlar verdiğini 
gerek rakamlarla gerekse vatandaşları-
mızın gülen yüzleriyle görmüş olmaktan 
mutluluk duyuyorum” diye konuştu. 

BAŞKAN KAVUŞ; “SALGIN SÜRECİNİN 
EN BAŞARILI KURUMLARINDAN BİRİ 
OLDUK” 

Daha sonra yaptıkları tüm hizmetleri, 
çalışmaları ve yatırımları tek tek rakam-
larıyla sinevizyon eşliğinde ortaya ko-
yan Başkan Mustafa Kavuş, detaylara 
kovid-19 salgını boyunca belediyenin 
yaptığı çalışmalar ile başladı. Salgının 
başladığı ilk günden itibaren hemşeh-
rilerinin yanında olduklarını belirten 
Başkan Kavuş, yapılanları şöyle özetle-
di; “Salgınla mücadelemize şu ana ka-
dar 15 milyon TL aktardık. Vefa Sosyal 
Destek Grubunu kuran ilk kurumlardan 
biri olarak yaklaşık 46 bin talebi karşı-
ladık. Dünya maske savaşları! yaparken 
biz belediyemize ait tekstil atölyesinde 
günde 10 bin adet tek kullanımlık maske 
ürettik. İlk günden itibaren başladığımız 
dezenfekte çalışmalarında yaklaşık 6 
bin litre dezenfektan kullandık. Esnafla-
rımıza ve hemşehrilerimize 9.6 milyon 
TL tutarında destek verdik. Bunun 7.3 
milyon TL’si sosyal, 2.3 milyon TL’si ise 
kira desteği oldu. Kantinci, servisçi ve 
kahvehaneci esnaflarımıza 1.000’er TL 

Haber
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destek sağladık. Sağlık kahramanlarımı-
za destekten bir an olsun geri durmadık. 
Tenzile Ana Konuk Evimizi doktorları-
mıza ve hemşirelere, sosyal tesislerimizi  
de filyasyon ekiplerine tahsis ettik. Tüm 
süreç boyunca denetimlerimizden en 
ufak taviz vermedik.”

 BAŞKAN KAVUŞ; “MERAM KAMU YA-
TIRIMLARINDA ALTIN ÇAĞINI YAŞI-
YOR” 

Başkan Kavuş’un basın toplantısında 
geniş yer ayırdığı bir diğer konuda ilçeye 
gelen ‘Kamu Yatırımları’ oldu. Meram’a 
adeta yağan 445 milyon TL’lik kamu ya-
tırımıyla ilçenin altın değerinde zaman-
lar yaşadığının altını çizen Başkan Ka-
vuş, “Başta Çevre ve Şehircilik Bakanlığı 
ve Büyükşehir Belediyemiz olmak üzere 
pek çok bakanlığın Millet Bahçesi, Şür-
kan Mahallesi Kentsel Dönüşüm ve 
Gelişim Projesi, TRT Uluslararası Film 
Platosu, Sporcu Yetiştirme Merkezi, Ve-
ledrom, Meram Hükümet Konağı, Ala-
addin Bulvarı Cephe Rehabilitasyonu, 
Meram Son Durak Katlı Otopark, Me-
ram Çamlıbel Çevre Düzenlemesi, İsmail 
Ketenci Caddesi, Aymanas Aile Sağlığı 
Merkezi ve Sulama Projeleri tamamlan-
dığında Meram bambaşka bir çehreye 
kavuşacak. Tüm bunlar için emek ve-
ren herkese teşekkür ediyorum” dedi. 
Meram’ın en önemli sorunlarından biri 
olan asfaltalama noktasında da iki yılda 
önemli mesafeler kat ettiğini belirten 
Başkan Kavuş, saatte 240 ton kapasiteli 
asfalt plentimizi kendi bünyelerinde iş-
letmeye başladıklarını hatırlattı. İki yılda 
2 milyon 635 bin m² asfalt döktüklerini 
ifade eden Başkan Kavuş, bu çerçevede 
Ayanbey, Yorgancı, Anasultan, Pirha-
san, Kozağaç, Yeşildere Caddelerinin 
asfalt ve altyapılarının yenilenerek hiz-
mete sunulduğunu söyledi. 

BAŞKAN KAVUŞ; “İMAR ÇALIŞMALA-
RINDA VİTES YÜKSELTTİK” 

İmar çalışmalarında son iki yılın atılım 
yılı olduğuna da vurgu yapan Başkan 
Kavuş, 8 milyon 250 bin m²’lik bir alan-
da 18. madde uygulamasının tamam-
landığını ve 4 bin 104 imar parseli üretil-
diğini kaydetti. 2019 yılında 3 milyon 319 
bin m²’de 5 bin 296 maliğin yararlandığı 
884 imar parseli, 2020’de de 4 milyon 
931 bin m²’de 6 bin 590 maliğin yarar-
landığı 3 bin 220 imar parseli ürettikle-
rini ifade eden Başkan Kavuş, “Bunun 
yanı sıra 1 milyon 337 bin m²’lik alanda 
5 bin kişiyi kapsayan Uzunharmanlar, 
Kalfalar, Tırılırmak ve Muradiye Ma-
hallelerimizde 18. Madde uygulamaları 
tamamlanmak üzere. 3 milyon 667 bin 
m²’lik alanda Çaybaşı, Aymanas, Hacı-
fettah, Aybahçe, Alparslan ve Uluğbey 
Mahallelerimizde yürütülen çalışmaları-
mız da devam etmektedir. Yine beledi-
yemizin kuruluşunda öncülük ettiği üç 
koopaeratifte de anahtarlar teslim edil-
meye başladı. Bu kapsamda 2020 yılın-
da 444 daire ve 37 dükkanın anahtarını 
sahiplerine teslim ettik” diye konuştu. 
Meram’ın kimlikli ve özgün bir kent he-
defi için çalıştıklarını belirten Başkan 
Kavuş, bu kapsamda Çevre ve Şehirci-
lik Bakanı Murat Kurum’un desteğiyle 
Meram’ın pilot bölge seçildiğini hatır-
latarak, Meram Kent Atlası ve Kentsel 
Tasarım Strateji Belgesi oluşturularak 
Meram Kentsel Tasarım rehberinin or-
taya çıktığını söyledi. 

BAŞKAN KAVUŞ; “MERAM’IN YEŞİL 
DOKUSUNU ARTIRDIK” 

Tarih boyunca yeşil ve doğal güzellikle-
riyle öne çıkan Meram’ın yeşil dokusu-
nu artırmak için çalıştıklarını ifade eden 
Başkan Kavuş, sözlerini şöyle sürdürdü; 
“İlçemize 437 bin m²’den daha fazla yeşil 
alan kazandırdık. Yaklaşık 440 bin fidan 

ve bitki türü toprakla buluştu. Mera-
mımıza 2019 yılında 15 park ve 19 ma-
halle koruluğu 2020 yılında ise 18 park 
ve 22 mahalle koruluğu yaptık. Yeniyol 
Trafik Parkımızı, Büyükşehir Belediye-
mizle birlikte yeniden hizmete sunduk. 
Açılışını yaptığımız Yenice Parkı bölge-
sine renk kattı. Berlika Parkı ve Trafik 
Eğitim Alanını yeniden tasarladık. Me-
likşah, Mamuriye Parkları yeni çehrele-
riyle hemşehrilerimize hizmet vermeye 
başladı.” Gençlik ve spor hizmetlerini 
en önemli başlıklardan biri olarak gör-
düklerini kaydeden Başkan Kavuş, bu 
çerçevede Gençlik ve Spor Hizmetleri 
Müdürlüğü’nü kurduklarını anımsattı. 
Her yaş grubu için ayrı bir proje yü-
rüttüklerini söyleyen Başkan Kavuş, 
“1. ve 2. sınıflar için Değerler Eğitimi, 3. 
sınıflar için KOP Doğa Okulu, 4. sınıflar 
için Trafik Eğitimi, 5. 6. 7. sınıflar için Bi-
lim Kurdu ve 4. sınıftan 8. Sınıfa kadar 
akademik başarıyı artırma çalışmaları 
yürütüyoruz. Teknofest’te 1865 takım 
arasından ikinci olan Bilim Kurdu Proje-
si, 2019’da 13 okulda 8 bin 300 öğren-
ciye hizmet verirken 2020’de 54 okulda 
17 bin 500 öğrenciye hizmet vermeye 
başladı. Enderun Meram ismini verdiği-
miz bu projelerden toplamda 50 Bin 127 
öğrencimiz yararlanmış olacak İnşallah” 
şeklinde konuştu.

BAŞKAN KAVUŞ; “EĞİTİMDEN TARIMA 
HER ALANDA DESTEKLERİMİZ HİÇ HIZ 
KESMEDİ” 

Her okulun gereksinim duyduğu nokta-
larda yanında olduklarını da kaydeden 
Başkan Mustafa Kavuş, iki yıl içinde 
toplam 70 okulda dış cephe tadilat ve 
bahçe düzenlemesi gerçekleştirdiklerini 
duyurdu. Havzan Sosyal Tesisi’nin İlçe 
Halk Kütüphanesi’ne dönüştürüldüğü-
nü de hatırlatan Başkan Kavuş, bununla 
birlikte 152 okula TÜBİTAK Kitaplığı kur-
duklarını da söyledi. Okullara ve eğitime 
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desteklerini hiç kesmediklerini belirten 
Başkan Kavuş, bu kapsamda yaz okulla-
rı ve sosyal tesislerde eğitim çalışmaları 
yürüttüklerini de ifade etti. Bu bağla-
mada spor organizasyonlarını da salgı-
nın gölgesinde sürdürmeye çalıştıklarını 
kaydeden Başkan Kavuş, Geleneksel 
Spor Turnuvalarını gerekli önlemleri 
alarak yaptıklarını söyledi. 2019 yılında 
başladıkları tarım ve çiftçi desteklerini 
2020 yılında da tüm hızıyla sürdürdük-
lerinin altını çizen Başkan Kavuş, “3’te 
1’i tarım ile uğraşan Meramımız için bu 
desteklerin ne denli önemli olduğunu 
biliyoruz. Bu sebeple ilçemizin tarımsal 
faaliyetlerini artırabilmek üzere ‘Ta-
rımsal Hizmetler Müdürlüğü’nü hayata 
geçirdik. Konya’nın ilk ve tek Sebze Fi-
desi Üretim Tesisi ve Büyükşehir Bele-
diyemizle birlikte sunduğumuz makine 
ve ekipman desteği çiftçimizin yüzünü 
güldürdü” dedi. 

BAŞKAN KAVUŞ; “KÜLTÜR, SANAT, 
SAĞLIK VE SPORDA, SALGINA RAĞ-
MEN ATILIM YAPTIK” 

2020 yılının Meram’ın kültür, sanat, 
spor ve sağlık hizmetlerinde de atılım 
yılı olduğunu belirten Başkan Mustafa 
Kavuş, sözlerini şöyle sürdürdü; “Salgın 
sebebiyle ara vermiş olsakta Tantavi 
Kültür ve Sanat Merkezi’nde bugüne 
dek 78 etkinlik düzenlendi. Harmancık 
Pazar Yeri ve Lalebahçe Sosyal Tesisi’nin 
açılışını gerçekleştirdik. 36 köy odası-
nın tefrişini gerçekleştirdik. Yenişehir 
112 Acil Sağlık Hizmetleri İstasyonu’nu 
hizmet vermeye başladı. ‘İyi ki doğdun 
bebek’ projesi her yıl 4 binden fazla be-
beğimizin ve ailelerinin yüzünü güldür-
meye devam ediyor. ‘Glutensiz Ekmek 
Büfe’si Yaka Caddesi üzerinde hizmet 
vermeye başladı. Sokak hayvanlarının 
suyunu mamasını hiç eksik etmedik. 
Fotoğraf yarışmaları ile Meram’ın tanı-
tımına katkı sunduk. Düzenlediğimiz re-
sim yarışması ile İstiklal Marşımızın 100. 
Yılında önemli bir çalışmaya imza ataca-
ğız. Bacıyan-ı Meram ve yeni projemiz 
‘Mor Ekmek’ üretimi ile kadınlarımızın 
yanında duruyor, istihdama destek ve-
riyoruz. Taziye otobüslerimizin sayısını 
4’e çıkardık. Sosyal yardımlarda sosyal 
kart dönemini başlattık. İki yıl içinde 
yaklaşık 12 bin ailemize 8.5 milyon TL 
yardımda bulunduk. Engelli ve yardıma 
muhtaç tüm dezavantajlı grupların ya-
nında olduk.”

BAŞKAN KAVUŞ; “NE GÜNÜ GEÇMİŞ 
NE DE BEKLEYEN BORCUMUZ VAR” 

Tüm bu önemli çalışmalara ve yatırım-
lara rağmen belediyenin günü geçmiş 
ya da bekleyen borcu olmadığının altını 
çizen Başkan Mustafa Kavuş, bir taraf-
tan yatırım yaparken diğer taraftan da 
bütçeyi etkin ve verimli kullandıklarını 
belirtti. Göreve geldikleri andan itibaren 
Meram’ın en iddialı çalışmalarının halkla 
ilişkiler noktasında gerçekleştirildiğini 
söyleyen Başkan Kavuş, bu kapsamda 
Meram’ın ‘Bizim Meram Masası’nı çok 
sevdiğini kaydetti. Birimin bugüne ka-
dar 117 binden fazla hizmet kaydı aldı-
ğını ifade eden Başkan Kavuş, “Göreve 
geldiğimiz andan itibaren katılımcı ve 
birlikte yönetim anlayışımızdan en kü-
çük taviz vermedik. Mahalle ziyaretle-
rimizi aksatmamaya gayret gösterdik. 
Muhtarlarımızla istişareden de hiç ödün 
vermedik” diye konuştu. Sıfır atık hedefi 
için belediyenin pek çok önemli yatırım 
da gerçekleştirdiğini belirten Başkan 
Kavuş, bu çerçevede son olarak MEVKA 
ile ‘Akıllı Atık Toplama Projesini’ hayata 
geçirdiklerini anlattı. Çevre Bakanlığı’n-
dan bu noktada da önemli destek aldık-
larını söyleyen Başkan Kavuş, ‘Her Atık 
Çöp Değildir’ sloganıyla başladıkları ça-
lışmalarda 2 yılda ekonomiye 4.9 milyon 
TL kazandırdıklarını ifade etti. 

BAŞKAN KAVUŞ; “MERAM İÇİN ÇABA 
GÖSTEREN HERKESE ŞÜKRAN BORÇ-
LUYUZ” 

Tüm bu başarılı çalışmaların bir ekip ça-
lışması olduğuna vurgu yapan Başkan 
Kavuş, sözlerini şöyle tamamladı; “Bu 
sebeple bu çalışmaları özveriyle gerçek-
leştiren tüm ekip arkadaşlarıma şükran-
larımı sunuyorum. Tüm hizmetlerimiz 
ve projelerimizde yanımızda duran bize 
ve Meramımıza destek veren başta lide-
rimiz Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip 
Erdoğan’a, Çevre ve Şehircilik Bakanı-
mız Murat Kurum’a, İçişleri Bakanımız 
Süleyman Soylu’ya, Ulaştırma Bakanı 
Adil Karaismailoğlu’na, Cumhurbaşkan-
lığı İletişim Başkanı Fahrettin Altun’a ve 
TRT yönetimine,  Cumhurbaşkanı Baş-
danışmanı Mustafa Akış, Ak Parti Genel 
Başkan Yardımcısı ve Konya Milletvekili 
Leyla Şahin Usta başta olmak üzere 
tüm Konya Milletvekillerimize, Konya 
Büyükşehir Belediye Başkanı Uğur İbra-
him Altay’a, şahsım, kurumum ve tüm 
Meram adına şükranlarımı sunuyorm. 
‘Aşkınan çalışan yorulmaz’ düsturuyla 
Meram’ımıza ve emanetini taşıdığımız 
tüm hemşehrilerimize önümüzdeki yıl-
larda da aynı aşk ve şevkle hizmet et-
meye devam edeceğimizi bu vesile ile 
yinelemek istiyorum.”

Başkan Kavuş, toplantının sonunda ga-
zetecilerin sorularını yanıtladı.              

Meram Belediyesi
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TÜRKİYE’NİN EN BÜYÜK İÇME SUYU 
ARITMA TESİSLERİNDEN BİRİ KONYA’DA

 Türkiye’nin içme suyu arıtma tesi-
si projeleri arasında mali ve fiziksel 
özellikleri bakımından en büyük 
yatırımlarından olan Konya Büyük-
şehir Belediyesi Seçme İçme Suyu 
Arıtma Tesisi’nde son iki yılda 220 
milyon 969 bin metreküp su üre-
tildi. Konya’nın 50 yıllık su ihtiyacı-
nın karşılandığı proje kapsamında 
Konya il merkezi, Çumra ilçe mer-
kezi, İçeri Çumra Mahallesi ve civar 
yerleşim yerlerinde musluklardan 
Mavi Tünel’den gelen memba suyu 
akıyor.

Türkiye’nin en büyük içme suyu 
arıtma tesislerinden biri olarak 2018 
yılı Haziran ayında faaliyete giren 
Konya Büyükşehir Belediyesi Seç-
me İçme Suyu Arıtma Tesisi, 366 bin 
850 metreküp/gün arıtma kapasite-
si ile faaliyetlerini sürdürüyor.

Konya Büyükşehir Belediye Başka-
nı Uğur İbrahim Altay, Mavi Tünel 
Projesi’yle birlikte şehrin 50 yıllık su 
ihtiyacının giderildiğini belirterek, 
Konya’da musluklardan akan suyun 
memba suyu kalitesinde olduğunu 
ifade etti.

2 YILDA 220 MİLYON 969 BİN MET-
REKÜP SU ÜRETİLDİ

Konya’nın en büyük hayalini ger-
çekleştirmenin gururunu yaşadık-
larını dile getiren Başkan Altay, 
“Başta Konya il merkezi olmak üze-
re; Çumra ilçe merkezi, İçeri Çumra 
Mahallesi ve civar yerleşim yerlerin-
de yer alan hemşehrilerimizin 2050 
yılına kadar sağlıklı, temiz, güvenli 
ve kesintisiz içme, kullanma ve en-
düstriyel su ihtiyacını karşılamak 
üzere inşa edilen tesisimiz, son iki 
yıl içerisinde toplam 220 milyon 
969 bin metreküp su üretti. Kişi başı 
günlük 100 litre su kabulü yapılan 

tesiste, 2021 yılı Ocak ve Şubat ay-
larında ise toplam üretilen su mik-
tarı 14 milyon 974 bin 802 metreküp 
olarak hesaplandı.” dedi.

MEMBA SUYU KALİTEDEKİ SU 
MUSLUKLARIMIZDAN AKIYOR

Suyun kaynaktan çıkıp arıtma te-
sisine, oradan da arıtılarak evleri-
mizin musluklarına kadar geldiğini 
kaydeden Başkan Altay, “Bağbaşı 
Barajı’nda biriktirilen memba ham 
su, Mavi Tünel’in çıkışında yer alan 
içme suyu branşmanından, 52 kilo-
metrelik cazibeli çelik isale hattı ile 

Seçme İçme Suyu Arıtma Tesisi’ne 
ulaştırılıyor. Otomasyon sistemle-
ri ve modern teknolojilerle arıtılan 
su, arıtma tesisi çıkışından 31 kilo-
metrelik cazibeli çelik isale hattı ile 
Konya il merkezinde evlerimizin ve 
iş yerlerimizin musluklarından akı-
yor.” diye konuştu.

Şebekeye verilen su, Sağlık Bakan-
lığı’nın İnsani Tüketim Amaçlı Sular 
Yönetmeliği, Dünya Sağlık Örgü-
tü’nün Standartları AB ve TS 266 
Türk Standartları’na uygun olarak 
arıtılıyor.
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ÇALTEPE ‘DE MEŞE PALAMUDU VE 
BADEM EKİLDİ

Seydişehir Bisiklet ve Doğa Spor-
ları Derneği üyeleri, ağaç dikme 
etkinliği düzenledi.

Çaltepe mevkisinde düzenledikleri 
etkinliğe Belediye Başkanı Meh-
met Tutal ve dernek üyeleri katıl-
dı.

Dernek üyeleri, Akçalar Mev-
kii Çaltepe bölgesinde 3 bin 500 
meşe palamudu ve 700 badem to-
humunu toprakla buluşturdu.

Dernek Başkanı Ali Öz, 4 yıldan bu 
yana doğaya meşe palamudu ve 
badem tohumu ettiklerini anlattı.

Doğaseverler olarak sadece doğa-
nın güzelliklerini izlemekle yetin-
mediklerini, doğaya katkı sağla-
maya çalıştıklarını ifade eden Öz, 
şunları kaydetti: “Doğayla iç içe 
yaşamayı seviyoruz. Dernek üyesi 
arkadaşlarımızla birlikte hem spor 
yapıyor, hem de gittiğimiz bölge-
lerde doğaya meşe palamudu ve 
badem tohumu ekiyoruz. Ektiği-
miz tohumları Seydişehir Beledi-
yesi temin ediyor. Bu yıl Çaltepesi 
bölgesindeki etkinliğimize Beledi-
ye Başkanımız Mehmet Tutal da 
katılarak destek verdi. Başkanımı-
za ve emeği geçen herkese teşek-
kür ediyorum. Doğayı koruyalım, 
çevre kirliliğine izin vermeyelim.”

Başkan Tutal ise Seydişehir Bisik-
let ve Doğa Sporları Derneği üye-
lerinin etkinliğinin takdire şayan 
bir çalışma olduğunu belirterek, 
“Doğaya ve yeşile sahip çıktıkları 
için kendilerine teşekkür ediyo-
rum. Gelecek nesillere yeşil bir 
doku ve temiz bir çevre bırakabil-
mek için imkanlarımız ölçüsünde 
çalışmalarımıza devam ediyoruz.” 
ifadelerini kullandı. 
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SEYDİŞEHİR, BÖLGENİN TARIM 
MERKEZİ OLACAK

Bölgede üretilen meyve ve sebzelerin 
hak ettiği değeri alması ve üreticilerin 
ürünlerinin daha da değerlenmesi ama-
cıyla Çevre ve Şehircilik Bakanlığı ile 
Konya Büyükşehir Belediyesi’nin des-
tekleriyle bölgeye hitap edecek soğuk 
hava deposu, meyve işleme, kurutma 
ve paketleme tesisini Seydişehir’e ka-
zandıracak. 

Seydişehir’in tarım kültürünün 7 bin yıl 
öncesine kadar dayandığını ifade eden 
Seydişehir Belediye Başkanı Mehmet 
Tutal, “ilçemiz çok köklü bir tarım kültü-
rüne sahiptir. Bunun sebebi verimli top-
raklarımızın ve geniş tarım alanlarımızın 
bulunmasıdır. Bugün sahip olduğumuz 
bu kazanımlarla ilçemiz ve bölgemiz 
sınırları içerisinde geçmişten gelen de-
neyimlerle modern tarım uygulanmaya 
çalışılıyor.  Bizler de ilçemizin ve 
bölgemizin  sahip olduğu tarımsal üreti-
mi daha da geliştirmek, üreticilerimizin 
ürünlerinin daha da değer kazanmasını 
sağlamak amacıyla çalışmalar yürütü-
yoruz” dedi. 

İlçede ve bölgede yetiştirilen sebze ve 
meyvelerin muhafaza edilmesi, hak et-
tiği değeri alması ve ilçe ekonomisinde 
önemli bir yer edinmesi için çalışmala-
rına devam ettiklerini vurgulayan Sey-
dişehir Belediye Başkanı Mehmet Tutal, 
konuşmalarında şu şekilde sürdürdü, 
“Bölgemiz, çok çeşitli tarımsal üretime 
sahiptir. Buna bağlı olarak tarımsal des-
teklemelerle ilçemizin her geçen gün ar-
tan yaş meyve ve sebze üretimi ile bölge 
ilçelerimiz Ahırlı, Yalıhüyük ve Bozkır’ın 
tarımsal üretimleri, ilçemizde soğuk 
hava deposu ihtiyacını beraberinde ge-
tirmiştir. Bu ihtiyaca karşılık vermek için 
2017 yılından bu yana aralıksız çalışma-
ya devam ediyoruz. 2017 yılında ilçemize 
soğuk hava deposu, kurutma, işleme ve 
paketleme tesisini kazandırmak için yer 
tahsisini yaparak ilk somut adımı atmış-
tık. Bugün ise yatırım planına alınan te-
sisimizi en kısa zamanda tamamlayarak 
ilçemizin ve bölgemizin hizmetine sun-
mayı hedefliyoruz. Kazandıracağımız 
bu tesis ile birlikte kuracağımız güçlü 
ağlarımızla ilçemizin ve bölgemizin yaş 
meyve ve sebzeleri özenle muhafaza 
edilecek, kurutma tesisimizle birlikte 

işlenecek, paketlenecek, iç ve dış paza-
ra pazarlanacaktır. Tesisimiz sayesinde 
ilçemiz ekonomisinde tarım büyük kat-
ma değere sahip olan sektör haline ge-
lecektir” diye konuştu. 

GES Projesi ile Seydişehir Kazanacak

Seydişehir Belediyesinin hazırlamış ol-
duğu GES (Güneş Enerji Santrali) Proje-

Seydişehir Belediyesi
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si, MEVKA tarafından 2021 yılı destekle-
necek projeler arasında yerini aldı. 

Seydişehir Belediyesi tarafından, 2021 
yatırım planına alınan ve ilçeye kazandı-
rılacak olan Soğuk Hava Deposu, Meyve 
İşleme, Kurutma ve Paketleme Tesisinin 
çatısı için projelendirilen GES Projesi, 
MEVKA tarafından 654 bin TL hibe ile 
desteklenecek. 

Tesisin elektrik giderlerinin karşılana-
cağı bu projeyle birlikte tesisin enerji 
girdisi azalacak, tesis daha fazla katma 
değer üretecek. 

Soğuk Hava Deposu, Meyve İşleme, 
Kurutma ve Paketleme Tesisinin haya-
ta geçirilmesiyle birlikte Seydişehir’in 

tarım ürünlerinin daha da değer kaza-
nacağını söyleyen Seydişehir Belediye 
Başkanı Mehmet Tutal, bu tesisinin 
çatısına kurulacak olan GES projesiyle 
birlikte de tesisteki enerji girdisini azal-
tarak daha fazla katma değer üretilece-
ğini belirtti. 

Projenin Seydişehir’e hayırlı olmasını 
dileyen Başkan Tutal, konuşmalarını 
şu şekilde sürdürdü, “2021 yılı yatırım 
planına alınan Soğuk Hava Deposu, 
Meyve İşleme, Kurutma ve Paketleme 
Tesisimiz, hem ilçemiz hem de bölgemiz 
üreticileri için büyük bir öneme sahip 
bir projedir. Bu projemizle bütünleşik 
olarak tesisimizin çatısına kuracağımız 
GES projesiyle birlikte tesisimiz daha 
da önem kazanmış olacak, enerji girdi-

sini azaltarak üreticilerimizin yüzü daha 
çok gülecek. Üreticilerimizin ürünleri,  
bütünleşik bu 2 projenin tamamlanma-
sıyla birlikte daha da değer kazanacak-
tır. Projemizin Seydişehir’imize hayırlı 
olmasını diliyorum” diye konuştu. 

Soğuk Hava Deposu, Meyve İşleme, 
Kurutma ve Paketleme tesisinin ihtiyaç 
duyduğu enerjiyi sağlayacak olan GES 
projesinin, Seydişehir’de GES kurulu-
munu sağlayan ilk kamu kurumu olma 
özelliğiyle ön plana çıktığını da sözleri-
ne ekleyen Başkan Tutal, konuşmalarını 
şu şekilde sürdürdü, “Seydişehir’imizde 
ilklerin belediyesi olmaya devam ediyo-
ruz. Hemen her alanda Seydişehir’imize 
ilk olma özelliği taşıyacak olan projeleri-
mizi hayata geçirirken bu projelerimize 
bir yenisini daha eklemenin mutluluğu-
nu yaşıyoruz. MEVKA tarafından 654 
bin TL hibe ile hayata geçireceğimiz GES 
projemiz de Seydişehir’imizde ilk olma 
özelliğini taşıyor. Kamu kurumları ara-
sında ilk olarak gerçekleştireceğimiz bu 
projemizin, şehrimize ve üreticilerimize 
tekrardan hayırlı olmasını diliyorum. Bu 
vesileyle de GES Projemizde olduğu gibi 
bizlerden hiçbir zaman desteğini esir-
gemeyen MEVKA Genel Sekreterimiz 
İhsan Bostancı’ya teşekkür ediyorum” 
diye konuştu. 

Konya-Antalya Yolunun Cazibesi Artı-
yor

Her yıl 5 milyon aracın geçiş yaptığı 
Konya-Antalya yolunu hem daha cazi-
beli hale getirmek hem de ilçe istihda-
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mına katkı sağlamak amacıyla Seydişe-
hir Belediyesi tarafından hazırlanan ve 
ihalesi yapılan butik dükkanlar projesin-
de çalışmalar başladı. 

İlçede bulunan Marangozlar sanayi 
kavşağı karşısında yer alan ticari alan-
da yapımına başlanan 5 adet dükkanın 
bulunduğu projede çalışmalar tüm hı-
zıyla devam ediyor.  Çalışmaları yerinde 
inceleyen Seydişehir Belediye Başkanı 
Mehmet Tutal, çalışmaların yaz aylarına 
kadar tamamlanmasını hedeflediklerini 
söyledi. 

Çalışmanın tamamlanmasıyla birlikte 
Konya-Antalya yolunun daha da cazi-
beli hale geleceğini söyleyen Başkan 
Tutal, konuşmalarını şu şekilde sürdür-
dü, “Seydişehir’imize değer katacak, 
uzun zamandır planladığımız bir projeyi 
daha hayata geçirmekten büyük mut-
luluk duyuyoruz. 5 dükkan olarak plan-
ladığımız projemizin içerisinde fırın ve 
unlu mamüller dükkanı, kafe ve resto-
ran ile 3 adet hediyelik eşya ve yöresel 
ürünler dükkanları yer alacak. Projemiz 
tamamlandığında ise her yıl 5 milyon 
aracın geçiş yaptığı Konya-Antalya yolu 

daha cazibeli hale gelecek, yolu kulla-
nan vatandaşlarımıza dinlence ve mola 
yeri oluşturmuş olacağız. Aynı zamanda 
da ilçemiz istihdamına da katkı sağla-
mış olacağız. Bunun yanında projemi-
zin tamamlanmasıyla birlikte bu bölge 
daha da canlanacak, yeni işletmelerin 
ve projelerin hayata geçirilmesine vesile 
olacaktır. Projemizin ilçemize hayırlı ol-
masını diliyorum” diye konuştu. 

Seydişehir Belediyesi
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KONESOB OLARAK ESNAF 
VE SANATKÂRLARIMIZA 

VERİLEN DESTEKLER
Bilindiği üzere pandemi, geçtiği-
miz yıl Mart ayında ilk vakanın gö-
rülmesiyle ve 13 Mart’ta okulların 
kapanmasıyla başladı. Okullarla 
bağlantılı olan sektörlerimiz de sı-
kıntılar yaşandı. Bunlardan okul 
servis araçlarımız, kantincilerimiz, 
kahvehaneler ve kafe işletmecisi 
esnaflarımız süreci çok zor geçirdi, 
geçirmeye de devam ediyor.

Bu süreçte Belediyelerimiz 35 bin 
esnafımıza meslek ayrımı yapıl-
madan, direk beyan esaslı sosyal 
yardım kartları dağıtmak suretiyle 
ihtiyacı olan esnaf ve sanatkarları-
mıza veya yanında çalıştırdığı per-
sonellerimize yardım yapma imkanı 
sundu.

Akabinde Belediyelerimiz kendi 
mülklerinden kira almama şeklinde 
kira desteği sağlayarak yardımlar 
devam etti. Çevre Bakanımız bu 
uygulamanın tüm Türkiye’de uygu-
lanması gereken bir genelge yayın-
lattırdı ve Konya’mız buna öncülük 
etti.

Konya Büyükşehir Belediyemiz ay-
rıca su ücretlerini almama kararı, 
süresi uzayan okul servis araçları, 
kantinciler ve kahveci esnaflarımı-
za yönelik 1.000’er TL.’lik bir nak-
di yardımı söz konusu oldu. Daha 
sonrasında da Meram, Karatay ve 
Selçuklu ve diğer ilçe Belediye Baş-
kanlarımız da bu sürece katkı sağ-
layarak kendi bütçe ve imkanları 
doğrultusunda nakdi yardımlarla 
esnaf ve sanatkarlarımızın yanında 
oldular.

KONESOB olarak Konya Büyükşe-
hir Belediyemizle birlikte, “Esnafına 
Destek Ol” kampanyası başlattık ve 
Konya merkezdeki 690 billboardda 
bu kampanyamızı duyurduk. 690 
billboardda 3 hafta boyunca 3 bine 
yakın esnaf ve sanatkârımızın tele-
fon numaralarıyla birlikte işletme-
lerinin reklamları yapıldı. 

Pandemi nedeniyle servis aracı iş-
letmecisi 130 esnafımızı filyasyon 
ekiplerinin emrine verdik, Konya 
Minibüsçüler ve Servisçiler Odamız 
sosyal güvenlik kurumu giderlerini, 
Konya Büyükşehir Belediyemiz de 
finansmanı sağlıyor. Bu vesiley-
le Konya Sağlık İl Müdürlüğünde 
profesyonel şoförler çalışıyor. Uy-
gulamayla servisçilerimizin evine 
6 aydır ekmek götürmesini sağla-
dık. Böyle bir uygulama Türkiye’de 
hiçbir yerde yok. İddia ediyoruz 
hiçbir örneğini de bulamazsanız. 
Bu uygulamayla birlikte servisçi 
arkadaşlarımızı bir nebze de olsun 
rahatlatmaya çalıştık. Bu süreçte 
Büyükşehir Belediyemiz rol mo-
del oldu. İlçe Belediyelerimiz de 
ilçelerde gereken destekleri verdi. 
Belediyelerimiz işi olmayana iş ver-
mek için filyasyon ekibi oluşturdu. 
Aşı olmayan aş vermek için sosyal 
yardım yaptı. Büyükşehir ve ilçe 
belediyelerimizin vereceği biner lira 
psikolojik anlamda bir destek oldu.

Ticaret Bakanlığımıza yapmış oldu-
ğumuz müracaat neticesinde Esnaf 
ve Sanatkarımız ile gerçek kişi ta-
cirlerine yönelik kira ve gelir kay-
bı desteklerine yeniden başvuru 
imkanı sağlanmış oldu. Buna göre 
destekten yararlanma şartlarını ta-
şıyan fakat başvuruda bulunmayan 
esnaflarımız,  başvurularını 30 Ni-
san 2021 saat 23:59’a kadar e-dev-
let üzerinden yapabilecek.

Lokanta, restoran ve kafe gibi sek-
törlerde alınan tedbirler nedeniyle 
faaliyetleri kısıtlanan, 2019 cirosu 3 
milyon lira ve altı olan, gerçek usul-
de vergilendirilen ticari işletmelere 
destek ödemeleri de yapılmaya 
başlandı. Ayrıca cirosu 2020 yılında 
bir önceki yıla kıyasla yüzde 50 ve 
daha fazla azalan işletmelerimize 
de 2 bin liradan az ve 40 bin liradan 
fazla olmamak üzere ciro kaybının 
yüzde 3’ü oranında destek ödemesi 
yapılacak.

Pandemi nedeniyle esnaf ve sanatkarlar ile gerçek 
kişi tacirlere yönelik gelir kaybı ve kira destekle-
rine ilişkin 1 milyon 400 binin üzerinde başvuru 
Ticaret Bakanlığı tarafından onaylandı, esnafları-
mıza 3 ay süreyle ayda 1.000 TL. destek ödemesi 
yapılmaya başlandı. Buna göre; esnaf ve sanat-
kârlarımıza ayda 1 milyar 240 milyon lira, toplam-
da ise 3 milyar 718 milyon liralık pandemi desteği 
verilmeye başlandı. Hibe şeklinde planlanan esnaf 
destek ödemesinden taksi, dolmuş, servis işlet-
mecisi, pazarcı, lokantacı, kadın ve erkek kuaförü, 
pansiyon, yurt, kreş, düğün salonu işletmecisi es-
naf ve sanatkârlarımız yararlanmaktadır.

Hükümetimiz tarafından açıklanan Ekonomik Re-
formlar paketiyle geliri düşük ve basit usulde ver-
gilendirilen kuaför, tesisatçı, tuhafiyeci, maran-
goz, tornacı, çay ocağı işletmecisi, terzi ve tamirci 
gibi yaklaşık 850 bin esnafımızın gelir vergisinden 
muaf tutulacağı, beyan yükümlülüklerinin kaldırı-
lacağı müjdelendi.

Yapmış olduğumuz müracaat ve girişimlerle birlik-
te ek desteklerin verilmesini umuyor, bu süreçte 
Esnaf ve Sanatkarımıza desteklerini esirgemeyen 
Cumhurbaşkanımız dahil olmak üzere, Hükümeti-
mize, Milletvekillerimize, Sayın Valimize, Büyük-
şehir Belediye Başkanımıza, İlçe Belediye Baş-
kanlarımıza ve Daire Müdürlerimize çok teşekkür 
ederiz.
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DSYB’DEN EREĞLİ’YE DEV YATIRIM
Konya DSYB tarafından Ereğli Orga-
nize Sanayi Bölgesinde geçtiğimiz yıl 
temeli atılan Et Entegre Tesisi Ma-
yıs ayı içerisinde faaliyete geçecek. 
Avrupa Birliği standartlarında bir 
tesisi Ereğli’ye kazandırmanın onur 
ve mutluluğunu yaşadıklarını kayde-
den Konya DSYB Başkanı Edip Yıldız, 
“Üreticimizin öz sermeyesi ile yapımı 
gerçekleştirilen tesisimizden sadece 
Ereğlili üreticiler değil, çevre il ve ilçe 
üreticileri de yararlanacak, ülke ve 
Ereğli ekonomisine katma değer sağ-
layacaktır” dedi.

Konya DSYB Başkanı Edip Yıldız ya-
pım çalışmaları devam eden Et En-
tegre Tesisi ve Süt Toplama Merke-
zini gezerek çalışmalar hakkında bilgi 
aldı.

Birlik Başkanı Yıldız, Ereğli Organize 
Sanayi Bölgesinde 30 bin m2 alan 
üzerinde Et Entegre Tesisinin 10 bin 
m2 alan üzerine inşa edildiğini ve 5 bin 
500 m2 kapalı alana sahip olduğunu, 
Süt Toplama Merkezinin de 3 bin 500 
m2 alan üzerinde 550 m2 kapalı alana 
sahip olduğunu kaydetti.

Süt Toplama Merkezinin günlük 250 
ton süt toplama kapasitesine sahip 
olduğunu belirten Yıldız, çiftlik süt-
lerinin sanayici tarafından alındığını 

çiftlik dışından gelen sütlerin bu mer-
kezde toplandığını ve sanayiciye da-
ğıtımını yaptıklarını ifade etti.

Üreticilerin mağdur olmaması için ça-
lıştıklarını ve hedeflerinin üreticinin 
yüzünü güldürmek olduğuna vurgu 
yapan Yıldız, “Her iki yatırımda DS-
YB’nin öz kaynakları ile yapılmıştır. Bir 
kuruş kredi kullanmadan bu projeleri 
hayata geçirdik. Bunu nasıl başardı-
ğımızı soruyorlar, cevap çok basit son 
derece disiplinli ve güçlü bir mali yapı 
oluşturduk. Her bir kuruş üreticimize 
ait ve biz her bir kuruşun hesabını 
verecek şekilde çalışıyoruz. Üretici-

mizi koruyan bir yapı önceliğimiz ol-
muştur. Bu yapı ürünleri en iyi şekilde 
değerlendirip farklı hizmet modeline 
dönüştürmektir. Şu an üreticilerimiz 
Ocak, Şubat, Mart-Nisan ayları süt 
ücretlerini ödedik ve ödemeye devam 
ediyoruz. Sadece toplama sütte ara 
nakliye girdiği için bir düşüş yaşandı. 
3 TL’nin üzerinde sütlere ödemeleri 
yapıldı” dedi.

Sosyal medya üzerinden kendilerine 
yönelik ‘verdiğiniz sözler ne oldu’ gibi 
ifadeler kullanıldığını kaydeden Birlik 
Başkanı Edip Yıldız, “Bizim sözümü 
senettir. Sözümüzün her zaman ar-
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Haber

kasındayız. Bizlerin hizmet anlayışı 
üreticilerimizin beklentilerine karşılık 
vermek ve onların hem süt hem de et 
ürünlerine katma değer sağlamaktır. 
N1 satış mağazalarımızda üretimini 
yaptığımız yoğurt, peynir, süt, ayran 
satışlarımız ile katma değer sağlıyo-
ruz. Süt Toplama Merkezimizi daha 
da genişletmeyi planlıyoruz. Süt tozu 
ünitemiz hazır. Kutu ve şişe süt üre-
timi bantlarımızı aldık. Kapasitemizi 
artırmak ve üreticimizin yüzünü gül-
dürmek istiyoruz” diye konuştu.

DSYB’de ilk yola çıktıklarında, “Kon-
ya doğru ellerde hayvancılığın baş-
kenti olur demiştik” diyen Yıldız, “O 
gün üreticilerimize ne söz vermişsek 
bugün o sözleri yerine getirmenin 
mutluluğunu yaşıyoruz. Konya DSYB 
13 bin üyesi ile Türkiye’nin en büyük 
birliğine sahiptir. Yaptığımız işler ba-
kımında Türkiye’de böyle bir birlik 

yapısı yok. Bir taraftan suni tohum-
lama, küpeleme, ultrasyon vb hizmet 
edeceksiniz bir yandan da üreticinin 

hem sütünü hem de etini değerlen-
direrek farklı bir üretim modeli ortaya 
koyacaksınız. Bu anlayışımız ile şu an 
dünyada özel ve örnek bir birlik ko-
numundayız. Biz gücümüzü üretici-
mizden alıyoruz. Bizde üreticilerimizin 
yüzü gülsün, haksızlığa uğramasın 
diye bu yatırımları yapıyoruz. 2 yıl 
önce Karapınar’da arazi alarak yem 
fabrikası için ilk adımı attık. İnşallah 
bu tesisisin yapımına da en kısa süre-
de başlayıp üreticimize ucuz ve kaliteli 
yem sağlamayı hedefliyoruz. Konya 
üreticisine yakışan hizmet yapmaya 
devam edeceğiz” şeklinde konuştu.

Geçtiğimiz yıl temeli atılan Et Entegre 
Tesisin Mayıs ayı içerisinde tamam-
lanmasını hedeflediklerini kaydeden 
Yıldız, “Ereğli’ye modern bir tesis 
kazandırıyoruz. Yerli ve milli olarak 
tamamen üreticiye ait bu tesis sos-
yal donatıları, kesim ve depolama 
bölümleri ile yakın zamanda üretici-

lerimizin hizmetinde olacak. Kirli ve 
temiz kesim alanı, sakatat odaları, so-
ğuk depolama yanında üreticilerimiz 
hayvanlarının kesilmesini kendileri de 
izleyebilecek. Arıtma tesisimiz ile de 
koku ve pis su atıklarını da giderece-
ğiz. Bu tesisimiz sadece üyelerimize 
değil, çevre il ve ilçelerden gelecek 
olan tüm vatandaşlarımıza açık ola-
caktır. Bu tesisimiz 10 milyon TL proje 
bedeli ile Ereğli’mize kazandırdığımız 
bir yatırımdır. Süt Toplama Merkezi-
miz de 2 milyon TL bir bedelle yapıl-
mıştı” dedi.

Et Entegre Tesisinde ilk etapta mini-
mum 30 kişiye istihdam sağlayacak-
larını belirten Yıldız, “Bu rakamın ucu 
açık. Şöyle ki, 2011 yılında 40 personel 
ve 30 aracımız varken bugün bu sayı 
170 personel ve 100 araca çıkmıştır” 
ifadelerini kullandı.
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ÜRETİCİ MARKET FİYATLARINDA ŞUBAT AYI

TZOB Genel Başkanı Bayraktar:

 “Şubat ayında üretici ve market fiyat 
farkı 4 katı aştı”

 “Markette lahana 4,1 kat, maydanoz 
3,9 kat, patates 3,5 kat, elma 3,3 kat, 
süt ve marul 3,2 kat fazlaya tüketiciye 
satılmaktadır”

 “Son bir yılda üretici fiyat artışlarındaki 
en önemli etkenlerden birisi girdi fiyat-
larındaki artıştır”

 “Girdi fiyatlarında görülen kur baskısı 
fiyatları yükseldi. Fakat kurdaki düşüş 
fiyatlara yansımadı. Son bir yılda DAP 
gübresi yüzde 63,4, üre gübresi fiyatı 
ise yüzde 76,7 arttı”

 “Kur, Kasım ayından bu yana yüzde 
10,4 düşerken, gübre fiyatları bu dö-
nemde üre gübresinde yüzde 37,2, DAP 
gübresinde yüzde 19,6 arttı”

 “Üreticide fiyatı en fazla düşen ürün 
yüzde 25 azalmayla patates olurken,  
kuru soğanda düşüş yüzde 20 oldu”

 “Özellikle pandemi dolayısıyla kuru 
soğan ve patateste talepte yaşanan 
daralmanın pazarlama sorunlarına yol 
açması fiyatlarda düşüşe neden oldu”

 “Belediyelerin alıma yönelik girişimleri 
olumlu olarak değerlendirilse de yeterli 
alımın yapılmaması beklenen faydayı 
sağlayamadı”

-“Halen depoda olan ürünlerin pazar-
lanması konusunda Hükümetimiz üre-
ticimize sahip çıkmalıdır. Kamu Kurum-
ları, Kooperatifler ve belediyeler daha 
fazla alım yapmalıdır”

-“Patates ve soğan gibi birçok üründe 
arz talep dengesini kuracak bir üretim 
planının üretici işbirliğiyle sağlanması 
gerekiyor”

-“Üretim planlaması konusunda ilgili 
Bakanlığımızla işbirliğine hazırız”

-“Ekonomik örgütlerin özellikle hasat 
dönemlerinde piyasada alım yapmaları 
sağlanmalıdır”

Türkiye Ziraat Odaları Birliği (TZOB) 
Genel Başkanı Şemsi Bayraktar, Şubat 
ayında üretici ve market fiyat farkının 4 
katı aştığını bildirdi.

Üretici ve tüketici fiyatları arasındaki 
makasın bir türlü kapanmadığına işa-
ret eden Bayraktar, lahananın 4,1 kat, 
maydanozun 3,9 kat, patatesin 3,5 kat, 
elmanın 3,3 kat, süt ve marulun 3,2 kat 
fazlaya tüketiciye satıldığını vurguladı.

Bayraktar, bugün üreticide 68 kuruş 
olan lahananın 2 lira 79 kuruşa, 50 ku-
ruş olan maydanozun 1 lira 96 kuruşa, 
50 kuruş olan patatesin 1 lira 73 kuru-
şa, 2 lira 20 kuruş olan elmanın 7 lira 18 
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kuruşa, 2 lira 74 kuruş olan sütün 8 lira 
89 kuruşa, 1 lira 68 kuruş olan marulun 
5 lira 41 kuruşa satıldığını belirtti.

Şubat ayında markette 42 ürünün 
29’unda fiyat artışı, 8’inde fiyat azalışı, 
üreticilerde ise 34 ürünün 16’sında fi-
yat artışı, 6’sında fiyat azalışı meydana 
geldiğini,  markette 5 üründe, üreticide 
12 üründe fiyatlar değişmediğini ifade 
eden Bayraktar, Şubat ayında fiyatı en 
fazla artan ürünün, marketlerde ve üre-
ticide sivri biber; marketlerde ve üreti-
cide fiyatı en fazla düşen ürün patates 
olduğunu bildirdi.

Şemsi Bayraktar, yaptığı açıklamada, 
Türkiye Ziraat Odaları Birliği olarak üre-
ticiden tüketiciye halkın tamamını ya-
kından ilgilendiren gıda fiyatlarındaki 
değişimleri takip etmeye ve kamuoyunu 
doğru bilgilendirmeye devam edecekle-
rini söyledi.

Market fiyatlarındaki değişim-

Şubat ayında markette kuru üzüm, kuru 
incir, fındık, Antep fıstığı ve maydanoz 
fiyatında bir değişim meydana gelmez-
ken, markette fiyat düşüşünün en faz-
la yüzde 25 ile patateste görüldüğünü 
açıklayan Bayraktar, şunları kaydetti:

“Patatesteki fiyat düşüşünü yüzde 13,96 
ile patlıcan, yüzde 5,44 ile kuru soğan, 
yüzde 4,88 ile kabak, yüzde 2,93 ile ka-
şar peyniri, yüzde 2,24 ile yumurta, yüz-
de 2 ile kırmızı mercimek, yüzde 0,56 ile 
süt takip etti.

Markette en fazla fiyat artışı ise yüzde 
29,31 ile sivri biberde görüldü. Sivri bi-
berdeki fiyat artışını yüzde 19,92 ile ıs-
panak, yüzde 15,28 ile portakal, yüzde 
15,10 ile limon, yüzde 11,07 ile ayçiçek 
yağı, yüzde 9,68 ile yeşil soğan, yüzde 
8,76 ile elma, yüzde 7,97 ile yeşil merci-
mek, yüzde 7,89 ile nohut, yüzde 7,15 ile 
kuru kayısı, yüzde 6,62 ile domates, yüz-
de 5,76 ile mandalina, yüzde 5,55 ile te-
reyağı, yüzde 5,44 ile karnabahar, yüzde 
4,88 ile havuç, yüzde 4,75 ile toz şeker, 
yüzde 4,67 ile salatalık, yüzde 4,39 ile 
mısırözü yağı, yüzde 4,38 ile pırasa ve 
kuru fasulye, yüzde 4,29 ile marul, yüz-
de 3,60 ile dana eti, yüzde 3,26 ile tavuk 
eti, yüzde 3,16 ile lahana, yüzde 2,44 ile 
kuzu eti, yüzde 2,24 beyaz peynir, yüzde 

2,02 ile yoğurt, yüzde 1,76 ile zeytinyağı, 
yüzde 0,61 ile pirinç izledi.”

Üretici fiyatlarındaki değişim-

Şubat ayında üreticide lahana, marul, 
maydanoz, yeşil soğan, elma, kuru fa-
sulye, nohut, kırmızı mercimek, yeşil 
mercimek, pirinç, kuru üzüm ve kuru in-
cir fiyatında değişim meydana gelmez-
ken, fiyatı en fazla düşen ürünün yüzde 
25 azalmayla patates olduğunu belirten 
Bayraktar, şu bilgileri verdi:

“Patatesteki fiyat düşüşünü, yüzde 
21,59 ile kabak, yüzde 20 ile kuru soğan, 
yüzde 13,01 ile patlıcan, yüzde 9,52 ile 
yumurta, yüzde 9,07 ile salatalık izlemiş-
tir.

Üreticide en fazla fiyat artışı yüzde 
23,60 ile sivri biberde görüldü. Sivri bi-
berdeki fiyat artışını yüzde 19,63 ile ha-
vuç, yüzde 16,28 ile portakal, yüzde 11,70 
ile mandalina, yüzde 9,52 ile kuru kayısı, 
yüzde 9,21 ile limon, yüzde 7,69 ile ıspa-
nak, yüzde 4,94 ile dana eti, yüzde 4,14 
ile zeytinyağı, yüzde 3,10 ile kuzu eti, 
yüzde 2,84 ile domates, yüzde 2,61 ile 
karnabahar, yüzde 2,28 ile Antep fıstığı, 
yüzde 2,13 ile fındık, yüzde 2,02 ile pırasa, 
yüzde 0,37 ile süt takip etti.”

Fiyat değişimlerinin nedenleri, sorunlar 
ve çözüm yolları-

Üretici fiyatlarında en fazla fiyat artı-
şının görüldüğü sivri biberde arz, örtü 
altından sağlanmakta olup, hasat edilen 
ürün miktarındaki azalma fiyata yan-
sımıştır.   Havuçta ise arz depolardan 
sağlanmaktadır. Piyasaya arz edilen 
ürün miktarındaki azalmaya bağlı ola-
rak fiyatlarda artış yaşandı. Portakal, 
mandalina ve limonda hasadın sonuna 
gelinmesi fiyatlara yansıdı.  Portakalda 
görülen fiyat artışına etki eden faktör-
lerden biri de rekoltede meydana gelen 
düşüştür. Kuru kayısıdaki artışta da üre-
ticinin elinde ürünün azalıyor olması et-
kendir. Ispanak, karnabahar ve pırasada 
hasat yoğunluğunun azalması fiyatlara 
yansıdı. Zeytinyağındaki artışta rekol-
tedeki düşüş etkili oldu. Domateste ise 
ihracatın hareketlenmesi fiyata yansı-
mıştır. Arz ve talepteki değişimlerin et-
kisinin yanı sıra artan yem fiyatları dana 
ve kuzu etinde fiyatları artırdı.

Üretici fiyat artışlarında en önemli etken 
girdi fiyatları-

Şubat ayında takip edilen ürünlerin ba-
zılarında görülen fiyat artışlarında, gir-
dilerdeki fiyat artışları da etkili olmuş-
tur. Nitekim başta gübre olmak üzere, 
elektrik, tarımsal ilaç fiyatları ve sulama 
ücretleri son bir yılda oldukça artmıştır. 
Girdi fiyatlarında görülen kur baskısı 
fiyatları yükseldi. Fakat kurdaki düşüş 
fiyatlara yansımadı.

Özellikle gübre fiyatları, son zamanlarda 
çiftçimizi çok fazla zorlar hale gelmiştir. 
Son bir yılda enflasyon sadece yüzde 
14,97 artarken, DAP gübresi fiyatı yüz-
de 63,4, üre gübresi fiyatı ise yüzde 76,7 
arttı.

Fiyat artışlarında etken olan döviz kuru 
Kasım ayından bu yana yüzde 10,4 dü-
şerken, gübre fiyatları bu dönemde üre 
gübresinde yüzde 37,2, DAP gübresinde 
yüzde 19,6 artmıştır. Kurdaki düşmenin 
gübre fiyatlarına yansımadığı görül-
mektedir.

Son bir yılda cazibe sulama ücretlerinde 
yüzde 20,8 ile yüzde 25 arasında, pom-
paj sulamada ise yüzde 31,6 ile yüzde 
34,8 arasında değişen oranlarda artışlar 
yaşandı.

Üretici maliyetlerini düşürmeden insa-
nımızın ucuz gıdaya ulaşması mümkün 

Haber
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değildir. Gübre, elektrik, sulama ve ilaç 
gibi girdilerde indirime gidilmelidir.

 -“Patates ve kuru soğanın acilen pa-
zarlanması gerekiyor”

Üreticide fiyatı düşen ürünlere baktı-
ğımızda, salatalık, patlıcan ve kabakta 
hasat edilen ürün miktarındaki artış, 
fiyatlarda düşüşe yol açtı. Üreticide fi-
yatı en fazla düşen ürün patates oldu. 

Bir diğer fiyatı düşen ürün de kuru 
soğandır. Kuru soğan ve patateste 
rekoltedeki artışın yanı sıra pandemi 
nedeniyle talepte yaşanan daralma-
nın pazarlama sorunlarına yol açması 
fiyatlarda düşüşe neden oldu. Patates 
ve soğanda belediyelerin alıma yönelik 
girişimleri olumlu olarak değerlendiril-
se de yeterli alımın yapılmaması bek-
lenen faydayı sağlayamadı. Patates ve 
soğan depolarda alıcı beklemektedir. 
Havalar gün geçtikçe daha da ısınmak-
tadır. Patates ve soğan acilen pazara 
arz edilmezse çürüyecek, milli servet 
ve üreticilerimizin emeği heba olacak-
tır. Üreticimizin bin bir emekle ürettiği 
bu ürünler pandemi döneminde kısıt-
lı talep yüzünden üreticimizin elinde 
kaldı. Halen depoda olan ürünlerin 
pazarlanması konusunda Hükümeti-
miz üreticimize sahip çıkmalıdır. Kamu 
Kurumları, Kooperatifler ve belediyeler 
daha fazla alım yapmalıdır.

Kısır bir döngü içinde olan patates ve 
soğanda arz talep dengesini kuracak 
bir üretim planının üretici işbirliğiyle 
sağlanması gerekiyor.

 -Üretim planlaması ve örgütlenme, 
sektörün iki önemli sorunu-

Birçok üründe bu kısır döngüyü ya-
şamaktayız. Para etmeyen ürünler 
üretici üretimden vazgeçtiği için bir 
yıl sonra para ediyor. Ürünlerin para 
ettiğini gören üretici daha sonraki se-
zonda üretimini artırıyor. Plansız bir 
şekilde yapılan bu üretim ürünün elde 
kalmasına neden oluyor. Bunun sonu-
cunda üretici bankalara ve Tarım Kredi 
Kooperatiflerine olan borçlarını öde-
yemiyor. Bu durum hem üretici hem 
de tüketicimiz açısından sürdürülebilir 
değildir. Üretimde istikrarın sağlan-
ması için, üretim planlaması yapılmalı, 
çiftçi nerede, ne kadar ürün yetiştire-
bileceğini bilmeli, ürünler doğru yerde, 
doğru zamanda, doğru miktarda eko-
nomik olarak üretilmeli, üretim iç ve 
dış talebe uygun bir şekilde yapılmalı, 
üretici örgütlenmesine önem verilmeli, 
pazarlama sorunları çözülmeli, üretim 
maliyetleri düşürülmelidir.

Üretim planlaması konusunda ilgili 
Bakanlığımızla işbirliğine hazır oldu-
ğumuzu ifade ediyorum. Ziraat Odaları 
olarak elimizi taşın altına koyarız, bun-
dan çekinmeyiz.

Ayrıca Türkiye’deki ekonomik örgütle-
rin görev tanımları değişmeli, idari ve 
mali yönden güçlendirilerek özellikle 
hasat dönemlerinde ekonomik faa-
liyette bulunmaları ve piyasada alım 
yapmaları sağlanmalıdır.

Pandemi ile mücadele ettiğimiz bu dö-
nemde halkımızın makul fiyatlardan 
ürün tüketebilmesi için en azından çok 
tüketilen ürünlerdeki üretici market 
fiyatlarına dikkat edilmesi, bunun ya-
kından takibinin yapılması gerekmek-
tedir. 

Beklentimiz bütün kesimlerin sorum-
lu davranması, spekülasyonlara fırsat 
verilmemesi, tedbirlerin zamanında 
alınması, tüketicilerimizin yeterli ve 
güvenilir gıdaya uygun fiyatla erişebil-
mesinin sağlanmasıdır.

Bu süreçte gıda güvenliğinin aksama-
ması ve üreticilerin tarlada kalmaya 
devam etmesi için üretim desteklen-
meli, üreticilerin sorunları çözüme ka-
vuşturulmalıdır.

Çiftçimizin bankalara ve Tarım Kre-
di Kooperatiflerine ödeyemediği için 
takibe düşen borçları ile yüksek faizle 
yapılandırdığı borçları faizsiz olarak 
uzun vadeye yayılmalı ve üreticilerimiz 
rahatlatılmalıdır. Sayın Cumhurbaşka-
nımıza ve ilgili bakanlarımıza ilettiğimiz 
bu sorunun bir an önce çözülmesini 
bekliyoruz.

Pandemi nedeniyle yaşanan süreç 
gıdanın ve gıdaya erişimin ne denli 
önemli olduğunu bir kez daha gös-
termiştir. Çiftçimiz de istikrarlı bir gelir 
elde ederek, ürünlerini sorunsuz bir 
şekilde pazarlayabilmeli, tüketicimiz de 
makul fiyatlarla ürün tüketebilmelidir.

Not: Hal, pazar ve market verileri An-
kara, İzmir, İstanbul, Mersin, Antalya 
ve Bursa illerinden derlenen ortalama 
fiyatlardır. Üretici fiyatları ise ürünlere 
göre önemli üretim merkezlerinden 
derlenmektedir. Pirinç (Osmancık), 
kuru fasulye, nohut, kırmızı ve yeşil 
mercimek için belirtilen hal fiyatları 
toptan satış fiyatlarıdır.  Dana eti, kuzu 
eti, Antep fıstığı ve fındık fiyatı serbest 
piyasa fiyatıdır. Hayvansal ürünlerde 
üretici ve market fiyatları 44 ilden der-
lenmektedir. 
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 8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Günü kapsamın-
da Konya Adliyesi giriş kapılarında kadın per-
sonellere çiçek takdimi yapıldı. Adalet Sen Şube 
Başkanı İlyas OĞUZ konuşmasında: Asırlardır 
Türk toplumunun, yönetiminde, savaşında ya da 
sosyal tüm alanlarında çok önemli işler başaran 
tüm kadınlarımızın 8 Mart Dünya Kadınlar gü-
nünü kutluyoruz, bizde kendi camiamız içerisin-
de bu güne özel olarak Adliye giriş kapılarında 
çiçek takdimi gerçekleştirdik, pandemiden ötürü 
taktığımız maskeler nedeniyle yüzlerindeki gü-
lümsemeleri göremesekte, gözlerindeki sıcaklık 
bizlere yetti, bugün vesilesi ile dünya genelinde 
artmakta olan kadına şiddet olaylarını kınıyor, bu 
tür olayların biran evvel son bulmasını temenni 
ediyoruz. dedi.

ADALET SEN KONYA ŞUBESİ  
8 MART DÜNYA EMEKÇİ KADINLAR 

GÜNÜNÜ KUTLADI

Haber
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KIRSALDAN UZAKLAŞMALAR VE GÖÇ 
EĞİLİMİ GİDEREK ARTIYOR

Konuşmasında kırsal alanların üretimin 
can damarı, kalkınmanın merkezi oldu-
ğuna vurgu yapan Bakan Pakdemirli 
“Maalesef son yüzyılda, Dünya genelinde 
olduğu gibi ülkemizde de kırsaldan uzak-
laşmalar ve göç eğilimi giderek artıyor. 
Oysa biz kırsalı uzak diyarlar, dinlenmek 
için sığınılan limanlar olarak görmüyo-
ruz. Bugün nüfusumuzun yaklaşık yüzde 
25’inin yaşadığı kırsal alanlarda, sürdürü-
lebilir kalkınma temel hedefimizdir. Ülke-
mize güç katan bu dinamoyu, daha çok 
enerjiye ve daha çok üretime çevirmek 
için çalışıyoruz. İstiyoruz ki, insanlarımız 
kendi topraklarından, kültürlerinden, ai-
lelerinden ve sevdiklerinden kopmadan, 
doğduğu yerde iş kursun, iş versin, üre-
tim yapsın. İstiyoruz ki, kırsal alanlar ül-
kemizin lokomotifi olsun, yeni yatırımlar-
la ekonomimize daha çok katkı sunsun” 
diye konuştu.

“ÜLKEMİZİN KALKINMASI, KIRSALIN 
KALKINMASINDAN GEÇER”

Son 19 yılda büyük bir kalkınma hamlesi-
ne imza attıklarının altını çizen Pakdemirli 
“Her alanda büyüme, her alanda kalkın-
ma vizyonuyla başlayan bu atılım döne-
minde, tarım ve kırsal daima ilk sıralarda 
yer aldı.  Birçok ürünün anavatanı olan 
Anadolu toprakları, bu süreçte büyük bir 
değişime sahne oldu. Bakanlık olarak, 
kırsal kalkınma kapsamında çok sayıda 
hibe programı uyguluyoruz. Kırsalı, çok 
yönlü, insan odaklı olarak destekliyoruz. 
Bugüne kadar toplam 480 bin projeye, 
reel rakamlarla 27 Milyar Lira hibe öde-
dik. Bu destekler sayesinde 350 bin yeni 
istihdam oluştu, kırsalda 50 Milyar Lira-
lık yatırım yapıldı. Böylece; sağladığımız 
bu desteklerle, kırsalda binlerce modern 

tesis kurduk. Bu tesisler ile üretiminin 
gücünü artırırken, on binlerce kişiye de 
yeni istihdam kapılarını açmış olduk. İşte 
yaptığımız bu hamleler sayesinde bir 
hayal gerçek oldu ve Doğduğumuz yer, 
doyduğumuz yer oldu. Her zaman altını 
çizerek vurguladığım bir husus var; Ülke-
mizin kalkınması, kırsalın kalkınmasından 
geçer” değerlendirmesinde bulundu.

IPARD İLE KIRSALDA YAKLAŞIK 11 MİL-
YAR LİRALIK YATIRIM YAPILDI

Kırsal kalkınma programları içinde, Av-
rupa Birliği Kırsal Kalkınma Programı 
IPARD’ın ayrı ve önemli bir yeri olduğunu 
belirten Bakan Pakdemirli şöyle devam 
etti:

“IPARD kapsamında, 42 ilimizde 16 sek-
tördeki yatırımlara, % 40 ile %70 arasın-
da hibe veriyoruz. Hayvancılıktan kırsal 
turizme, gıda ürünlerinin işlenmesinden 
tıbbi aromatik bitki yetiştiriciliğine, arıcı-
lıktan seracılığa, el sanatlarından yenile-
nebilir enerjiye kadar geniş yelpazede kır-
saldaki yatırımlara destek sağlıyoruz. AB 
Komisyonu tarafından akreditasyonun 
alındığı 2011’den bugüne IPARD Progra-
mı kapsamında, toplam 19 bin 319 proje 
sahibiyle sözleşme imzaladık. Söz konu-

BAKAN PAKDEMİRLİ; “ÜLKE-
MİZİN KALKINMASI, KIRSALIN 

KALKINMASINDAN GEÇER”

“IPARD İLE KIRSALDA 

YAKLAŞIK 11 MİLYAR 

LİRALIK YATIRIM 

YAPTIK”

“KADIN VE GENÇLERE 

POZİTİF AYRIMCILIK 

YAPIYORUZ”

“IPARD PROGRAMINI 

EN BAŞARILI UYGULA-

YAN ÜLKE TÜRKİYE”

TARIM VE ORMAN 

BAKANI DR. BEKİR 

PAKDEMİRLİ, 2021 

Yılı IPARD Yatırımcı 

Buluşması dolayısıyla 

düzenlenen program-

da konuştu.
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su yatırımlar için girişimcilere 5,4 
Milyar Lira hibe verdik. Bu hibeler 
sayesinde kırsalda yaklaşık 11 Mil-
yar liralık yatırımın önünü açtık, 74 
bin yeni istihdam sağladık. IPARD 
hibeleriyle, Kırsala yapılan Avrupa 
Birliği standartlarındaki yüksek 
üretim kapasiteli, küresel rekabet 
edebilirliğe sahip uluslararası çevre 
ve hijyen niteliklerine uygun yatı-
rımları ülkemize kazandırdık.

SON 3 YILDA 5.047 PROJEYE, YAK-
LAŞIK 2 MİLYAR LİRA DESTEK VE-
RİLDİ

Son 3 yılda ise IPARD hibelerin 
daha hızlı ve daha etkin uygulan-
ması için çalışmalarımıza hız ver-
dik. Toplam 5.047 projeye, yaklaşık 
2 Milyar Lira destek verdik ve kır-
salda 13 bin vatandaşımıza istih-
dam sağladık. Tabi, bu hibeler sa-
dece tarım ve hayvancılığa gidiyor 
diye bakmak doğru değil. Verilen 
desteklerin ekonomideki çarpan 
etkisini göz önüne aldığımızda kal-
kınmaya sağlanan faydanın ne ka-
dar büyük olduğunu fark edebiliriz. 
Geçtiğimiz 2020’de Dünya günde-
mine oturan küresel koronavirüs 
salgınında da üreticimizi, yatırımcı-
mızı IPARD Programı kapsamında 
desteklemeye durmadan, bekle-
meden, hız kesmeden devam ettik.

2020’de hayata geçirilen 2 bin 752 
proje ile vatandaşlarımıza 957 Mil-
yon Lira hibe ödemesi gerçekleştir-
dik. Bu hibeler sayesinde kırsalda 
toplam 1,5 Milyar Liralık yatırımın 
hayata geçmesini sağladık. Ayrı-
ca, yatırımcılara kolaylık sağlamak 
amacıyla, yatırım öncesi finansman 
kaynağı sağlayabilmek için ödeme 
yapacağımız hibe desteğinin yüzde 
50’si tutarında avans alabilme im-
kânını getirdik”

Son 3 yılda IPARD kapsamında 
yeni kırsal kalkınma tedbirlerini 
de uygulamaya aldıklarını belirten 
Pakdemirli “Tarım-Çevre Tedbirini 
AB’ye aday ülkeler içinde ilk kez 
Türkiye’de uygulanmaya başladı. 
Toprağın ve çevrenin korunmasına 
yönelik faaliyetlerin desteklendiği 
bu tedbir kapsamında ilk çağrımıza 
2018 yılı Eylül ayında çıktık. Yine, 
Avrupa Birliğinin büyük önem 
verdiği IPARD-LEADER tedbiri de 
aday ülkeler için ilk kez Türkiye’de 
uygulanmaya başladı. Yereldeki 
kalkınma stratejilerinin destek-
lenmesini esas alan bu uygulama 
kapsamında, kamu, STK ve özel 
sektörün ortaklaşa kurduğu ye-
rel eylem gruplarının faaliyetlerini 
destekliyoruz. Yine birçok tarımsal 
STK ile IPARD hibelerinin tanıtımı 
ve daha etkin kullanımı için işbirliği 
protokolleri imzaladık” açıklama-
sında bulundu.

KADIN VE GENÇLERE POZİTİF AY-
RIMCILIK YAPIYORUZ

Konuşmasında IPARD programın-
dan faydalanarak başarı hikayesi 
oluşturan girişimcilerden bahse-
den ve il programları kapsamında 
onları muhakkak ziyaret etmeye 
çalıştığını vurgulayan Bakan Pak-
demirli “IPARD kapsamında kadın 
ve gençlere pozitif ayrımcılık yapı-
yoruz. Kadın girişimcilerin projele-
rine ilave puan vererek, proje seçim 
aşamasında öne çıkmasını sağlıyo-
ruz. Yine 40 yaşın altındaki genç 
yatırımcılara hayvancılık tedbirinde 
ilave puan vererek, daha fazla hibe 
almasını sağlıyoruz. IPARD kapsa-
mında desteklediğimiz projelerden 
4 bini kadın yatırımcılara, 10 bini 
ise 18-40 yaş arasındaki genç gi-
rişimcilere aittir. Amacımız kadın 
ve gençleri kırsalda tutmak, kendi 
işlerini kurmalarına destek olmak-
tır” dedi.

IPARD PROGRAMINI EN BAŞARILI 
UYGULAYAN ÜLKE TÜRKİYE

IPARD Programı’ndan faydalan-
mış yatırımcıların bir araya geldiği 
IPARD Yatırımcı Buluşması prog-
ramlarını her yıl geleneksel hale 
getirileceğini ifade eden Bakan 
Pakdemirli “IPARD 2 Programı’nın 
da sonuna yaklaşırken yatırım hi-
kayelerini başarıya dönüştürmüş 
çalışkan, dürüst Anadolu insanı-
mızın gayretinin yeni hazırlanacak 
IPARD 3 Programına da ışık tutma-
sını istiyoruz” diye konuştu.

Avrupa Komisyonu raporlarına 
göre IPARD Programı’nı en başarılı 
uygulayan ülkenin Türkiye olduğu-
nu da belirten Pakdemirli “İnşallah 
bu başarıları daha yukarıya çıkar-
maya, üreticimizi ve yatırımcımızı 
desteklemeye, kırsaldaki yatırım-
ları artırmaya bundan sonra da 
devam edeceğiz” diyerek sözlerini 
tamamladı.

Haber
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10 yıl önceydi galiba, Seydişehir he-
yeti olarak Seydi-Bey’e ziyarete git-
miştik. O gün Başkan Recep Konuk, 
heyete bölge çiftçisi için yaptıkları ve 
yapacaklarını anlattı.

Bende söz alarak “Sayın Başkanım. 
Susuz tarım bir işe yaramaz. Göksu 
ve Gembos projeleri ile Akdeniz’e 
akan su bölgeye çevrilmek isteniyor. 
Konya Ovası projesi ile Konya’nın 
su sorunu çözülecek. Suğla toplama 
barajı ile de Çumra besleniyor. Ama 
Seydişehir Suğla Ovasının sulaması 
da Beyşehir Gölüne bağlı. Türkiye’de 
göller bir bir kuruyor. İlçe olarak ken-
dimize yetecek suyu kendi bölgemiz-
den sağlamamız lazım. Bu konuda 
yardımlarınızı beklerim demiştim.” 
O yıllarda bu sorduğum soruyu he-
yet tam olarak anlayamadı ve o konu 
orada kapandı. Bu sorunun önemi 
hala devam ediyor. Daha sonraki yıl-
larda Seydişehir1, Seydişehir2, Suğla 
Su Sulama Projeleri hayata geçirildi. 
Bu zaman dilimi içinde Beyşehir Gö-
lü’nün su alma kotu yükseltildi.

Son yıllarda da Beyşehir feryat edi-
yor ‘Gölümüz Kuruyor!’ diye…

Geçtiğimiz günlerde gölden su ver-
meye başlanmıştı. Ancak gölü kur-
tarma baskısı sonucu kapaklar ye-
niden kapandı. Beyşehir haklı olarak 
her platformda feryat ediyor. Türki-
ye’deki bütün göller tek tek kuruyor. 
Beyşehir Gölünü kurtaralım diye… 
Suyumuzla ilgili bizi ilgilendiren di-
ğer bölgemizde ise Türkiye’nin en 
büyük projelerinden KOP, iki devasal 
barajlardan Bozkır Barajı su tutmaya 
başladı. Hadim Bölgesindeki Avşar 
Barajı ise sadece tünel çalışmaları 
kaldı. Bu iki barajdan toplanan sular 
Bağbaşı Barajına akıtılacak oradan 
da Çumra’ya ve Mavi Tünel vasıta-
sıyla Türkiye’nin en verimli toprakları 
Konya Ovası sulanacak ayrıca içme 

suyu olarakta Konya’nın musluk-
larından akmaya başlayacak. Yani 
arada kendi bölgesinde yer altı gölü 
olmasına ve bu suyun tüneller ve 
başka kanallar vasıtasıyla Akdeniz’e 
akmasına rağmen göbeğimizi ken-
dimizin keseceği bir su projesine ne 
kafa yorduk nede somut bir talepte 
bulunduk. O yıllarda baraj yapılıyor 
diye sevindiğimiz Suğla Su Toplama 
Barajı ise herkesin bildiği gibi Maa-
lesef bizim çiftçimize hiçbir faydası 
olmadığı gibi zararı da oldu.

Geçtiğimiz gün Suğla Su Toplama 
barajında geçmiş yıllara göre su se-
viyesi çok düşük olmasına rağmen 
Çumra’ya su akıtılmaya başlanmış. 
Bence KOP ‘un geldiği nokta itibari 
ile Bozkır ve Avşar Barajı tamamen 

hizmete girdiğinde ilerde Suğla Su 
Toplama Barajından Çumra’ya su 
salmaya gerek yok gibi… Demek is-
tediğim Beyşehir Gölünün suyu sa-
dece Suğla Ovasının sulamasında 
kullanılsa Gölde rahatlar diye düşü-
nüyorum. Bütün bilim adamları ön-
görülerinde önümüzdeki yüz yılda en 
önemli savaşların su savaşı olacağını 
söylüyor. Sebebini de iklim değişik-
liği ve yeraltı sularının git gide azal-
masına bağlıyorlar. Eğer şimdiden 
bu önemli sorunun çözümü için adım 
atılmazsa ilerde ilçeler arasında da su 
savaşı çıkabilir. Benden söylemesi…

SUĞLA ARAZİSİNDE 
SUSUZLUK RİSKİ ARTIYOR

Seydişehir Gazeteciler 
Cemiyeti Başkanı Ali Saylam
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MİLLİ EĞİTİM MÜDÜRÜ SEYİT ALİ BÜYÜK 
KURUMDAKİ BAYAN ÇALIŞANLARIN 

‘8 MART DÜNYA KADINLAR GÜNÜ’NÜ KUTLADI
Konya İl Milli Eğitim Müdürü Seyit Ali Bü-
yük, 8 Mart Dünya Kadınlar Günü kapsa-
mında kurumda görev yapan bayan perso-
neli ziyaret ederek tebriklerini iletti, günün 
hatırasına bayan çalışanlara çiçek takdi-
minde bulundu. 

Milletimizin nazarında kadınların yerinin 
her zaman için başların tacı olmak oldu-
ğunu belirten Büyük, Türk aile yapısının 
temelinde yer alan kadınlarımızın birlik 
ve dirliğimizin de teminatı olduğunu ifade 
etti. Çalışan kadınlarımızın toplumsal iş yü-
kümüzün önemli bir kısmını üstlendiklerini 
vurguladı.  

Kurumda görev yapan bayan çalışanlar da 
İl Milli Eğitim Müdürü Seyit Ali Büyük’ün 
yaptığı ziyaretten duydukları memnuniye-
ti dile getirerek teşekkürlerini iletti.  
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